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افزایش سهم جنوب کرمان 
 از انرژی پاک 

افتتاحپروژهبزرگگازدرجنوبکرمان

۱۷۸ واحد مسکن مددجویان 
کمیته امداد در کرمان

 افتتاح می شود 

۲۲ طرح در شهرستان جیرفت
  افتتاح و یک طرح کلنگ زنی شد 

سرپرسـت فرمانـداری جیرفـت اعـام کـرد کـه ۲۱ طرح 
همزمـان بـا هفتـه دولـت در ایـن شهرسـتان افتتـاح و 

عملیـات اجرایـی یـک طـرح دیگـر نیـز شـروع شـد.

مدیـر عامل سـتاد دیـه اسـتان کرمان گفـت: بدهـکاران 
مهریـه و نفقـه بـا ۱۴۳ نفـر بالاتریـن آمـار محکومـان 

جرایـم غیرعمـد اسـتان را بـه خـود اختصـاص داده اسـت.
سـید حجت الله موسـوی قوام گفـت:از ابتـدای امسـال تاکنـون ۲۵۴نفر مددجـوی جرایم 
غیر عمـد وارد زندان های اسـتان شـده اند کـه از ایـن تعـداد ۱۴۳نفر بدهـکار مهریـه و نفقه 

هسـتند.
او با اشـاره بـه اینکـه از ابتدای امسـال تاکنـون ۸۲زندانـی جرایم غیر عمـد از زندان هـای این 
اسـتان با مبلغ ۶۶ میلیـارد و ۸۰۲ میلیـون ریال آزاد شـده اند، گفـت:۹۰ درصد ایـن مبلغ از 

محل کمـک های خیـران و مـردم بوده اسـت.

مدیرکل کمیتـه امـداد امـام خمینی)ره(کرمان بـا بیان اینکـه این نهاد 
در حوزه مسـکن مددجویان طی سـال گذشـته اقدامات بسـیار خوبی 

انجـام داده اسـت گفت:حـدود ۱۷۸ واحد مسـکن مددجویی به مناسـبت هفتـه دولت در 
این اسـتان در دسـت افتتاح اسـت.

ناصر عسـکری نژاد در تشـریح برنامه هـای این نهـاد در هفته دولـت افزود: برخـی واحدهای 
مسـکونی مددجویـان ایـن نهـاد در شهرسـتان ها بـا حضـور مسـئولان افتتـاح شـده و یا در 

دسـت افتتاح اسـت.

بدهکاران مهریه و نفقه 
بالاترین آمار زندانیان جرائم 
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امامجمعهچترودکرمان
عنوانکرد

عدم پاسخگویی 
مسئولان برای رفع 

مشکل آنتن موبایل 
در چترود 

امـام جمعـه بخش 
چترود کرمان گفت: 

مشـکل آنتـن دهـی و دسترسـی بـه اینترنـت 
بارها به عنوان مطالبـه مردمی مطرح شـده اما 
متأسـفانه کسـی پاسـخگو نیسـت و اقدامی در 

جهـت رفـع مشـکل صـورت نمی گیـرد.

افتتاح طرح های عمرانی 
در ریگان

فرمانـدار ریـگان گفـت: بـه مناسـبت هفتـه 
دولـت چندیـن طـرح عمرانـی در ریـگان 
افتتـاح شـد. مـراد آبیـار گفـت: آسـفالت 
معابـر روسـتای علـی آبـاد هشـتصد متـری بـه 
 متـراژ ۵هـزار متـر مربـع امـروز افتتـاح شـد.
بـه  گفتـه فرمانـدار ریـگان ایـن طـرح بـا اعتبـار 
۱۵میلیـارد ریـال وبهرمندی۱۵۰خانـوار در ایـن 
روسـتا اجرا شـده اسـت که با اجـرای ایـن طرح 

تـردد اهالـی روسـتا آسـان شـد.

خانه تاریخی حاج آقا علی 
رفسنجان واگذار شد

خانـه تاریخـی حـاج آقـا علـی رفسـنجان از اداره 
 اوقـاف بـه شـرکت همگامـان مـس واگـذار شـد.
در چهارمین روز از گرامیداشت هفته دولت رضایی 
فرمانـدار بـه همـراه حسـینی رئیـس اداره میـراث 
فرهنگی و شاکری مدیر شـرکت همگامان مس از 

بزرگ ترین خانه خشـتی جهان خانه حاج 
آقا علـی بازدیـد کردند.
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ادامه مطلب را در
 صفحه 2  بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه 8 بخوانید 

شهرداررفسنجان:

جابجاییمهمانشهرراباجدیتدنبالمیکنیمجابجاییمهمانشهرراباجدیتدنبالمیکنیم

نماینده مـردم  جیرفـت و عنبرآباد در مجلس شـورای اسـامی خطاب 
بـه وزیـر نفـت گفـت: اجـرای طـرح کدینـگ مشـکاتی بـرای مـردم بـه 
خصوص کشـاورزان ایـن منطقه ایجاد کرده اسـت و خواسـتار دسـتور 
حل این موضوع هسـتیم. ذبیـح الله اعظمی در مراسـم افتتـاح پروژه 
گازرسـانی اسـتان کرمـان در شـهر درب بهشـت شهرسـتان جیرفـت، 
پیشرفت و گسترش عملیات گازرسانی را محور توسعه و توزیع عادلانه 

امکانات دانست و افزود: عاوه بر توسعه زیرسـاخت، وجود گاز در هر 
روسـتا یا منطقه امنیت غذایی را به دنبـال دارد و در پـی آن از مهاجرت 

روسـتاییان و کشـاورزان جلوگیـری می کند. 
اعظمـی خطـاب بـه وزیـر نفـت اظهارداشـت: ایـن  منطقـه بـر محـور 
کشـاورزی اسـت و بـا توجه بـه وجـود ظرفیـت گلخانـه  ای ایـن منطقه 

عملیـات گازرسـانی به  ۳ هـزار هکتـار گلخانـه لازم و ضروری اسـت.
تومــان  500 قیمــت  صفحــه            8            1401 مــاه  شــهریور   07 دوشــنبه        1306 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

نماینده جیرفت و عنبرآباد خطاب به وزیر نفت:

 طرح کدینگ برای کشاورزان جنوب مشکل ساز شده است

آگهی مناقصه عمومی همراه با ارزیابی کیفی )یکپارچه(

*سالتولید،دانشبنیانواشتغالآفرین*

موسسهصندوقحمایتوبازنشستگیکارکنانفولاد

نوبت دوم 

موضوعفراخوان:انجامعملیاتمعدنیاستخراجزغالازلایهd۴،d6،d۲،افقزیر۲۴۰۰معدنپابداناوهمچنینانجامعملیاتپیشرویافقیوپیشرویشیبدارطرحزیر۲۴۰۰شرکتمعادنزغالسنگکرماندر
نظرداردانجامعملیاتمعدنیاستخراجزغالازلایهd۲،d6،d۴افقزیر۲۴۰۰معدنپابداناباهدفاستخراجزغالسنگککشوبهمیزانکل۲88۰۰تنوهمچنینانجامعملیاتپیشرویافقیطرحزیر۲۴۰۰بهمیزان

۴3۲متروعملیاتپیشرویشیبداربهمیزان13۲مترراازطریقبرگزاریمناقصهعمومییکمرحلهایهمراهباارزیابیکیفی)یکپارچه(ازطریقسامانهتدارکاتالکترونیکیدولتبرگزارنماید.
کلیهمراحلبرگزاریفراخوانازدریافتوتحویلاسنادمناقصهتابازگشاییپاکتهاازطریقدرگاهسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(بهآدرسwww.setadiran.irانجامخواهدشدولازماستمناقصهگراندر
صورتعدمعضویتقبلی،مراحلثبتنامدرسایتمذکورودریافتگواهیامضاالکترونیکیراجهتشرکتدرمناقصهمحققسازند.شمارهتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه1۴۵6واطلاعات

تماسدفاترثبتنامدرسایراستانهادرسامانهwww.setadiran.irبخش"ثبتنام/پروفایلتامینکننده/مناقصهگر"موجوداست.

شمارهفراخوانوتاریخانتشارآگهیمناقصهدرسامانهستاد:
۲۰۰1۰۹۵۵11۰۰۰۰33مورخ1۴۰1/۰6/۰6

ناممناقصهگذار:شرکتمعادنزغالسنگکرمان
مهلتدریافتاسنادارزیابیکیفیواسنادمناقصهازسامانه:

ازمورخ1۴۰1/۰6/۰6لغایت1۴۰1/۰6/13
ارائه ارزیابیکیفیو نیازجهت بارگذاریاطلاعاتمورد آخرینمهلتارسالو

پیشنهاداتبهصورتpdfدرسامانه:تاساعت1۹مورخ1۴۰1/۰6/۲3
و مورخ1۴۰1/۰6/۲۴ صبح ۹ ساعت ارزیابیکیفی ها: پاکت بازگشایی زمان

بازگشاییپاکاتمناقصهساعت۹مورخ1۴۰1/۰6/۲7

مبلغتضمینشرکتدرفرایندارجاعکار:تضمینمعتبربهمبلغ
8.781.۰۰۰.۰۰۰ریال)نوعتضمیندراسنادمناقصهتشریحشدهاست(

آدرسوزمانتحویلاصلتضمینشرکتدرفرایندارجاعکار:اصلتضمینشرکت
درفرایندارجاعکارعلاوهبربارگذاریدرسامانهمیبایستیبهصورتفیزیکیودر

پاکتدربستهوممهور،حداکثرتاقبلازساعت
بازگشاییپاکاتبهدبیرخانهکمیسیونمعاملاتشرکتتحویلورسیددریافت

شود.
تلفنتماسمناقصهگزار:۰3۴3۲1177۲6تلفنتماسپشتیبانیسامانه1۴۵6و

دفترثبتنامدرسامانه۰3۴33۲۲۵۲6۲و۰3۴333۲6۰۰6

مواعدزمانی:

شرکت معادن زغالسنگ کرمان

آگهي استعلام  عمومي
شماره 401/08/ س

شركتمعدنیوصنعتیگلگهر)سهامیعام(درنظردارد"عملیاتقرائتومحاسبهصورتحساب،بازرسی،تستو
نصبكنتوربرقگلگهر"راازطریقبرگزاریاستعلامعمومیبهپیمانکارواجدشرایطواگذارنماید.لذاكلیهمتقاضیان
میتوانندجهتاخذاسناداستعلامبهآدرسالكترونیكیWWW.GEG.IRمراجعهواسنادمذکورودستورالعمل
ارزیابیكیفیوفنیرابههمراهفرمپرسشنامهارزیابیتأمینكنندگانازقسمت-مناقصهومزایدهدانلودنمایند.
مهلتتحویلپاكاتساعت۹الی1۴روزچهارشنبهمورخ1۴۰1/۰6/16درمحــلدفتركمیسیونمعاملاتمجتمعو
یادبیرخانهدفترمرکزیتهرانمیباشد.لازمبهذكراستشركتمعدنیوصنعتیگلگهردرقبولویاردهریکیا

تمامپیشنهاداتواصلهبدوننیازبهذکردلیلوبدونجبرانخسارتمختارمیباشد.
کمیسیونمعاملات
شركتمعدنیوصنعتیگلگهر
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افتتاح طرح های عمرانی در ریگان
فرماندار ریگان گفت: به مناســبت هفته دولت چندین طرح عمرانی 
در ریگان افتتاح شــد. مراد آبیار گفت: آســفالت معابر روستای علی 
آباد هشتصد متری به متراژ 5هزار متر مربع امروز افتتاح شد.  به  گفته 
فرماندار ریگان این طرح با اعتبار 15میلیارد ریال وبهرمندی150خانوار 
در این روستا اجرا شده اســت که با اجرای این طرح تردد اهالی روستا 
آسان شــد.  فرماندار ریگان از افتتاح  هفده هزارو هفتصدمین واحد 
مســکونی مقاوم در ریگان خبر داد آبیار گفت: این واحد مســکونی 
41متری با اعتبار 65میلیون تومان ساخته شده اســت.  او از افتتاح 
30واحد مســکونی مددجویان کمیته امداد خبر داد و ابراز کرد: برای 
هرکدام از این واحد های مسکونی 100میلیون تومان هزینه شده است.  
فرماندار ریگان تصریح کرد: گازرسانی به دو شهر رحمت آباد و عباس 
آباد سردار امروز همزمان با سراسر استان افتتاح شد.  آبیار گفت: امروز 

همزمان ۲0روستای ریگان از مزایای گاز برخوردار شدند.

تکمیل عملیات عمرانی بوستان 
خورشید رفسنجان

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شــهرداری رفسنجان از تکمیل 
عملیات عمرانی بوستان خورشید در محله کریم آباد خبر داد.

 ســیدعلی پورباقری اظهار کرد: این بوســتان به مساحت 4000 
مترمربع در محله کریم آباد واقع شده است.

او اعتبار این پروژه را 1۲ میلیارد ریــال عنوان کرد و افزود: عملیات 
عمرانی و اجرایی بوستان فوق از سال ۹۹ آغاز شده و در حال حاضر 

تکمیل و به بهره برداری رسیده است.
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری رفسنجان خاطرنشان 
کرد: یکی از اهداف مهم مدیریت شــهری ایجاد پویایی و نشــاط 
در محلات، ارتقای توســعه فضای ســبز و بهبــود کیفیت زندگی 

شهروندان است.

چهار باجه سیار خدمات الکترونیک 
قضایی در مناطق محروم کرمان 

راه اندازی شد
معاون قضایی، آمار و فناوری اطلاعات دادگستری کل کرمان از راه اندازی 
چهار باجه سیار ارائه خدمات الکترونیک قضایی در مناطق محروم این 
استان خبر داد و گفت: این اقدام بر مبنای تاکیدات ریاست قوه قضاییه 
برای تعمیق و توسعه خدمات رایگان قضایی در مناطق کم برخوردار 
انجام شده است. مهدی بخشی در تشریح این خبر افزود: باجه های سیار 
ارائه خدمات الکترونیک قضایی در حال حاضر در اندوهجرد شهداد، 
فیض آباد راور، گنبکی ریگان و رمشک راه اندازی شده و به زودی تعداد 

این باجه های سیار در این استان افزایش خواهد یافت.
او خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه دفاتر خدمات الکترونیک قضایی اغلب 
در شهرستان ها و بخش های استان کرمان مستقر هستند، مردم ساکن 
در روستاها و مناطق کم برخوردار مجبور هستند برای انجام شکایت، 
تظلم خواهی، ثبت سامانه ثنا، طرح دادخواست، ارسال لوایح قضایی و 
... مسافت های طولانی را طی کنند که با راه اندازی این دفاتر به صورت 

سیار کمک بزرگی به مردم این مناطق خواهد شد.
معاون قضایی، آمار و فناوری اطلاعات دادگستری کل استان کرمان با 
اشاره به اینکه ارائه خدمات باجه های سیار خدمت الکترونیک قضایی 
به صورت رایگان است و بابت ثبت شکایات و لوایح، وجهی اخذ نخواهد 
شد تاکید کرد: در حال حاضر 60 دفتر الکترونیک قضایی در حوزه های 
قضایی این استان، در شهرستان ها و بخش ها فعال هستند و علاوه بر این 
دفاتر، باجه های سیار نیز در نقاط محروم و دورافتاده راه اندازی شده است. 
بخشی، از همراهی و پشتیبانی های مرکز فناوری قوه قضاییه نیز تقدیر 
کرد و ادامه داد: کرمان از استان های پیشتاز در حوزه هوشمندسازی 
خدمات قضایی و توسعه زیرساخت های الکترونیک به شمار می رود و 
در حال حاضر تمامی حوزه های قضایی این استان از طریق فیبرنوری از 
ارتباط الکترونیک برخوردار هستند و توسعه این اقدامات در شوراهای 

حل اختلاف نیز آغاز شده است.
او اظهار داشت: آمار موجود نشان دهنده افزایش روزافزون رضایتمندی 

مردم از خدمات قضایی به ویژه خدمات آنلاین و الکترونیک است

 جنوب اسـتان کرمان عقب ماندگی های زیادی 
را در زیرسـاخت تجربـه می کنـد. یکـی از ایـن 
محرومیت هـای همیشـگی را در گازرسـانی بـه 
شهرها، روسـتاها و صنایع داشـت.  این در حالی 
بود که ایران یکی از بزرگ تریـن صادرکننده گاز 

طبیعـی در دنیا اسـت.
 روزگذشـته بزرگترین پروژه گازرسـانی کشـور 
در اسـتان کرمان افتتاح شـد و نوبت اسـتفاده از 
گاز طبیعـی بـه عنـوان پاک تریـن، فراوان ترین، 
در دسـترس ترین و ارزان تریـن منبـع بـرای 
تولیـد انـرژی،  پـس از حدود گذشـت ۲8 سـال 
از متصـل شـدن اسـتان کرمـان بـه شـبکه 
سراسـری گاز کشـوری به جنوب کرمان رسید و  

جنوب کرمـان مشـعل گاز شـعله ور شـد.
در ایـن مراسـم کـه وزیـر نفـت از طریـق 
ویدئـو کنفرانـس  شـرکت داشـت، اسـتاندار ، 
نماینـده مـردم جیرفـت و عنبرآبـاد در مجلس 
شورای اسـلامی و نماینـده مـردم پنـج شـهر 
جنوبـی در مجلس شـورای اسـلامی مدیرعامل 
شرکت گاز اسـتان و مسـوولان اداری شهرستان 

جیرفـت  حضـور داشـتند.
محمد مهـدی فـداکار اسـتاندار کرمـان اظهـار 
داشـت: امـروز پروژه هـای گازرسـانی بـه هفـت 
شـهر، 174 روسـتا و 1۹1 صنعـت بـا هزینه ای 
بالـغ بـر 3 هـزار و 451 میلیـارد تومـان بـه 

بهره بـرداری رسـید.
اسـتاندار کرمان تصریح کرد: همچنین عملیات 
اجرایـی گازرسـانی به سـه شـهر و ۲74 روسـتا 
و 713 صنعـت بـا اعتبـاری بالغ بـر هـزار و 650 

میلیـارد تومـان آغاز می شـود.
او با بیـان اینکه بیش از یـک سـوم پروژه های در 
حال افتتاح در اسـتان کرمان اسـت، افزود: بیش 
از 60 درصد افتتاحیه های اسـتان کرمان مربوط 
بـه شـرکت گاز اسـت کـه میـزان برخـورداری 
کرمـان از میانگین کشـوری در حـوزه گاز بالاتر 

رفته اسـت.
کمبود گاز راه توسعه استان معدنی 

کرمان را می بندد 
فـداکار بـا اشـاره بـه اینکـه کرمـان اسـتان 
معدنـی اسـت، گفـت: بـرای توسـعه معـادن و 
خدمت رسـانی در این حـوزه، یکـی از ضروریات 
تامین زیرسـاخت ها اسـت و کمبـود گاز، امکان 
توسـعه در ایـن حـوزه را از مـا سـلب می کنـد.

او بـا تاکیـد بـر اینکـه ما بـه ظرفیـت ایـن مهم 
نیـاز داریـم، افزود: هـم اکنـون ۲0 میلیـون متر 
مکعب فـروش گاز داشـتیم و از سـال 1403 اگر 
این اتفـاق رخ ندهـد امـکان پاسـخگویی وجود 
ندارد، از سـوی دیگر نیازهای توسـعه بـه گاز نیز 

وجـود دارد.
اسـتاندار کرمـان بیـان کـرد: بـا توجه بـه اینکه 
اسـتان کرمـان ظرفیـت انـرژی خورشـیدی 
منحصـر بـه فـردی دارد مـا آمادگـی داریـم و 
شـرکت های اسـتان هم آماده هسـتند تا 3 هزار 
مگابایت انرژی خورشـیدی را در اسـتان شـروع 
کنیـم و تضمیـن فـروش انـرژی هـم بـا وزارت 

نیـرو باشـد.
 او ضمـن ارایـه پیشـنهاد بـه وزارت نیـرو کـه با 
همکاری بـا وزارت نفـت با توجه به امـکان انرژی 
خورشـیدی و کمـک صنـدوق توسـعه ملـی و 
شـرکت گاز  ادامه داد: گازی که از طریق استفاده 
از انـرژی خورشـیدی ذخیـره مـی شـود بـرای 
مصـرف پروژه های اسـتان و بـه عنـوان خوراک 
برای صنایع  در اختیار پتروشـیمی ذخیره شود.
گازرسانی توسعه عادلانه به دنبال دارد

بـه گـزارش کرمان نـو، ذبیح اله اعظمـی نماینده 
مردم جیرفت و عنبرآباد در مراسـم افتتاح پروژه 
گازرسـانی اسـتان کرمان در شـهر درب بهشـت 
شهرسـتان جیرفـت، پیشـرفت و گسـترش 
عملیـات گازرسـانی را محـور توسـعه و توزیـع 
عادلانه امکانات دانسـت و افزود: علاوه بر توسعه 
زیرسـاخت، وجـود گاز در هر روسـتا یـا منطقه 
امنیـت غذایـی را بـه دنبـال دارد و در پـی آن از 
مهاجـرت روسـتاییان و کشـاورزان جلوگیـری 

می کنـد.
اعظمـی خطـاب بـه وزیـر نفـت اظهارداشـت: 
ایـن  منطقـه بـر محـور کشـاورزی اسـت و بـا 
توجه به وجـود ظرفیـت گلخانه  ای ایـن منطقه 
عملیات گازرسـانی به  3 هزار هکتار گلخانه لازم 

و ضـروری اسـت.
او تسـهیل در امـر گاز رسـانی بـه گلخانه هـا و 
نظـر مسـاعدت وزیـر را در ارایـه تسـهیلات 
واجب دانسـت و افزود: گسـترش گازرسـانی در 
سـازه های گلخانه باعث کاهش قاچاق سـوخت 

می شـود.
اعظمی با اشـاره بـه دسـتور قبلی وزیـر مبنی بر 
توسـعه گازرسـانی به بخش اسـفندقه  گفـت: با 
توجه بـه ظرفیـت کشـاورزی و معدنـی منطقه 
گازرسـانی بـه ایـن بخـش را در دسـتور کار قرار 

دهیـد.

پنج شهرستان جنوبی
 در سند توسعه مکران

مـردم  نماینـده  مراسـم  ایـن  ادامـه  در 
شهرسـتان های قلعـه گنـج، رودبـار، فاریـاب، 
منوجـان و کهنـوج در مجلس شـورای اسـلامی 
پروژه هـای  از  بهره بـرداری  اظهار داشـت: 
گازرسـانی در جنـوب کرمان همزمان با سراسـر 

کشـور انجـام شـده اسـت.
منصور شـکرالهی با تشـکر از توجه ویـژه رئیس 
جمهور به جنـوب کرمـان و حضور در روسـتای 
محروم کروچـان گفت: با دسـتور رئیس جمهور 
شهرسـتان های قلعـه گنـج، رودبـار، فاریـاب، 
منوجان و کهنوج جزو سـند توسـعه مکران قرار 
گرفته اسـت و امیدواریم که توسـعه زیرساختی 

این امـر در ایـن شهرسـتان ها دیده شـود.
نماینـده مـردم شهرسـتان های قلعـه گنـج، 
رودبـار، فاریـاب، منوجـان و کهنـوج در مجلس 
شـورای اسـلامی با بیان اینکه انتظار اسـت نگاه 
توسـعه ای بـه مناطـق محـروم سـرعت بگیرد، 
افـزود: سـرعت گازرسـانی بـه مناطـق جنـوب 
استان کرمان خوب اسـت اما انرژی گاز، زیربنای 
توسـعه اسـت و این مهم باید به صورت جدی در 

دسـتور کار قـرار گیرد.
 مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان افزود: پروژه 
نام برده در حوزه گازرسـانی بزرگتریـن پروژه در 
صنعت گاز کشـور اسـت و گفتنی اسـت در حال 
حاضـر گازرسـانی در اسـتان کرمـان با رشـدی 
برابـر 6 درصـد در حال انجـام می باشـد و این در 

صورتی است که رشـد گازرسـانی در کشور برابر 
۲ درصد اسـت.

منوچهر فـلاح گفـت: اسـتان کرمـان دارای 84 
شهر اسـت که در حال حاضر 76 شـهر آن گازدار 
هستند و گفتنی است ۲5 شهر آن در چهار ساله 
اخیر، با رشـد قابل توجهی نسـبت به سـال های 

گذشـته گازدار گردیده اند.
 مدیرعامل شـرکت گاز اسـتان کرمان بیان کرد: 
با اقدامات ویژه جهـادی در بازه چهارسـاله ۹7 تا 
1400 درصد تحت پوشـش شـهری با دستیابی 
به عـدد ۹8 درصـد به میانگین کشـوری دسـت 

فت. یا
بـه گفتـه فـلاح بـا تمرکـز بـر مناطـق محـروم 
اسـتان به خصوص شـهر های جنوبـی، در حال 
حاضر 6 شـهر در دسـت اجرا و ۲ شـهر در دست 

طراحی هسـتند.
 بـا اجـرای ایـن پروژه هـای گازرسـانی و فراهـم 
آوردن شـرایط جهـت بهـره منـدی خانوارهای 
کرمانـی، تاکنـون 144 هـزار خانـوار، از دریافت 
سـالیانه قریب به 7 میلیون کپسـول LPG بی 

نیـاز گردیـده اند.
او افـزود: در سـال 1400 بـه ازای هـر روز 1۲5 
ظرفیـت پذیـرش اشـتراک جدیـد در اسـتان 
ایجاد شـده و اکنون تعـداد 74۲  هزار مشـترک 
از نعمـت گاز طبیعـی در اسـتان برخوردارند که 
از این تعداد، بیـش از 44 هزار مشـترک در طول 
دولت سـیزدهم به جمع مشـترکین شرکت گاز 

اسـتان پیوسـته اند.

مدیرکل بیمه سلامت اســتان کرمان با بیان 
اینکه بیش از 30 هزار زوج نابارور در اســتان 
داریم، گفــت: بیش از ۹0 درصــد هزینه های 
درمان نابــاروری در مراکز دولتــی پرداخت 

می شود.
60 درصد جمعیت استان کرمان تحت 

پوشش بیمه سلامت 
 محمد جعفری با بیان اینکه بیش از یک میلیون 
و 800 هزار نفر از جمعیت استان تحت پوشش 
بیمه ســلامت هســتند که معادل 60 درصد 
جمعیت استان می شــود، گفت: از این تعداد 
بیش از 83 درصد آنها از بیمه رایگان ســلامت 

استفاده می کنند.
مدیرکل بیمه سلامت اســتان کرمان با اشاره 
به اینکه ماهانه بیــش از 75 میلیارد تومان در 
حوزه درمان افراد تحت پوشــش بیمه سلامت 
هزینه می شود، افزود: روزانه ۲.5 میلیارد تومان 
هزینه درمان افراد تحت پوشش بیمه سلامت 

در استان کرمان است.

او با بیان اینکه بیش از هزار و 400 مرکز درمانی 
در استان کرمان با بیمه سلامت طرف قرارداد 
هســتند، ادامه داد: ما صرفاً با سه دهک پایین 
جامعه در ارتباط نیستیم و هر که در استان بیمه 

ندارد، تحت پوشش بیمه سلامت است.
طرح دارویار شامل 

حال بیمه شده نیست 
جعفری با اشاره به اینکه طرح دارویاری در بیمه 
سلامت اجرا شده است و در این طرح تعرفه دارو 
شامل حال بیمه شده نیست، بیان کرد: برخی 
داروها گران تر شــدند اما بیمه تا ۹8 درصد یا 

حتی 100 درصد هزینه را پوشش می دهد.
او با بیان اینکه بالای ۹0 درصد داروها در داخل 
کشور تولید می شود، افزود: اثربخشی این داروها 
به تایید رسیده و شورای عالی بیمه مکلف است 

که از تولید این داروها حمایت کند.
مدیرکل بیمه ســلامت اســتان کرمان ادامه 
داد: 0۹13140۲۹40 شــماره ای اســت که 
کافی اســت بیمار بیمه نشده شماره ملی خود 

را به آن پیامک کند و بلافاصله بیمه می شــود 
و می تواند از خدمات بیمه ســلامت به صورت 

رایگان استفاده کند.
او  با بیــان اینکه طــرح دارویــاری از ۲3 تیر 
در اســتان کرمان اجرا شــده و تا امروز تمام 
داروخانه هــا حداقل دو مرتبه بازدید شــدند، 
گفت: در سطح اســتان کرمان 340 داروخانه 

وجود دارد.
جعفری با اشــاره به اینکه بیمه افراد مجهول 
الهویه، معتادان متجاهر و افراد دارای معلولیت 
که نیاز به خدمات توانبخشی دارند در تعهد بیمه 
سلامت هستند، افزود: هزینه ترک اعتیاد نیز 
توسط بیمه سلامت پرداخت می شود و دولت 
می خواهد در حوزه تــرک اعتیاد هزینه کند و 

افراد از این بلای خانمان سوز نجات پیدا کنند.
طرح پزشک خانواده در کرمان

 در حال اجراست 
او با بیان اینکه طرح پزشک خانواده شهری نیز از 
استان کرمان اجرا شده است و ادامه دارد، گفت: 

در این طرح دریافت خدمات درمانی ارزان تر و با 
کیفیت تر توسط یک مشاور امین به اسم پزشک 
خانواده انجام می شود که 1۲0 پزشک خانواده 
در سطح استان کرمان با طرح پزشک خانواده 

شهری با بیمه سلامت همکاری دارند.
مدیرکل بیمه سلامت استان کرمان با اشاره به 
اینکه یکی دیگر از خدمات بیمه سلامت درمان 
ناباروری اســت، ادامه داد: بیش از ۹0 درصد 
هزینه های درمان نابــاروری در مراکز دولتی 
پرداخت می شود که در استان کرمان دو مرکز 
بسیار تخصصی درمان ناباروری داریم که طرف 

قرارداد بیمه سلامت هستند.
او با بیان اینکــه بیش از 30 هــزار زوج نابارور 
در اســتان کرمان داریم که بــه تدریج به آنها 
پیامک ارسال می شــود و به آنها برای باروری 
انگیزه می دهیم و نگرانی آنها را از بابت تأمین 
هزینه هــای درمان برطرف می کنیــم، افزود: 
تا سن 4۹ سالگی تا ســالی سه مرتبه پوشش 

بیمه ای آنها را متقبل می شویم.

افتتاح پروژه بزرگ گاز در جنوب کرمان

افزایش سهم جنوب کرمان از انرژی پاک

بیمه سلامت 90 درصد هزینه های درمان ناباروری در کرمان را پرداخت می کند

گزارش
سمیه خدیشی

۱۷8 واحد مسکن مددجویان کمیته 
امداد در کرمان افتتاح می شود 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره(کرمان با بیان اینکه این نهاد در 
حوزه مسکن مددجویان طی سال گذشته اقدامات بسیار خوبی انجام 
داده است گفت:حدود 178 واحد مسکن مددجویی به مناسبت هفته 

دولت در این استان در دست افتتاح است.
 ناصر عسکری نژاد در تشریح برنامه های این نهاد در هفته دولت افزود: 
برخی واحدهای مسکونی مددجویان این نهاد در شهرستان ها با حضور 

مسئولان افتتاح شده و یا در دست افتتاح است.
او اظهارداشت: کمیته امداد امام خمینی)ره(استان کرمان سال گذشته 
با جذب 105 درصدی اعتبارات اشتغال رتبه نخست ایجاد اشتغال را در 

بین ادارات کمیته امداد سراسر کشور کسب کرده است.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان کرمان تاکید کرد: امسال نیز 
به دنبال این هستیم با اعتبار هزار و ۲50 میلیارد تومانی ۲5 هزار فرصت 

شغلی را در سطح این استان ایجاد کنیم. 
او با تشریح برنامه های این نهاد به مناسبت هفته دولت گفت: امسال ۲ هزار 
و 368 طرح اشتغال زایی را با اعتبار 1۹۹ میلیارد تومان اجرا کردیم که در 

هفته دولت افتتاح شده و یا خواهند شد. 
عسکری نژاد با بیان اینکه امسال 50 درصد از تسهیلات اشتغال این نهاد 
به افراد غیر مددجو و آسیب پذیر پرداخت می شود گفت: افراد جویای کار و 
آسیب پذیر که تمکن مالی ندارند می توانند برای استفاده از این تسهیلات 
قرض الحسنه به دفاتر کمیته امداد در سراسر استان کرمان مراجعه کنند. 
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان کرمان بیان کرد: در بحث 
تامین لوازم ضروری منزل مددجویان و اهدا جهیزیه به زوج های تحت 
حمایت این نهاد در طول یک سال دولت محرومان سه هزار و 700 مورد 
پرداخت جهیزیه داشتیم و امســال نیز برای اهدای هزار و ۲00 سری 
جهیزیه اقدام کردیم که ان شاالله طی هفته دولت قسمت عمده آن تامین 

و بین زوج های جوان تحت حمایت توزیع خواهد شد. 
او همچنین از توزیع چهار 30۹ سری لوازم ضروری منزل بین مددجویان 
و خانواده های نیازمند طی سال جاری به ویژه هفته دولت خبر داد. مدیرکل 
کمیته امداد امام خمینی )ره( اســتان کرمان به خدمات ارائه شده در 
حوزه فرهنگی و مذهبی نیز اشاره و خاطرنشان کرد: یکی از رسالت های 
کمیته امداد ارتقا شاخص های فرهنگی و مذهبی است که در این راستا 
از چهار هزار و 600 دانشجو و حدود 40 هزار دانش آموز در ایام تابستان 

حمایت شده است

مدیر عامل ستاد دیه استان کرمان گفت: بدهکاران 
مهریه و نفقه با 143 نفر بالاترین آمار محکومان 
جرایم غیرعمد استان را به خود اختصاص داده است.

سید حجت الله موسوی قوام گفت:از ابتدای امسال تاکنون ۲54نفر 
مددجوی جرایم غیر عمد وارد زندان های استان شده اند که از این 
تعداد 143نفر بدهکار مهریه و نفقه هستند. او با اشاره به اینکه از 
ابتدای امسال تاکنون 8۲زندانی جرایم غیر عمد از زندان های این 
استان با مبلغ 66 میلیارد و 80۲ میلیون ریال آزاد شده اند، گفت:۹0 
درصد این مبلغ از محل کمک های خیران و مردم بوده است. به 
گفته موسوی قوام مابقی این زندانیان از محل کمک های مردمی، 
ستاد دیه کشور، بانک ها، صندوق تامین خسارت و ستاد دیه استان 
کرمان و اخذ رضایت شاکی آزاد شده اند. او با اشاره به اینکه در حال 
حاضر ۲54 زندانی جرایم غیر عمد در زندان های استان کرمان به 
سر می برند، گفت : از این تعداد 143 نفر بدهکاران مهریه و نفقه ، 
108 نفر محکومان مالی و مابقی بدهکار دیه و حوادث ناشی از کار 
هستند. مدیر عامل ستاد دیه استان کرمان با بیان اینکه بالاترین آمار 
موجودی زندانیان جرایم غیر عمد مربوط به زندان کرمان و کمترین 
مربوط به زندان شهربابک است؛ افزود: زندان کرمان با 1۲7 مددجو 
و شهربابک با ۲نفر کمترین آمار موجودی زندانیان جرایم غیر عمد 
را دارا است. موسوی قوام تصریح کرد :در حال حاضر ۲54زندانی 
جرایم غیر عمد در زندان های استان کرمان به سر می برند، که برای 
آزادی این تعداد18 میلیارد تومان نیاز است تا به آغوش گرم خانواده 
برگردند. او گفت: از این تعداد موجودی زندانی جرایم غیرعمد 51نفر 
ورودی سال 1400و مابقی ورودی امسال هستند. موسوی قوام 
ادامه داد:با توجه به بالاترین آمار در 5ماهه نخست امسال در استان 
رخ  داده مستلزم آموزش در سطح خانواده ها هستیم. مدیر عامل 
ستاد دیه استان کرمان گفت: طی برنامه ریزی صورت گرفته با ستاد 
دیه استان کرمان ۲5 جشن گلریزان طی امسال برگزار شده که 
18 میلیارد تومان تعهد خیران بوده که تاکنون 65درصد این مبلغ 

وصول شده است.

امام جمعه بخش چترود کرمان گفت: مشکل آنتن دهی و دسترسی 
به اینترنت بارها به عنوان مطالبه مردمی مطرح شده اما متأسفانه 
کسی پاسخگو نیست و اقدامی در جهت رفع مشکل صورت 
نمی گیرد. حجت الاسلام علی ابراهیمی با اشاره به پیشرفت و توسعه 
فناوری ها، بیان کرد: با وجود اینکه امروزه آنتن دهی موبایل و اتصال 
به اینترنت از نیازهای ضروری مردم است و استفاده از آن همه گیر 
شده ولی این مسئله در بخش چترود شهرستان کرمان به یک 
معضل مهم تبدیل و موجبات نارضایتی مردم را فراهم کرده است. 
او افزود: متأسفانه در مناطق شهری و روستایی چترود کرمان شاهد 
وجود مشکل آنتن دهی مناسب اپراتورهای همراه اول، ایرانسل و 
دسترسی به اینترنت هستیم. ابراهیمی تصریح کرد: موضوعی که در 
این بین وجود دارد این است که تلفن ثابت بخشی از شهر قطع شده 
وعلی رغم پیگیری های مکرر و صحبت با نماینده مردم در مجلس 
نیز کماکان این مشکل پابرجاست و کسی پاسخگو نیست. او بیان 
کرد: دسترسی به اینترنت در روستاها به دلیل دور بودن از مناطق 
شهری از اهمیت ویژه ای برخوردار است اما بسیاری از روستاهای 
چترود به دلیل نبود آنتن دهی و دسترسی به اینترنت مشکلات 
زیادی دارند و موجب شده روستاییان برای برقراری تماس تلفنی به 
بلندی و یا تپه ها بروند تا بتوانند برای دقایقی از تلفن همراه استفاده 
کنند. امام جمعه چترود کرمان در بخش دیگری از سخنانش با اشاره 
به پیگیری های صورت گرفته در این زمینه، گفت: با بخشداری، 
مسئول اپراتورهای تلفن همراه صحبت هایی در خصوص رفع این 
مشکل صورت گرفته و حتی در خطبه های نماز جمعه این موضوع به 
عنوان مطالبه مردمی مطرح شده اما متأسفانه کسی پاسخگو نیست و 
اقدامی در جهت رفع مشکل صورت نمی گیرد. او با اشاره به گلایه های 
ساکنان شهر و روستا در بخش چترود در خصوص مشکلات 
آنتن دهی تلفن همراه اظهار کرد: زیبنده نیست که اینگونه مدیران از 
پاسخگویی و رفع مشکلات طفره بروند.  لازم است مسئولان استانی 
و حتی کشوری در جهت رفع این مشکل اقدام اساسی انجام دهند 
و با ایجاد زیرساخت های لازم برای اصلاح و تقویت آنتن دهی و 
دسترسی به اینترنت و توسعه شبکه های ارتباطی روستاها و شهرها 
را در دستور کار نهادهای مربوطه قرار دهند. امام جمعه چترود کرمان 
با اشاره به بلااستفاده ماندن بیمارستان خیرساز عنوان کرد: با وجود 
اینکه اورژانس شهر همیشه شلوغ است و امکانات مناسب و مطلوبی 
برای ارائه خدمات به مردم ندارد، بیمارستان خیرساز چترود بدون 
استفاده خاک می خورد .این بیمارستان حدود ۲0 سال قبل توسط 
یک خیر ساخته شده و کلیه امکانات و تجهیزات آن فراهم است اما 

متاسفانه مورد استفاده قرار نمی گیرد.

شهردار رفسنجان با تأکید بر اینکه جابجایی 
مهمان شــهر را با جدیت دنبال می کنیم، 
گفت: تفاهم نامه شهرداری رفسنجان با اداره 
کل امور اتباع و مهاجرین خارجی تنظیم و 
ارسال شده که در صورت انعقاد تفاهم نامه 

انتقال مهمان شهر انجام خواهد شد.
شهردار رفسنجان با تأکید بر اینکه جابجایی 
مهمان شــهر را با جدیت دنبال می کنیم، 
گفت: تفاهم نامه شهرداری رفسنجان با اداره 

کل امور اتباع و مهاجرین خارجی تنظیم و ارسال شده که در صورت انعقاد تفاهم نامه انتقال 
مهمان شهر انجام خواهد شد.

مجید کهنوجی در گردهمایی شورای محلات شهر رفســنجان با یادآوری دیدار خود با 
استاندار کرمان مبنی بر انتقال مهمان شهر، اظهار کرد: جابجایی مهمان شهر نیازمند همدلی 

همه مسئولین شهر است که بتوانند با جدیت این موضوع را پیگیری کنند.
او افزود: تفاهم نامه شهرداری رفسنجان با اداره کل امور اتباع و مهاجرین خارجی تنظیم و 

ارسال شده که در صورت انعقاد تفاهم نامه انتقال مهمان شهر انجام خواهد شد.
شهردار رفسنجان با اشاره به ساماندهی کارگاه های ضایعاتی شهر، افزود: می توان به صورت 
موقت کارگاه های ضایعاتی را با فراهم کردن زیر ســاخت های آب و برق در زمینی جنب 
آرامستان ساماندهی کرد که با انجام این کار مشکلات امنیتی کمتری به همراه خواهد 
داشت. کهنوجی از همکاری شهرداری رفسنجان در جمع آوری متکدیان در سطح شهر 
سخن گفت و ادامه داد: شهرداری در این راستا همکاری لازم را انجام خواهد اما بعد از  آوری 

باید مکانی برای ساماندهی متکدیان در نظر گرفته شود

معاون ســوادآموزی آموزش و پرورش 
کرمان پیش بینی کرد: 15 هزار و 560 
بی ســواد یا کم ســواد در چرخه سواد 
آموزی اســتان کرمان در ســال 1401 

آموزش ببینند.
محمود دیناری نژاد با بیــان اینکه 60 
درصد جمعیت ایران در ابتدای انقلاب 
اســلامی بی ســواد قلمداد می شدند، 
گفت:نهضت ســوادآموزی به همت امام 

خمینی )ره( برای ریشه کنی بی سوادی راه اندازی شد.
او با اشــاره به اینکه جهل و جهالت از نظر بزرگان دینی ما بزرگترین فقر است، ابراز 

داشت: اسلام همواره به بحث سوادآموزی توجه داشته است.
دیناری نژاد بیان داشت: شناسایی بی سوادان و هدایت آن ها به سمت سوادآموزی 
عزم ملی می طلبد و اقداماتی در این زمینه انجام شده تا بتوان از تمام ابزار و ظرفیت ها 

برای ریشه کنی بی سوادی استفاده کرد.
معاون سوادآموزی آموزش و پرورش استان کرمان با اشاره به آموزش 7 هزار و 450 
بی سواد و کم سواد در چرخه سواد آموزی استان در سال 1400، گفت: طبق تفاهم 
نامه منعقد شده با سازمان نهضت سواد آموزی کشور در سال 1401 حجم ابلاغی 

پوشش در استان کرمان 15 هزار و 560 بی سواد و کم سواد می باشد.
دیناری نژاد با بیان اینکه تعامل و همکاری همه مردم و نهاد های دولتی و غیر لازمه 
ریشه کنی بی سوادی در استان است بر جذب مشارکت مردم، شورای شهر و روستا، 

دهیاران، بخشداران و فرمانداری ها جهت شناسایی افراد بی سواد تاکید کرد.

همزمان با هفته دولت کارخانه آســفالت 
دهستان خرمدشــت کوهبنان با حضور 
معاون اقتصادی استاندار کرمان و جمعی از 

مسئولان به بهره برداری رسید.
 مهرابی معاون اقتصادی استانداری در بدو 
ورود به کوهبنان با حضور در گلزار شهدای 
دهستان خرمدشت به مقام شامخ شهیدان 
هشت سال دفاع مقدس ادای احترام کرد و با 
نثار شاخه گل یاد و خاطره دلاور مردان ایثار و 

شهادت را گرامی داشت و با آرمان های بلند آنان تجدید عهد و پیمان نمود. در ادامه حاضرین 
با خانواده سردار شهید مسعود زکی زاده در دهستان خرمدشت دیدار کردند و با نثار فاتحه 
یادش را گرامی داشتند. در حاشیه مراسم محسن ایزدی معاون فرماندار کوهبنان گفت: 
برای استقبال از سرمایه گذاران بخش خصوصی فرش قرمز پهن می کنیم و در راستای فراهم 

کردن زیر ساخت ها از هیچ گونه کوششی دریغ نخواهیم کرد.
او اظهار کرد: با توجه به نیاز مبرم شهرستان و حضور سرمایه گذار بخش خصوصی احداث 
کارخانه آسفالت در دهستان خرمدشت کوهبنان در دهه فجر سال قبل آغاز شد که در این 

ایام مبارک شاهد افتتاح و بهره برداری از این کارخانه هستیم.
معاون فرماندار کوهبنان گفت: احداث کارخانه آسفالت دهستان خرمدشت کوهبنان با 
صرف اعتباری حدود ۲0 میلیارد تومان به بهره برداری رسید و تقریبا 10میلیارد تومان هم 

ماشین آلات خریداری گردید.
ایزدی ابراز داشت: کارخانه آسفالت دهستان خرمدشت ظرفیت تولید 100 تنُ آسفالت در 
ساعت را دارد که می تواند علاوه بر نیاز شهرستان مناطق اطراف را هم تحت پوشش قرار دهد.

جابجایی مهمان شهر
 را با جدیت دنبال می کنیم

آموزش ۱۵ هزار و ۵60 
بی سواد و کم سواد در کرمان

کارخانه آسفالت کوهبنان 
به بهره برداری رسید

بدهکاران مهریه و نفقه 
بالاترین آمار زندانیان جرائم 

غیر عمد در کرمان

امامجمعهچترودکرمانعنوانکرد

عدم پاسخگویی مسئولان برای 
رفع مشکل آنتن موبایل در چترود
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در۵ماهنخستسالاتفاقافتاد:

۴۴درصد ارزش 
صادرات کشور برای 

پتروشیمی ها
سخنگوی گمرک از صادرات ۹ میلیارد و 
14۲ میلیون دلاری محصولات پتروشیمی 
در 5 ماهه نخست امسال خبر داد و گفت: 
5 قلــم اول کالاهــای صادراتی کشــور، 

محصولات پتروشیمی است.
به گزارش خبرگزاری فارس، سید روح الله 
لطیفی، سخنگوی گمرک اظهار داشت: از 
ابتدای سال جاری تا پایان مرداد  16میلیون 
و 554 هزار تن انواع محصولات پتروشیمی 
به ارزش ۹ میلیارد و 14۲ میلیون دلار از 
کشورمان به سایر کشورها صادر شده که 
با وجود کاهش 1۲.6 درصــدی در وزن ، 
38 درصد ارزآوری بیشتر نسبت به مدت 

مشابه داشته اند.
وی افزود: کل صادرات کالاهای ایرانی در 
5 ماه نخست امسال 44 میلیون و 75 هزار 
تن کالا به ارزش ۲0 میلیارد و ۹۲4 میلیون 
دلار بوده که از این میــزان 16 میلیون و 
554 هزار تن بــه ارزش ۹ میلیارد و 14۲ 
میلیون دلار محصولات پتروشیمی بوده 
است که 38 درصدِوزن و 44 درصدِ ارزش 
کل صادرات 5 ماهــه را به خود اختصاص 

داده است.
لطیفی در خصوص اقلام عمده صادراتی 
کالاهای پتروشــیمی گفت: پنج قلم اول 
کالاهــای صادراتی کشــور، محصولات 
پتروشیمی بوده و در این میان پروپان مایع 
شده به وزن دو میلیون و ۲76 هزار تن به 
ارزش یک میلیارد و 648 میلیون دلار،  در 
صدر محصولات صادراتی  قــرار دارد که 
نسبت به مدت مشابه با رشد 5۹ درصدی 
در وزن و 188 درصــدی در ارزش  همراه 
بوده اســت. ســخنگوی گمرک در ادامه 
توضیح داد: متانول با 3 میلیون و ۹83 هزار 
تن به ارزش یک میلیــارد و ۲40 میلیون 
دلار دومین محصول ارز آور پتروشیمی ها 
و دومین محصول صادراتی کشور  در پنج 
ماهه امسال بود که  1۲درصد در وزن و 43 

درصد در ارزش رشد داشته است. 
لطیفی افــزود: گاز طبیعی مایع شــده با 
ارزش ۹61 میلیــون دلار ، اوره به ارزش 
۹58 میلیون دلار  و بوتان مایع شــده به 
ارزش ۹40 میلیون دلار به ترتیب در رتبه 
های ســوم تا پنجم اقلام عمده کالاهای 
صادراتی کشور در پنج ماهه نخست امسال 

بودند.

وزیر نفت با بیان اینکه "قطعا امسال هم با 
کسری گاز در زمستان مواجه هستیم"، گفت: 
در شروع دولت با ۲50 میلیون مترمکعب در 
روز کسری گاز مواجه بودیم که این مسئله 
به خاطر عدم سرمایه گذاری کافی در سال های 
گذشته بود. به گزارش تسنیم، جواد اوجی، 
وزیر نفت در مراسم بهره برداری و آغاز عملیات 
اجرایی طرح های گازرسانی اظهار داشت: 
امروز بیش از 10 هزار میلیارد تومان طرح های 
گازرسانی شهری و روستایی و گازرسانی به 
صنایع افتتاح شد و بیش از 5 هزار میلیارد 
تومان شروع عملیات اجرایی گازرسانی 

شهری، روستایی و صنایع انجام گرفت.
وی افزود: هر صنعتی که گازرسانی شود، 

اشتغال زایی و درآمدزایی به دنبال دارد.
وزیر نفت خاطرنشان کرد: پروژه های نیمه کاره 
بسیاری در مجموعه وزارت نفت داریم که ما 
در همان ماه اول فعالیت دولت، این پروژه ها 
را اولویت بندی کردیم و تکمیل طرح های 
گازرسانی و افزایش ظرفیت تولید گاز در 

اولویت ما قرار گرفت.
وی ادامه داد: در شروع دولت با ۲50 میلیون 
مترمکعب در روز کسری گاز مواجه بودیم که 
این مسئله به خاطر عدم سرمایه گذاری کافی 
در سال های گذشته بود و طبق برآوردی که 
انجام دادیم در 8 سال برای تأمین امنیت 
انرژی کشور و افزایش ظرفیت درآمدزایی 
ارزی نیاز به 160 میلیارد دلار سرمایه گذاری 

در نفت و گاز داریم.
اوجی با بیان اینکه "قطعا امسال هم با کسری 

گاز در زمستان مواجه هستیم"، گفت: تلاش 
می کنیم با انجام اقداماتی، شرایط تأمین 
گاز زمستان را مدیریت کنیم که در این 
زمینه اتفاق مهمی که در حال وقوع است، 
بهره برداری از بخش اول فاز 11 پارس جنوبی 
به ظرفیت 10 تا 11 میلیون مترمکعب در 
زمستان امسال است که با انجام ابتکاراتی در 
شرکت ملی نفت در زمستان سال جاری شاهد 
شکستن طلسم فاز 11 پارس جنوبی بعد از 
۲0 سال خواهیم بود. وزیر نفت با بیان اینکه 
"در شهریورماه سال گذشته تنها یک پنجم 
از تعهدات بودجه ای وزارت نفت محقق شده 
بود"، گفت: موفق شدیم درآمدهای حاصل از 
صادرات گاز، فرآورده، نفت خام، میعانات گازی 
و پتروشیمی را جهت تحقق تعهدات بودجه ای 

وزارت نفت وصول کنیم.
این عضو کابینه دولت در پاسخ به سوالی در 
خصوص انتقاد نمایندگان سیستان وبلوچستان 

به کاهش سهمیه آزاد کارت سوخت مردم این 
استان گفت: این موضوع را پیگیری می کنم و 

دستور بررسی مجدد خواهم داد.
وی افزود: در تابستان سال جاری در حالی که 
تولید بنزین کشور بین 10۲ تا 104 میلیون 
لیتر در روز است، در برخی روزها مصرف به 
بیش از 1۲0 تا 130 میلیون لیتر در روز رسید 
و میزان مصرف از میزان تولید پیشی گرفته 
است؛ با این وجود تلاش کردیم با راهکارهای 
مختلف، تأمین مطلوب بنزین را در سراسر 
کشور در تابستانی که مردم بعد از چند سال 
شیوع کرونا، به استقبال گسترده از سفرهای 
تابستانی رفتند، داشته باشیم. وزیر نفت 
خاطرنشان کرد: امروز کار بزرگی در تکمیل 
و بهره برداری از پروژه های گازرسانی انجام 
شد و با برنامه ریزی های صورت گرفته، مرحله 
بعدی افتتاح پروژه های گازرسانی را در ۲۲ 

بهمن امسال خواهیم داشت.

سخنگو و رئیس شورای اطلاع رسانی دولت 
گفت: دولت هیچ تصمیمی برای تغییر در 
قتصادی دولت هیچ  رد و وزرای ا بینه ندا کا

تغییری نمی کند.
علی بهادری جهرمی در گفت وگو با خبرنگار 
تسنیم در اراک در پاسخ به این سؤال که آیا 
جمع بندی مشخصی در دولت در خصوص 
یارانه های نقدی و کالابرگ الکترونیک وجود 
دارد، اظهار داشت: جمع بندی حوزه یارانه از 
ابتدا کاملًا مشخص بوده است، مجلس شورای 
اسلامی دولت را مکلف کرده است که یارانه را 
به صورت کالابرگ در اختیار مردم قرار دهد و 
این بسیار روشن و مشهود بود و مسیر دولت از 

ابتدا همین بوده و اعلام شده است.
لازم  زیرساخت های  زمان  هر  فزود:  ا وی 
به صورت 100درصد فراهم شود و امکان اجرایی 
داشته باشد طبیعتاً دولت مکلف به اجرای قانون 
است بنابراین تا زمانی که نظر قانون بر کالابرگ 

است دولت باید این کار را انجام دهد.
سخنگو و رئیس شورای اطلاع رسانی دولت 
تصریح کرد: زمانی که زیرساخت های لازم وجود 
نداشته باشد طبیعتاً راهی جز پرداخت یارانه 
نقدی وجود ندارد و تازمانی که زیرساخت ها 
یجاد و تکمیل نشود و قابلیت بهره برداری  ا
نداشته باشد همین شیوه پرداخت یارانه نقدی 

ادامه و استمرار دارد.
بهادری جهرمی در پاسخ به سوال خبرنگار 
تسنیم مبنی بر "آیا دولت برنامه ای برای تغییر 

وزرای اقتصادی دارد؟" بیان کرد: دولت هیچ 
برنامه ای برای تغییر در هیچ یک از وزرا ندارد 
قتصادی، هیچ  قتصادی یا کادر ا ز فرا ا اعم ا

تغییری وجود ندارد.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر تغییر وزیر رفاه 
و معرفی ایشان در روزهای آینده عنوان کرد: 
قانون اساسی تصریح کرده است که ظرف سه 
ماه باید وزیر رفاه مشخص شود بنابراین ظرف 
سه  ماهه قانون اساسی مشخص و به مجلس 

معرفی می شود.
سخنگو و رئیس شورای اطلاع رسانی دولت 
در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه "سرنوشت 
تفکیک وزارت صنعت، معدن و تجارت به کجا 
رسیده است و آیا وزرای جدید بازرگانی و صمت 
ند یا خیر؟" گفت: وزارت  نتخاب شده ا هم ا
صنعت، معدن و تجارت موضوع بحث نیست 
و وزارت صنعت، معدن و تجارت به جای خود 
باقی است و در اینجا بحث تشکیل وزارتخانه 

جدید بازرگانی مطرح است یعنی به شیوه سابق 
که قبل از ادغام وزارت بازرگانی بوده است، 
برگردیم و آن هم بحث دولت نیست و توسط 

مجلس مطرح شده است.
ز  فزود: مجلس طرحی را ا بهادری جهرمی ا
مجلسِ گذشته در دستور کار خود قرار داده 
است و تصویب شده بود و با دولت مکاتبه و 
نظرخواهی صورت گرفت که نظر دولت چیست 
بنابراین یک روال در طرح های جاری مجلس 
است و دولت اظهار نظر می کند که نظرش 

نسبت به کلیات موافق یا مخالف است.
وی خاطرنشان کرد: دولت به طور رسمی نسبت 
به کلیات طرح موافقت کرده است بنابراین یک 
سؤال و یک جواب وجود داشت که داده شد و 
این موضوع در مجلس در حال رسیدگی است و 
باید همه منتظر بمانند مجلس نسبت به وزارت 
بازرگانی تصمیم گیری کند که آیا وزارتخانه 

جدیدی ایجاد شود یا خبر.

سخنگویدولت:

  رئیس  جمهور تصمیمی برای تغییر وزرا ندارد
وزیرنفت:

زمستان امسال با کسری گاز مواجه ایم

عضو انجمن صنایع فرآورده های لبنی خاطر نشان کرد: آمار گمرک حاکی 
از این مهم است که میزان صادرات محصولات لبنی بر پایه شیر در یک 
سال اخیر رشد کرده است؛ در واقع کاهش مصرف  لبنیات در بازار داخلی، 
توسعه صادرات را به همراه آورده است. اسماعیل خاتمی در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصادی ایلنا، با اشاره به کاهشی شدن مصرف لبنیات در یک 
سال گذشته، گفت: آمار گمرک حاکی از این مهم است که میزان صادرات 
محصولات لبنی بر پایه شیر در یک سال اخیر رشد کرده است؛ در واقع 
کاهش مصرف  لبنیات در بازار داخلی، توسعه صادرات را به همراه آورده 
است. وی خاطرنشان کرد: سال گذشته ۲0 تا ۲5 درصد از جذب شیر 
لبنی در غالب گروه های مختلف محصول صادر  شد و پیش بینی می شود 
40 درصد از شیر تولید شده در سال جاری تمایل به خارج شدن از کشور 
را داشته باشد. این فعال اقتصادی واردات محصولات لبنی بر پایه شیر را 
صفر درصد دانست و افزود: آمار رسمی در 6 ماه نخست سال گواه افزایش 
تولید شیر خام را نشان نمی دهد؛ همچنین بعد از اصلاح نظام یارانه ای 
و افزایش 100 درصدی قیمت این محصولات سرانه مصرف ریزش پیدا 
کرد. عضو انجمن صنایع فرآورده های لبنی با بیان اینکه تا امروز جایگزینی 
برای جبران کاهش قدرت خرید مردم از سوی دولت در نظر گرفته نشده 
است، افزود: گمانه زنی های توزیع کالا برگ الکترونیکی در مهر و آبان سال 
جاری مطرح شده است که توزیع آن می تواند تاحدودی میل به مصرف را 
تقویت کند. این کارشناس حوزه لبنی ادامه داد: میزان مصرف لبنیات در 
افق 1404 حدود 1۲0 کیلوگرم ترسیم شده است اما جمع جبری سرانه 
مصرف در سال جاری عدد 70 کیلو را نشان می دهد.  خاتمی تصریح کرد: 
حمایت ها در ایران بیشتر متوجه تولیدکنندگان و دامداران است تا در 
نهایت به تولید در کشور ضربه وارد نشود از این رو دولت عوارض صادراتی 
برای محصولات لبنی را حذف کرد تا شیری که در دست دامداران مانده 
از کشور خارج شود این در حالیست که با کاهش مصرف هیچ نهادی از 

مصرف کنندگان حمایت نکرد.

گزارش
 تسنیم

افزایش صادرات محصولات لبنی 
به دلیل افت مصرف داخلی

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای گفت: ۲.5 برابر عملکرد 
مردادماه به اتوبوس های اربعین، در شهریورماه سهمیه سوخت داده 
می شود. به گزارش خبرنگار ایرنا، »داریوش امانی« در نشست خبری 
که در ساختمان دادمان وزارت راه و شهرسازی برگزار شد، اظهار کرد: 
امسال 5 میلیون زایِر اربعین ظرف به مدت 15 روز جابه جا خواهند شد 
که مدیریت مکانی و زمانی جابه جایی زوار بسیار سخت است.  وی افزود: 
بعد از اربعین سال گذشته اقدامات تکمیلی را انجام دادیم و تاکنون هزار 
و ۲3۹ میلیارد تومان از اعتبار راهداری برای پایانه های مرزی و تکمیل 
و ایمنی راه های مواصلاتی هزینه شده است. رییس سازمان راهداری و 
حمل و نقل جاده ای درباره قیمت بلیت اتوبوس گفت:  امسال اتوبوس 
دربستی که منجر به توقف 8 روزه در عراق و حذف از چرخه جابه جایی 
مسافر شود، نداریم. سهمیه سوخت شهریورماه اتوبوس ها نیز ۲ و نیم برابر 

عملکرد مردادماه اختصاص می یابد.

رشد 2.۵ برابری سهمیه سوخت 
اتوبوس های اربعین

وابسـتگی دانشـگاه ها بـه بودجه کـم نشـده، بلکه اهرم فشـار شـهریه 
نیز به آن اضافه شـده. صنعتی شـریفی  که امسـال 685 میلیارد تومان 
از دولـت بودجه گرفتـه، بابت هـر دانشـجو حداقل 36 میلیـون هزینه 
می گیـرد و یک مـدرک مهندسـی کامپیوتـر گرفتـن از این دانشـگاه 
300میلیـون تومـان آب می خورد.  یکـی از مسـائل قابل توجـه درباره 
پردیس هـای خودگـردان شـهریه های آنهاسـت؛ شـهریه هایی کـه 
براسـاس قانـون از سـوی اعضـای هیات امنای هـر دانشـگاهی تعیین 
می شـود.به گزارش فرهیختگان،  براسـاس مصوبه وزارت علـوم،  میزان 
شـهریه دوره هـای پردیـس خودگـردان، براسـاس نظـر هیات امنـای 
دانشـگاه های مربوطه تعیین شـده و دانشـجویان ملزم بـه پرداخت آن 
هسـتند. البته این مصوبه یک الـزام قانونی دیگر هم بـرای پردیس های 
خودگردان بـه همـراه آورده و آن هم اینکـه باید جداول شهریه شـان  را 
در سایت هایشـان ثبت کنند تا از این طریق داوطلبان تحصیـل در این 
پردیس ها پیش از آغاز سـال تحصیلی در جریان میزان شـهریه ای قرار 
بگیرند کـه باید هـر ترم به حسـاب ایـن پردیس هـا واریز کننـد. برخی 
دانشـگاه ها مانند تهـران شـهریه را براسـاس مقطع تحصیلـی تعیین  
کرده و در مقابل دانشگاهی مانند صنعتی شـریف یک مبلغ مشخص را 
برای همه مقاطـع در نظر گرفته است. دانشـگاه های دولتی که سـالانه 
بودجه هـای چنـد صـد میلیـارد تومانـی از دولـت دریافـت می کنند،  
از محـل تربیـت دانشـجو در پردیس هـای خودگـردان هـم درآمـد 

قابل توجهـی را به دسـت می آورنـد. 
حداقل شهریه ۱2 میلیون

با نگاهی به سـایت پردیس خودگردان کیش دانشـگاه تهـران می توان 
به تفکیک گروه آزمایشـی داوطلبان به شـهریه ای که باید از سـوی آنها 
پرداخته شـود، پـی برد. شـهریه ثابـت گـروه علوم انسـانی - اجتماعی 
رفتاری پنج  میلیـون و 851 هـزار تومان و برای شـهریه متغیر بـه ازای 
هر واحـد نظـری 314 هـزار و 144 تومان تعیین  شـده اسـت. این رقم 
برای شـهریه متغیر به ازای هر واحد عملی هم 47۲ هـزار و ۲43 تومان 
اسـت، یعنی اگر دانشـجویی تنهـا 18 واحد درسـی در یک ترم داشـته 
باشـد که همـه آنهـا نیـز دروس نظـری باشـند، بایـد کمتریـن میزان 
پرداختی را که 11 میلیـون و 506 هزار و 306 تومان می شـود، بپردازد. 
حالا اگر بخواهیـم تنها یک واحـد عملی نیز بـرای آن در نظـر بگیریم، 
این میزان بـه 11 میلیـون و ۹78 هـزار و 54۹ تومان خواهد رسـید. در 
مقابل اگر دانشـجویی شـرط لازم بـرای اخـذ ۲4 واحد درسـی در یک 
ترم را داشته باشد، درمجموع باید 13 میلیون و 3۹1 هزار و 170 تومان 
بدون در نظر گرفتن یـک واحد عملی بپـردازد، این رقـم تنها با گرفتن 

یک واحد درسـی بـه حـدود 14 میلیون خواهد رسـید.
 با ۱03 میلیون تومان مهندس کامپیوتر دانشگاه تهران 

خواهید شد
براسـاس دفترچه انتخاب رشـته کارشناسـی، این پردیس می تواند در 
رشـته مهندسـی کامپیوتر هم دانشـجوی شـهریه پرداز جذب کند، با 
توجه به نوع شـهریه تعیین شـده برای این پردیـس، بـا در نظر گرفتن 

چارت درسی منتشرشده از سـوی خود دانشـگاه که مجموع واحدها را 
140 واحد تعیین کرده و تعیین 17 واحد تخصصی با در نظر گرفتن دو 
واحد درس تربیت بدنی، باید عنوان کرد رقم پرداختی از سـوی دانشجو 
از تـرم یک تا زمـان فارغ التحصیلـی رقـم قابل توجهی اسـت. به عبارت 
دقیق تر دانشـجو بایـد 58 میلیون و 541 هـزار تومان به عنوان شـهریه 
ثابت پرداخت کند؛ رقمی کـه برای دروس نظری بـه 37 میلیون و 376 
هزار تومان می رسـد. این رقـم بـرای دروس عملی اما بـه هفت میلیون 
و 748 هزار تومان ختم می شـود، درنتیجه دانشـجو بایـد 103 میلیون 
و 665 هزار تومان بپـردازد تا بتواند مدرک مهندسـی کامپیوتر را با مهر 

دانشـگاه تهران دریافت کند.
هزینه تحصیل در پردیس شریف؛ حداقل  36 حداکثر ۴0 

میلیون تومان
پردیس خودگـردان دانشـگاه صنعتی شـریف هـم در گروه آزمایشـی 
علوم انسـانی در 6 رشـته و در مجمـوع 180 دانشـجو را در مقطـع 
کارشناسـی 1401 پذیـرش می کند.شـهریه ثابـت ایـن پردیـس 16 
میلیون و 73۹ هزار و 880 تومان و در مقابل شـهریه متغیـر هم به ازای 
هر واحد درس نظری یک میلیـون و 15۹ هزار و ۹۹۲ تومان اعلام شـده 
اسـت؛ رقمی که وقتی به دروس عملی می رسـد به یک میلیـون و 673 
هزار و ۹88 تومان افزایش می یابد، یعنی دانشـجوی ایـن پردیس فارغ 
از رشـته و گروه آزمایشـی اش باید بـرای هر تـرم بـدون در نظر گرفتن 
یک واحـد I wanted عملـی 36 میلیـون و 8۲7 هـزار و 736 تومان 
پرداخـت کنـد. حـالا اگـر بنا بـه گرفتـن یـک واحد عملـی باشـد این 
میزان به 38 میلیون و 501 هزار و 7۲4 تومان خواهد رسـید. براسـاس 
دفترچـه انتخـاب رشـته کارشناسـی 1401، قرار اسـت این دانشـگاه 
برای پردیـس خودگران خـود که در جزیره کیش اسـت، در 1۲ رشـته 
مجموعا 10۹ دانشـجو را از طریق نمره آنها در آزمون سراسری پذیرش 
کند. با توجه به اینکه شـهریه برای پردیس دانشـگاه شـریف برای همه 
گروه ها یکسـان اسـت، اگر بخواهیم برای دانشـجویان رشته های فنی 
ایـن دانشـگاه، حداقل مبلغ شـهریه را بـا در نظـر گرفتن شـهریه 557 
هـزار و ۹۹6 تومانی واحـد کارآموزی محاسـبه کنیم، باید عنـوان کرد 
دانشـجوی کارشناسـی رشـته های علوم ریاضی و فنی این پردیس در 
شـرایط عـادی بایـد 3۹ میلیـون و 5۹5 هزار بـرای یک تـرم تحصیلی 

هزینـه کند.
300 میلیون تومان بدهید؛ مهندس  کامپیوتر شوید

میزان درآمد این پردیس از دانشـجویان شـهریه پرداز زمانی بیشـتر به 
چشـم می آید که بخواهیـم رقم شـهریه ای را که دانشـجوی رشـته ای 
مانند مهندسـی کامپیوتر این پردیس باید در طـول تحصیل پرداخت 
کند، ملاک قرار دهیم. براسـاس چارت درسی این رشـته، دانشجو باید 
14۲ واحـد را بگذراند، اگـر 17 واحد آن را جـزء واحدهای عملی درنظر 
بگیریم و 1۲5 واحد دیگر را براسـاس شـهریه واحدهـای نظری تعیین 
کنیم، باید گفت در طـول دوران تحصیل، دانشـجو بایـد 138 میلیون 
و 383 هـزار تومان صرفـا برای واحدهـای نظری بپـردازد. همچنین در 

این بـازه، 133 میلیـون و ۹1۹ هـزار تومان نیـز هزینه شـهریه ثابتش 
خواهد شـد. با درنظر گرفتن شـهریه ۲8 میلیـون و 457 هـزار تومانی 
برای دروس عملی، در مجموع لازم اسـت دانشـجو برای گرفتن مدرک 
فارغ التحصیلی اش 300 میلیـون و 75۲ هزار تومان شـهریه به پردیس 

دانشگاه شـریف پرداخت کند.
 تحصیل در پردیس دانشگاه امیرکبیر؛ ترم اول ۱8 میلیون 

تومان
پردیس خودگردان دانشگاه امیرکبیر هم قرار اسـت ۲80 دانشجو را در 
15 رشـته پذیرش کند. جالب اینجاست که شـهریه ثابت این دانشگاه 
هم ترکیبی از نحوه تعیین شـهریه دانشگاه  های شـریف و تهران است، 
 یعنی صرفا به مقطع تحصیلی بسـنده شده اسـت. به طوری که شهریه 
ثابت کارشناسـی برای پردیس خودگردان 6 میلیون و 566 هزار تومان 
و برای هر واحـد دروس اصلی یا تخصصـی نظری نیز 648 هـزار تومان 
تعیین شـده اسـت. یعنی در ترم اول که دانشـگاه خودش برای دانشجو 
انتخاب رشـته می کنـد، دانشـجو عمـلا بایـد برای شـهریه متغیـر 11 
میلیون و 664 هـزار تومان بپـردازد، این رقم وقتی با شـهریه 6 میلیون 
و 566 هزار تومانی شـهریه ثابت جمع می شـود، به 18 میلیـون و ۲30 
هزار تومان می رسد. مسـاله جالب توجه درباره شهریه پردیس دانشگاه 
امیرکبیر این اسـت کـه ایـن پردیـس شـهریه دروس پایـه،  عمومی و 
عملی را هم به تفکیک منتشـر کـرده که به ترتیـب 5۲0 هـزار تومان، 
500 هزار تومـان و یک میلیـون و 380 هـزار تومان می شـود. طبیعی 
اسـت که هزینه تحصیـل در ترم هـای بعـدی به مراتـب بیشـتر از ترم 
اول خواهد بود و جالب اینجاسـت هر درسـی که قرار اسـت دانشجو در 

پردیس این دانشـگاه بگذراند، کمتـر از 500 هزار تومـان نخواهد بود.
کارشناسی ارشد تهران ۷2 میلیون

 از مقطع کارشناسـی که بگذریم، باید گفت پردیس دو دانشـگاه تهران 
و امیرکبیر امسـال دانشـجوی کارشناسی ارشـد هم پذیرش می کنند. 
جالب اینجاسـت که ظرفیت پذیـرش برای ایـن دو دانشـگاه به ترتیب 

5۹7 و 17۲ دانشـجو اسـت، دانشـجویانی کـه هرکـدام بایـد مبلـغ 
جالب توجهـی را به عنـوان شـهریه بپردازنـد. اگـر دانشـجویی بخواهد 
در رشـته برنامه ریـزی شـهری این دانشـگاه تحصیـل کند بـا توجه به 
3۲ واحـدی کـه بـرای آن در نظر گرفته شـده کـه از این میـزان تنها 6 
واحدش بـه پایان نامـه مربوط اسـت، در عمل بایـد ۲3 میلیـون و 850 
هزار تومان شـهریه ثابت پرداخت کنـد، این میزان بـرای دروس نظری 
به 15 میلیـون و 5۲0 هزار تومـان و برای پایان نامه به 8 میلیـون و ۹43 
هزار تومان می رسـد، رقمی که در مجموع بـه 7۲ میلیـون و 741 هزار 

تومـان می رسـد. 
شهریه ترم اول کارشناسی ارشد پردیس دانشگاه امیرکبیر 

۱8 میلیون تومان
وضعیت تحصیـل در پردیس امیرکبیـر هم از لحاظ شـهریه  ای چندان 
تفاوتـی با دانشـگاه تهران نـدارد؛ چـرا که پردیـس تهران این دانشـگاه 
میزبان دانشـجویان اسـت و شـهریه ثابت را برای آنها 5 میلیون و 470 
هزار تومان تعیین کرده اسـت، این میزان در بخش شـهریه متغیر برای 
دروس عملی و نظری هرکـدام یک میلیـون و 100 هزار تومـان و برای 
پروژه نیز همین میزان اسـت. یعنی دانشجوی کارشناسی ارشد باید ۲1 
میلیون و 880 هزار تومان شـهریه ثابت پرداخت کند. یعنی دانشجوی 
رشـته شـیمی گرایش شـیمی فیزیک در ترم اول کـه 1۲ واحد نظری 
دارد، در عمـل باید 13 میلیـون و ۲00 هزار تومان شـهریه متغیـر و در 
کنـار آن 5 میلیـون و 470 هزار تومان نیز شـهریه ثابـت پرداخت کند، 

 رقمی کـه در مجموع بـه 18 میلیـون و 670 هزار تومان می رسـد.
رقم بـالای این شـهریه ها زمانی ملموس می شـود که برای دانشـگاهی 
مانند صنعتی شـریف در بودجـه امسـال 684 میلیـارد و 480 میلیون 
تومان بودجه تعیین شده است اما به نظر می رسـد دانشگاه های دولتی 
نه تنها حاضر نیسـتند وابسـتگی خود به بودجه نفتی را رها کنند، بلکه 
عملا تـلاش دارند بـا دسـت کردن در جیـب دانشـجو، در طول سـال، 

درآمد جالب توجهـی را نیز برای خود داشـته باشـند.

با حضور وزیر اقتصاد و معاون فناوری ریاست جمهوری تفاهم نامه اجرای ماده 
18 قانون جهش تولید دانش بنیان به میزان 40 هزار میلیارد تومان بین بانک ها 

و صندوق نوآوری و شکوفایی و معاون فناوری ریاست جمهوری امضا شد.
به گزارش خبرگزاری موج ، وزیر اقتصاد و امور دارایی در این مراسم با اشاره به 
اینکه زمینه های شکل گیری قانون 18 جهش تولید پیش از شکل گیری این 

مجلس تدوین شده بود، گفت: پس از آن در مجلس ماده 18 سیقل پیدا کرده، در شرایط کنونی موضوع 
تامین مالی برای پروژه های دانش بنیان اهمیت ویژه ای دارد و تجربه کشور در سال های در بخش تامین 

مالی گاهی موفق و گاهی ناموفق بوده است.
خاندوزی با بیان اینکه نظام بانکی در یک برهه زمانی از دست سیاست گذاران خارج شده بود، افزود: 
هیچوقت دانش بنیان ها نتوانسته بودند از منابع بانکی استفاده کنند زیرا سرمایه بانک ها بیشتر وارد 

پروژه های نفتی و...می شده است.
او با بیان اینکه فناوری باید براساس نیاز کشور عمل کنند، اظهار کرد: در بخش شورای راهبردی دانش 

بنیان باید برنامه ها به گونه ای باشد که فناوری های روز دنیا در کشور دنبال شود.

اختصاص ۴0 هزار میلیارد تومان برای دانش بنیان ها

سخنگوی صمت گفت: به طور کلی صادرات لوازم خانگی در سال 
گذشته به 400 میلیون دلار رسید که این میزان برای چهار ماهه 
امسال 164 میلیون دلار )با 114 درصد رشــد نسبت به برنامه( 

بوده است.
امید قالیباف یکی از دستاورد های مهم این وزارتخانه در یکسال گذشته را مقابله موثر 
و هوشمند با قاچاق کالا ذکر کرد و گفت، لوازم یدکی خودرو، لوازم خانگی، دخانیات، 
لوازم آرایشی و بهداشتی و پوشاک بیش از 80 درصد حجم قاچاق را تشکیل می دهند 

که کار شناسه دار کردن و رصد هوشمند بازار برای 3 گروه اول آغاز شده است.
وی افزود: رشــد تولید لوازم خانگی در یکسال دولت ســیزدهم 8 درصد بود )تولید از 
15.5 میلیون دستگاه به 16.7 میلیون دستگاه رسید( و صادرات لوازم خانگی در سال 
1400 به 400 میلیون دلار رســید که این میزان برای چهار ماهه امسال 164 میلیون 

دلار )با 114 درصد رشد نسبت به برنامه( بود.

افزایش صادرات لوازم خانگی
 نسبت به سال گذشته

دبیرکل کانون صرافان ایران با اعلام اینکه پرداخت ارز اربعین آغاز 
شده است، گفت: ارز زائران اربعین تاثیری بر سهمیه ارز مسافرتی 
ندارد و ســهمیه جداگانه ای اســت که تنها در این ایام به زائران 

پرداخت می شود.
»کامران سلطانی زاده« در گفت وگو با ایرنا اظهار داشــت: بر اساس اعلام بانک مرکزی 
زائران می توانند 100 دلار یا معادل آن دینار عراق از صرافی ها خریداری و دریافت کنند. 
وی افزود: ارز زائران اربعین تاثیری بر سهمیه ارز مسافرتی ندارد و سهمیه جداگانه ای است 

که تنها در این ایام به زائران پرداخت می شود. 
دبیرکل کانون صرافان تصریح کرد: برای دریافت ارز اربعین متقاضیان تنها باید کارت ملی 
خود را ارائه دهند و هیچ محدودیتی برای دریافت ارز اربعین نیست، زیرا تنها یک بیستم 

ارز مسافرتی است و جذابیتی برای دلالان ندارد. 
سلطانی زاده گفت: با توجه به این که سامانه سنا مختص افراد با سیم کارت است و شرط 

سنی بالای 18 سال است افراد می توانند اقدام به خرید ارز اربعین کنند.

جزییات ارز اربعین اعلام شد

ارزصادراتاقتصاد

کاغذ اقتصادی

دست باز پردیس های خودگردان برای تعیین شهریه

مدرک کامپیوتر  از شریف، ۳00میلیون
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تکذیب شایعه استعفای رئیس 
سازمان محیط زیست

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست ضمن اشاره به بحران های 
محیط زیستی مانند بحران آب، گرد و غبار، جاده سازی ها، پلاستیک 
ها و .... از تدوین آیین نامه حذف پلاستیک کمتر از ۲5 میکرون در 

این دولت خبر داد.
به گزارش ایسنا علی سلاجقه روز گذشته در یک برنامه تلویزیونی 
طبیعت را قانونمند و نظام مند دانست و اظهار کرد: ما انسان ها ورود 
خیلی منظمی به طبیعت نداریم. در اطراف جاده ها تخریب و عدم 
رعایت قانونمندی های طبیعت را شــاهد هستیم. نحوه حضور در 
پوشش گیاهی، احداث جاده ها، تونل ها، آزادراه ها و تنش هایی که به 
علت در نظر نگرفتن شاخص های محیط زیستی ایجاد شده از دیگر 
موارد آسیب به محیط زیست است. عبور جاده از دیگر مسیرهایی 
که حداقل خسارت را داشته باشند از راهکارهای کاهش تخریب 

محیط زیست است.
وی با اشاره به موضوع پلاستیک توضیح داد: در اجلاس سازمان ملل 
در کنیا بسیار به این موضوع پرداخته و قطعنامه شد و خوشبختانه 
آیین نامه حذف پلاستیک کمتر از ۲5 میکرون در دستور کار دولت 
و در حال حاضــر در حال طی کردن مراحل نهایی اســت که این 

دستاورد بسیار خوبی است.
سلاجقه ادامه داد: این پلاستیک زودتر بازیافت می شود و به طبیعت 

بازمی گردد.
وی با اشاره به چهره ورودی شــهرها اظهارکرد: ورودی شهرها از 
نظر پلاســتیک ها چهره زیبا و وضعیت مناسبی ندارند. به عنوان 
نمونه ماهدشت کرج یکی از مناطق بســیار  نامناسب از این نظر و 
پلاستیک های بی شماری از پنجره خانه ها آویزان بود که با کمک، 
پیگیری و تذکر اداره کل محیط زیست استان البرز و دادگستری 
استان در یک بازه زمانی یک هفته ای این مشکل حل شد و چهره 

شهر زیباتر شد.

ابهامات طرح »ممنوعیت 
نگهداری و گرداندن حیوانات 

موذی و خطرناک«
یک عضو هیئت علمی دانشــکده منابع طبیعی دانشــگاه تهران، 
تقسیم بندی انجام شــده در طرح ممنوعیت نگهداری و گرداندن 
حیوانات موذی و خطرناک را نادرســت دانســت و گفت: ابتدا باید 
تعریف دقیقی از حیوانات موذی و حیوانات خطرناک ارائه شود سپس 

حیوانات به تبع آن تعریف تفکیک شوند.
به گزارش ایسنا، طرح ممنوعیت نگهداری و گرداندن حیوانات موذی 
و خطرناک 6 مردادماه مورد بحث و بررسی کمیسیون قضایی مجلس 
قرار گرفت و کلیات آن 11مردادماه به تصویب اعضای کمیســیون 
رسید. در این طرح نگهداری و گرداندن حیواناتی مانند سگ، میمون، 

کروکودیل، مار و سوسمار ممنوع دانسته شده است.
دکتر افشین علیزاده در گفت وگو با ایسنا، در راستا تصویب کلیات 
طرح »ممنوعیت نگهداری و گرداندن حیوانات موذی و خطرناک« 
در مجلس گفت: ابتدا باید تعریفی از حیوانات موذی و خطرناک ارائه 
دهند، سپس وجه مشترک بین دو تعریف را مشخص کنند که چه 
حیواناتی شامل این دو تعریف هستند و نگهداری و گرداندن آن ها در 

بین مردم رواج دارد.
سگ هار

علیزاده افزود: تعداد حیوانات خطرناک کمتر از حیوانات موذی است. 
به عنوان نمونه سوسک که حیوانی موذی است در تمام خانه ها وجود 
دارد اما مار بوا یا پایتون که حیوان آرامی است و سمی نیز نیست به 
این جهت که مانند سگ و گربه با انسان انس نمی گیرد حیوان خانگی 

نیست.
وی تصویب این طرح را توجیهی برای ممنوعیت سگ گردانی دانست  
و با ارائه تقسیم بندی درباره حیوانات گفت: این تقسیم بندی برای این 
پنج گونه نادرست است. به عنوان مثال باید مارها را به دو دسته سمی 
و غیرسمی تقسیم کنیم، مارهای سمی خطرناک و مارهای غیر سمی 
غیر خطرناک و غیر موذی هستند. احتمال نگهداری مار در تهران 
بسیار کم اســت اما در باغات اطراف تهران و کرج احتمال نگهداری 

وجود دارد.

وزارت آموزش وپرورش طی حدود یک سـالی که 
آغاز بـه کار دولت سـیزدهم گذشـته، روزهای پر 
فراز و نشیبی را پشـت سرگذاشـته و با اخباری از 
برگزاری حضوری آموزش در مدارس، رتبه بندی 
معلمان، حواشـی انتخـاب وزیر پـس از دو مرتبه 
عـدم رای اعتمـاد مجلس بـه نامزدهـای معرفی 
شـده و چالش کیفیت آمـوزش مـدارس دولتی، 
همـواره در معـرض قضـاوت عمـوم مـردم قـرار 
گرفته و بـه جهت ضریـب نفوذ بـالای مخاطبان 
و دربرگیری بالایی که دارد باید پاسـخگوی افکار 
عمومـی در ابعاد گوناگـون مرتبط بـا رخدادهای 

مدرسـه ای باشد.
به گزارش ایسـنا، به مناسـبت فرارسـیدن هفته 
دولت با چند کارشـناس حوزه آمـوزش و پرورش 
در زمینـه عملکـرد دولـت سـیزدهم در حـوزه 
آمـوزش و پـرورش بـه گفت وگـو نشسـتیم؛ هر 
کدام از کارشناسـان از دریچه نـگاه خود عملکرد 
آموزش و پرورش را به بوته نقد گذاشـتند و ضمن 
بیان نقاط قوت و ضعف مسـئولان، پیشـنهاداتی 
بـرای بهبـود عملکـرد دولـت در نظـام تعلیـم و 

تربیـت ارائـه کردند: 
 مریم رنگ آمیز طوسـی، نماینده مدیران مدارس 
در شـورای عالی آموزش و پرورش در گفت وگو با 
ایسنا، در راسـتای اعلام نظراتش پرامون عملکرد 
دولت، اجرایی شـدن قانون رتبه بندی معلمان را 
به عنوان مهمتریـن نقطه قوت دولت برشـمرد و 
اظهار کرد: اسـتقرار نظام رتبه بنـدی معلمان که 
سـال ها معطل مانـده بـود، اقـدام بسـیار مهمی 
اسـت کـه جـا دارد از دولـت و مجلس کـه پیگیر 

این مسـئله بودنـد قدردانی کنیم.
وی افـزود: هـدف مدنظـر دولـت از اجـرای ایـن 
طرح، افزایش کیفیت نظام آمـوزش و پرورش در 
پی ارتقای معلمان به عنـوان عناصر اصلی تعلیم 

و تربیت اسـت.
ایـن عضـو شـورای عالـی آموزش وپـرورش 
با بیـان اینکـه البتـه فرهنگیـان در زمینـه نحوه 
امتیازبندی هـا، بارگـذاری مـدارک و ... ابهامـات 
و گلایه هایـی دارنـد گفـت: خـوب اسـت اگـر 
مواردی چون تالیف و چاپ کتاب، انتشـار مقاله و 
شرکت در جشـنواره ها به عنوان امتیاز از معلمان 
خواسـته می شـود، ویـژه معلمـان جدیدالـورود 
باشـد و از ابتدای خدمتشـان به آن توجه داشـته 
باشـند، نه معلمانی که سـال های زیادی خدمت 
کـرده و چندسـال بـه بازنشستگی شـان باقـی 

مانده اسـت.
برگزاری اجلاس مدیران و روسای آموزش 

و پرورش جزو نقاط قوت بود
طوسـی دیگر نقطـه قوت دولـت را زمینه سـازی 
بـرای هم افزایـی دسـتگاه های اجرایـی در امـر 
آموزش وپـرورش دانسـت و گفـت: برگـزاری 
اجلاس مدیران و روسـای آمـوزش و پرورش جزو 
نقاط قـوت بـود، باتوجـه بـه حضـور نمایندگان 
مجلـس و وزرای دولـت و عقـد تفاهم نامه هـای 
همـکاری، انتظـار مـی رود پیشـرفت آمـوزش و 
پرورش تسریع شـود. وظیفه تعلیم و تربیت یک 
وظیفه ملـی بـوده و نیـاز اسـت از ظرفیـت همه 
ارگان و دسـتگاه ها اسـتفاده و ایـن پتانسـیل در 
اختیـار آمـوزش و پرورش  قـرار بگیرد تـا تحولی 

کـه مدنظـر اسـت رخ دهد.
گلایه از برخی دخالت ها در انتصابات 

مدیران استانی و منطقه ای
وی اما نقطـه ضعف دولت را در انتصابات سـتادی 
بـه ویـژه مدیـران اسـتانی و منطقه ای دانسـت و 
گفت: هرچنـد تـلاش بـر جوانگرایـی و انتصاب 
مدیران جـوان بـوده اسـت اما متاسـفانه شـاهد 
دخالـت نماینـدگان مجلـس و اسـتانداران در 
انتصاب برخی مدیران اسـتانی و روسـای مناطق 
بودیم. این اتفاق خلاف فرمایشـات رهبری مبنی 
بر عدم دخالت نماینـدگان در موضـوع انتصابات 

بوده اسـت. 
این عضو شـورای عالی آموزش وپرورش ادامه داد: 
پیشـنهاد می کنم به ظرفیت معلمان و کارکنان 
توانمند آموزش و پرورش بیش از این توجه شـده 
و توانمندی این افراد مورد توجـه قرار بگیرد. افراد 
متخصص و اثرگذار کم نداریم و انتظار بود از همه 
طیف ها و تخصص هـای موجود اسـتفاده شـود. 
آموزش و پـرورش جای خطا و اشـتباه نیسـت و 
فرصت آزمایـش و خطـا نداریم. حداقـل ویژگی 
لازم برای قبول مسـئولیت، برخورداری از سـابقه 

مدیریتی حتی مدیریت مدرسـه است.
ابراهیم سحرخیز، استاد دانشـگاه و معاون اسبق 
آمـوزش متوسـطه وزارت آمـوزش و پـرورش در 
گفت وگو با ایسـنا، بـا اشـاره به فرارسـیدن هفته 
دولـت، نقـاط قـوت، ضعـف و راهکارهـای پیش 
روی دولت بـه منظور بهبـود وضعیت عملکردی 
در این حوزه را تشـریح و اظهار کرد: شاخص ترین 
اقدام دولت در حـوزه آموزش و پـروش را می توان 
اجرایی سـازی قانـون نظـام رتبه بنـدی معلمان 

دانست.
ریاسـت جمهـوری  زمـان  در  افـزود:  وی 
احمدی نـژاد، سـند تحـول بنیادین بـه تازگی به 

تصویـب رسـیده بـود و پیش نویس پیشـنهادی 
بـرای چگونگـی اجـرای رتبه بنـدی نیـز تهیه و 
مقدمه اولیـه برای تبییـن اجرای قانون نگاشـته 
شـد اما زمان بـرای اجـرا نماند. در هشـت سـال 
ریاسـت جمهـوری روحانـی نیـز رتبـه بنـدی 
اجرایی نشـد و در واقع می توان گفـت که بیش از 
10 سـال اجرای رتبه بندی معلمـان معطل ماند.  
معاون اسـبق آموزش متوسـطه وزارت آموزش و 
پرورش بـا بیان اینکـه دولت سـیزدهم در نهایت 
به این انتظار 10 ساله پایان داد و رتبه بندی را که 
هربار به بهانـه ای اجـرا نمی شـد را عملیاتی کرد 
گفت: البته هنـوز ابهاماتـی در این زمینـه وجود 
دارد و امـا و اگرهایـی پیرامون آن مطرح اسـت از 
جملـه اینکه آیـا اجـرای رتبـه بندی اثربخشـی 

مورد انتظـار را خواهد داشـت و یـا خیر؟.
سـحرخیز افزود: هـدف این بـود که رتبـه بندی 
موتور محرکه ای برای شـکل گیری رقابتی سـالم 
میان معلمان باشـد، انگیـزه کاری را ارتقـاء دهد 
و بـر میـزان بهـره وری بیفزایـد و درنهایت منجر 
به ارتقـای کیفیت شـود، امـا از آنجا کـه حقوق و 
معیشـت معلمان همـواره دچار تبعیض با سـایر 
کارکنـان دولـت بـوده ممکـن اسـت بـه جبران 
معیشـت آنها کمک کند اما همچنان این فاصله 

حقوقی وجـود دارد.
وی تاکیـد کـرد کـه امـا اگـر از جانـب انصـاف 
دور نشـویم بایـد گفـت کـه دولـت با همـکاری 
مجلس، طـرح رتبـه بنـدی را روی میز قـرار داد 
و بعـد از ماه هـا کـش و قوس بـه مرحلـه اجرایی 

رسـاند. اواخـر مردادمـاه نیـز مبلغـی بـه عنوان 
علی الحسـاب رتبـه بنـدی واریز شـد کـه اتفاق 

مثبتـی بـود.
معاون اسـبق آمـوزش متوسـطه وزارت آموزش 
و پـرورش امـا در بخـش دوم سـخنانش، انتخاب 
وزیر و پس از آن انتصاب برخـی معاونین آموزش 
و پـرورش را جـزو نقـاط ضعـف دولت دانسـت و 
گفت: آموزش و پـرورش بزرگترین نهاد فرهنگی 
کشور و یک سرمایه است، هزینه ای نیست. برای 
این وزارتخانـه باید به دنبال افـراد تحول خواه بود. 
رئیس جمهور نیز در سـخنان اخیـرش در جمع 
مدیران آمـوزش و پرورش تاکید کرد کسـانی که 
اهل تحـول نیسـتند بایـد از کار برکنار شـوند. ما 
850 هزار معلم فرهیختـه در آمـوزش و پرورش 
داریم که حدود 70 درصدشـان تحصیلات بالای 
دانشگاهی و مدارک از دانشـگاه های معتبر دارند 
و آمـوزش و پرورش را می شناسـند و یک شـبه از 

سربازی به سـرداری نرسـیده اند.
سـحرخیز با طـرح این پرسـش که چـرا راهبری 
سـتاد آمـوزش و پـرورش به اشـخاصی سـپرده 
شـده اسـت که بعضا برخـی از آنهـا یـک روز هم 
معلمـی نکرده انـد، از انتصـاب برخـی مدیـران و 
معاونان این وزارتخانه که سـابقه معلمی نداشـته 
اند و از نیروهای آموزش و پـرورش نبوده و اکنون 
با قرارداد کار معین، مشـغول به فعالیت در پست 
معاونـت شـده اند گلایـه کـرد و گفـت: سـامانه 
معرفـی مدیـران اقـدام بسـیار خوبـی بـود امـا 

عملیاتی نشـد. 

"درمان"؛ حوزه ای که باید درد و رنج بیماریِ مردم 
را کاهش دهد، آن هم نه فقط با دارو و درمان های 
پزشکی، بلکه با تکریم بیماران، فراهم کردن شرایط 
مناسب در بیمارستان ها، ایجاد تخت بیمارستانی 
به اندازه کافی و همچنین توزیع عادلانه خدمات 
سلامت در تمام کشور و به ویژه در مناطق محروم...

به گزارش ایسنا، درمان به عنوان یکی از مهم ترین 
پایه های سلامت کشور که قرار است رنج بیماری 
را کاهش دهد، در دولت سیزدهم مورد توجه قرار 
گرفت و حتی برخی از تکالیف بــه جای مانده در 
این حوزه به میدان اجرا و عمل آمد. یکی از اقداماتی 
که طی یکسال اخیر در معاونت درمان و معاونت 
پرستاری وزارت بهداشــت بعد از سال ها وعده و 
وعید، با جدیت کلید خــورد، بحث تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری بود؛ موضوعی که به مدت  15 

سال در دولت های مختلف مغفول مانده بود و اراده ای 
برای اجرایش وجود نداشت، اما در دوره اخیر وزارت 
بهداشت بالاخره اجرایی شد؛ به طوری که به گفته 
وزارت بهداشــتی ها هویت بخشی و تکریم عملی 
حرفه پرستاری تعرفه های خدمات پرستاری و ابلاغ 
ارزش نسبی و ضریب ریالی آن در سال 1401 پس 

از 15 سال، نهایی شد.
ابلاغ اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات 

پرستاری بعد از ۱۵ سال
بنابراین با وجود اینکه نزدیک 15 سال از تصویب 
قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری در مجلس 
شورای اسلامی گذشته و فراز و نشیب های زیادی 
طی شــده بود، برای اولین بار در تاریخ پرستاری 
کشور، تعرفه های پرستاری در 5 تیر ماه سال 1401 

تصویب و رسما ابلاغ شد و عملا تعرفه های پرستاری 
شناسنامه دار شد که شعار هویت مستقل پرستاری 
را محقق کرد.   در نهایت اردیبهشت ماه سال 1401، 
حمیدرضا عزیزی - معاون توسعه و مدیریت منابع 
سازمان نظام پرستاری اعلام کرد که جداول تعرفه 
های پرستاری نیز ابلاغ شــده است. در عین حال 
وزارت بهداشتی ها هم اعلام کردند که برای اجرای 
تعرفه گذاری خدمات پرستاری بودجه ای 5000 
میلیاردی تومانی در سال 1401 تخصیص داده شده 
که البته این مبلغ به علاوه  مبلغی است که به عنوان 
کارانه تا پیش از این به همکاران پرداخت می شد که 
تقریبا 1.6 هزار میلیارد بود. در واقع مجموع رقم برای 
پرداخت های پرستاری 6.6 هزارمیلیارد تومان است. 
از طرفی هم اعلام شد که از آنجایی که امسال اولین 
سال اجرای تعرفه گذاری خدمات پرستاری است، 
ردیف بودجه مربوط به این امــر ) 5000 میلیارد 

تومان( در اعتبارات وزارت بهداشت گنجانده شد.
همچنین اعلام شــد که در راستای رعایت قاعده 
فروشــنده و خریدار خدمت، تفاهم نامه ای میان 
وزارت بهداشت و بیمه سلامت به امضا رسیده که 
یک نسخه از آن به سازمان برنامه و بودجه ارسال شد 
تا به جای اینکه پول توسط سازمان برنامه و بودجه به 
وزارت بهداشت بیاید، به سازمان بیمه گر رود و آن ها 

به عنوان خریدار خدمت بر اساس رسیدگی به اسناد 
در قالب تعرفه گذاری خدمات پرستاری محاسبات 
را انجام داده و وجه از طریق بیمه توزیع شود. مسیر 
دریافت ســایر بیمه ها هم از همین مسیر خواهد 
بود؛ به طوری که بیمه سلامت به عنوان یک بیمه 
پایه در نظر گرفته شده و  توزیع منابع از آن طریق 
صورت خواهد گرفت و سایر بیمه های پایه مسیر 
رسیدگی به اسناد و دریافت هزینه را از بیمه سلامت 
دنبال خواهنــد کرد. در عین حــال دکتر عباس 
عبادی- معاون پرستاری وزارت بهداشت اعلام کرد 
که ارزش نسبی خدمات پرستاری هم به تصویب 
هیات وزیران رسیده و دستورالعمل رسیدگی به 
اسناد تعرفه بسته خدمات و مراقبت  های پرستاری 
نیز توسط دبیرخانه شورای عالی بیمه سلامت در 
تیرماه ســال جاری ابلاغ شد. به گفته وی، تدوین 
دستورالعمل اجرای تعرفه  های خدمات پرستاری 
در HIS منجر به اجرایی شدن کدهای مربوطه شده 
است. همچنین تدوین دستورالعمل بازتوزیع کارانه 
پرستاران مشمول قانون تعرفه گذاری نهایی شده و 
به زودی ابلاغ می  شود که براساس آن امیدواریم 
از مهرماه پرداختی پرستاران با احتساب معوقه از 
ابتدای فروردین ماه سال جاری براساس قانون تعرفه 

 گذاری صورت گیرد.

۲0  نقطه قوت و ضعف دولت
 در حوزه آموزش و پرورش از نظر کارشناسان

ماموریت های "درمانی" دولت سیزدهم؛

از اجرای قانون "پرستاری" پس از 1۵ سال 
تا اقدام برای "درمان ناباروری"

بزرگترین هیات تجاری
 روسیه به ایران می آید

اتاق بازرگانی تهران از انجــام هماهنگی های لازم برای ورود 
بزرگترین هیات تجاری روســیه بــه ایران بــرای مذاکره با 

شرکت های بخش خصوصی خبر داد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اتــاق بازرگانی تهران، بر 
اســاس توافق اتاق بازرگانی تهران و مرکز صادرات فدراسیون 
روســیه، یک هیأت تجاری 1۲5 نفره متشــکل از نمایندگان 
78 شرکت روســی برای مذاکره رو در رو با همتایان خود طی 
روزهای ۲8 تا 30 شــهریور ماه به تهران سفر خواهند کرد؛ بر 
این اســاس، اعضای اتاق تهران و اتاق های بازرگانی سراســر 
کشور می توانند برای مذاکره با بازرگانان روسی در این رویداد 

حضور پیدا کنند.
زمینه فعالیت اعضای این هیأت شامل حوزه هایی چون صنایع 
غذایی و کشاورزی نظیر گوشت، ماکارونی و پاستا، آب معدنی، 
انواع نوشیدنی ها، غلات، شــیرینی و شکلات، انواع روغن های 
خوراکی، آبزیــان، تجهیزات و ماشــین آلات صنایع غذایی و 
کشاورزی، بســته بندی، ســلامت، دارو و تجهیزات پزشکی، 
مصالح ساختمانی، شیشه و بلور، صنایع چوب، قطعات خودرو، 
حمل ونقل، تجهیــزات صنعتی، صنایع فلزی، سیســتم های 
مخابراتی و رادیویی، حفاری و اســتخراج، انــرژی، بازیافت، 

تبلیغات و بازاریابی دیجیتال، آموزش و … است.
از این رو، معاونــت امور بین الملل اتاق تهــران در نظر دارد تا 
به منظور بهره برداری حداکثــری از ظرفیت حضور این هیأت 
تجاری در کشورمان، با زمان بندی جلسات دوجانبه تجاری و 
تعیین وقت، فرصت گفت وگو را به صورت مجزا در اختیار تجار 

و فعالان اقتصادی علاقمند ایرانی قرار دهد.
بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته، هر یک از اعضای اتاق های 
بازرگانی سراسر کشور برای حضور در جلسات، ملزم به ثبت نام 
و درج اطلاعات خود )فقط به زبان انگلیسی( در فرم ارائه شده 
هســتند تا کارت ورود به رویداد برای ایشان صادر و از طریق 

ایمیل ارسال شود.
همچنین شــرکت های ایرانی در هر روز تنهــا می توانند با 5 
شــرکت روس و با هر کدام صرفاً به مــدت 15 دقیقه مذاکره 
کنند. به منظور تعیین وقــت مراجعه، انتخاب این طرف ها در 

فرم ثبت نام ضروری است. 

رئیس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر 
جزئیات فعالیت تیم های سفیران حمایت روان 

در محل وقوع حوادث مختلف را تشریح کرد.
محمد گلفشان در گفت وگو با ایسنا درباره فعالیت تیم های 
»سحر« در محل وقوع حوادث مختلف گفت: نام سحر برگرفته 
از عنوان سفیران حمایت روان است و حدود 10 سال از زمان 
تشکیل آن می گذرد. نخستین بار این تیم ها در زمان وقوع 
زمین لرزه ورزقان تشکیل شده و اعضای آن برای حمایت روانی 
از زلزله زدگان به این مناطق اعزام شدند. در آن  حادثه مشاهده 
کردیم که که افراد بازمانده و خسارت دیده از آن جایی که فرصت 
سوگواری نداشتند سخت دچار آسیب شده بودند و در همین 
راستا اساتید دانشگاهی که در این زمینه تخصص داشتند به 
دنبال راهکار رفته و تاکید کردند که حتما باید پروسه سوگ در 

افراد بازمانده طی شود.
وی ادامه داد: به همین دلیل نیز تیم های سحر رسما وارد کار 
شدند و با همکاری دانشجویان روانشناسی، مددکاران اجتماعی 
و افرادی که دوره های مرتبط را گذرانده بودند تشکیل شد. با 
برگزاری چند مراسم عزاداری ساده و دسته جمعی مشاهده 
شد که رفتار، منش و کردار عزیزانی که طی حادثه عزیزانشان 
را از دست داده بودند به صورت کامل عوض شد. یعنی اوضاع 
متشنج به اوضاعی نسبتا پایدار تبدیل شد که عزیزان امدادگر 
می توانستند از آن پس امدادرسانی را با کیفیت بیشتری پیش 

ببرند.
رئیس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر اظهارکرد: در ادامه 
مصوبه ای از سوی شورای عالی جمعیت هلال احمر تصویب 
شد که مداخلات حمایت های روانی و فرهنگی در خصوص 
آسیب ها برعهده سازمان جوانان هلال احمر باشد. »سحر« 
مخفف سفیران حمایت های روانی است که حدود سه سال 
است ساختار جدیدی پیدا کرده است. با استفاده از شیوه هایی 
که در آموزش مجازی توانستیم به کار بگیریم، اعضای تیم بدون 
استثناء هفته ای یک تا دو ساعت زیر نظر اساتید خبره دانشگاه 
تهران و دانشگاه روانشناسی اصفهان آموزش می بینند تا برای 
مواجهه خود با افرادی که عزیزانشان از دست دادند و متاثر از بلایا 
هستند آماده باشند. تیم های »سحر« تلاش می کنند تا افراد 

بازمانده از حادثه را به شرایط عادی نزدیک کنند.

سرپرست دانشگاه فرهنگیان با اشاره به کمبود عضو 
هیئت علمی در این دانشگاه گفت: جذب 500 هیات 
علمی جدید به تصویب سازمان اداری استخدامی 
رسیده است. تبدیل وضعیت 1000 معلم ممتاز دارای درجه دکتری 
به هیات علمی نیز از سوی وزارت علوم مورد موافقت قرار گرفته است. 
به گزارش ایسنا، رضا مراد صحرایی در نشستی خبری با بیان اینکه 
دانشگاه فرهنگیان میراث دار مراکز و دانش سراهای تربیت معلم با 
قدمتی بیش از 100 سال است گفت: هیچ گزاف نیست بگوییم امروز 
این دانشگاه قدیمی ترین دانشگاه معاصر کشور است.  وی افزود: امروز 
به دنبال آن هستیم دانشگاه فرهنگیان را به دانشگاهی مرجع، تحول 
ساز، تمدن ساز و امید آفرین تبدیل کنیم. دانشگاه فرهنگیان جایی 
است که معلمان و مربیان تحول ساز و تمدن ساز را تربیت خواهد 
کرد.  سرپرست دانشگاه فرهنگیان با اشاره به اینکه آرمان ما تربیت 
معلمان الخیر است، معلمانی که همه جنبندگان آسمان و زمین 
برای وی طلب خیر می کنند گفت: امروز اگر دانشجو معلم جذب 
می کند، چهار سال بعد وارد مدارس می شود و تا 30 سال بعد خدمت 
می کند، وی را باید برای تربیت نسل آینده آماده کرد. باید معلمان 
جریان ساز و گفتمان ساز تربیت کنیم. به همین علت دانشگاه ما 

می خواهد جریان ساز باشد. 
صحرایی ادامه داد: "هر معلم، یک مربی پرورشی" و "هر معلم یک 
مربی ورزشی" از جمله برنامه ها و اهدافی است که در سال تحصیلی 

پیش رو دنبال می کنیم. 
وی با اشاره به تنظیم و تعیین چند تحول چرخشی برای دانشگاه 
فرهنگیان اظهار کرد: این چرخش ها می تواند تضمین کننده ایجاد 
تحول بنیادین باشد، چرخش نخست تبدیل از دانشگاهی عادی 
به دانشگاهی تحولی، چرخش دوم تربیت معلمان چند ساحتی و 
چند مهارتی، چرخش سوم حرکت از انتقال دانش به ساخت دانش، 
چرخش چهارم حرکت به سمت مهارتهای نوین و چرخش پنجم 

حرکت از دانشگاهی پراکنده به دانشگاهی مادر و  جامع است.
سرپرست دانشگاه فرهنگیان افزود: تغییر و اصلاح ساختارها، 
تقویت نیروی انسانی، ارتقای نظام برنامه درسی کلان تربیت معلم، 
اصلاح فضا و کالبد دانشگاه و اصلاح نظام جذب تربیت معلم از جمله 
برنامه هایی است که برای تحقق اهداف مدنظر و چرخش های 

تحولی در دستورکار داریم.

رییس گروه مدیریت بیماری های قابل انتقال 
بین انسان و حیوان وزارت بهداشت ضمن 
اعلام آخرین آمار مبتلایان و فوتی های ناشی 
از ابتلا به تب کریمه کنگــو، گفت: افرادی 
که دچار علائم می شوند در فاز اولیه دچار 
تب ناگهانی، لرز، سردرد، درد عضلانی، درد 
عضلات شکم و کمر، گیجی، حالت تهوع، 
استفراغ و پرخونی مخاط می شوند.  دکتر 
بهزاد امیری در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 

آخرین اخبار پیرامون شیوع تب کریمه کنگو در کشور، گفت: از ابتدای امسال تا 5 شهریورماه 
تعداد موارد مثبت شناسایی شده مبتلا به تب کریمه کنگو 67 نفر بوده است که از این تعداد 
متاسفانه شش نفر جان خود را از دست داده اند.  او درباره تاریخچه پیدایش این بیماری، بیان 
کرد: اولین مورد توصیف شده بیماری در منطقه کریمه در سال1۹4۲یعنی دو سال قبل از 
اپیدمی کریمه رخ داده است. درسال 1۹44 در خلال جنگ جهانی دوم، بیماری در شبه 
جزیره کریمه شایع و باعث مرگ بیش از ۲00 نفر از روستاییان و سربازان شد.  وی افزود: تب 
خونریزی دهنده کریمه کنگو مهمترین و گسترده ترین بیماری ویروسی منتقل شونده از 
طریق کنه است که در بیش از  30 کشور دنیا وجود داشته و در قاره های آفریقا، اروپا و آسیا 
اندمیک است. امیری درباره این بیماری که در حال حاضر هیچ گونه واکسن انسانی یا حیوانی 
مورد تایید علیه آن در دسترس نیست، اظهار کرد: تب کریمه کنگو دارای قابلیت انتقال انسان 
به انسان است و به عنوان یکی از موارد عفونت های بیمارستانی، مطرح و همه گیری های داخل 
بیمارستانی آن نیز شایع است. موارد عفونت بیمارستانی ناشی از آن در کشورهای مختلف 

از جمله ایران گزارش شده است.

مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور 
با بیان اینکه تمایل خانواده های متقاضی فرزندخواندگی، 
برای فرزندخواندگی نوجوانانِ فاقد سرپرست موثر بسیار 
اندک است، گفت: اولویت سازمان این است که به طور کلی 
کودکان و نوجوانان در مراکز بهزیستی نمانند و وارد خانواده 
جایگزین شوند، اما اگر به هر صورت این امکان فراهم نبود 
تلاش می شود که از 15 سالگی مراحل مهارت آموزی به 

این نوجوانان در کنار تحصیل به طور جدی دنبال شود.
سعید بابایی در گفت وگو با ایســنا، درخصوص وضعیت 
خانواده های متقاضی فرزندخواندگیِ نوجوانان بیان کرد: 
تمایل خانواده ها برای سرپرستی نوجوانان فاقد سرپرست 
موثر بسیار اندک است؛ البته این موضوع مسئه ای طبیعی 
است. چندین سال است که پس از کارهای فرهنگی فراوان 
میزان گرایش به پذیرش سرپرستی نوزادان کاهش و در 
عوض میزان تمایل به پذیرش سرپرستی کودکان ۲ تا 5 

سال افزایش یافته است.
وی ادامه داد: راه زیادی داریم تــا خانواده های متقاضی 
فرزندخواندگی، نوجوانان را به عنوان فرزندخوانده بپذیرند. 
البته پذیرش نوجوانان به فرزندخوانده طبیعتا دشوارتر 

است و نیاز به آمادگی بیشتری به نسبت کودکان دارد.
مدیرکل امور کودکان و نوجوانان ســازمان بهزیســتی 
کشــور افزود: خانواده هایی که فرزندان زیســتی خود را 

سرپرســتی می کنند هنگامی که کودک شــان به سن 
نوجوانی می رســد با چالش هایی روبرو می شوند. همین 
مســئله در حوزه نوجوانان فرزندخوانده نیز مطرح است. 
البته به نظر خانواده هایی که فرزندخواندگی نوجوانان را 
می پذیرند بیش از ســایر متقاضیان به فکر فرزندخوانده 
هستند و صلاح او را بر صلاح خانواده خود ارجحیت داده اند.
بابایی در خصوص برنامه های حمایتی سازمان بهزیستی از 
نوجوانان فاقد سرپرست موثر بیان کرد: اولویت سازمان این 
است که به طور کلی کودکان و نوجوانان در مراکز بهزیستی 
نمانند و وارد خانواده جایگزین شوند، اما اگر به هر صورت 
این امکان فراهم نبود تلاش می شــود که از 15 سالگی 
مراحل مهارت آموزی به این نوجوانان در کنار تحصیل به 

طور جدی دنبال شود.
وی خاطرنشان کرد: در زندگی مستقل مبلغی برای حمایت 
از آغاز زندگی مستقل در اختیار این جوانان قرار می گیرد و 
کمک های مشاوره ای از طریق موسسه ای که در آن بوده اند 
و همچنین مددکاران سازمان بهزیستی ارائه می شود. البته 
این میزان حمایت در استان های مختلف متفاوت است و 
معمولا در شهرهای کوچک حمایت بیشتری از این جوانان 

صورت می گیرد.
مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور 
این را هم گفت کــه علاوه بر فعالیت هایی که شــرکای 

اجتماعی سازمان طی سال های گذشته برای این نوجوانان 
تدارک دیده بوده اند، برنامه جامعی نیز جهت بهبود این 

شرایط و تمرکز آن آماده شده که از امسال اجرا می شود.
به گفته وی، یکی از مهم ترین نــکات در این حوزه وجود 
پشتوانه اجتماعی برای این جوانان اســت؛ در این راستا 
تلاش شده با کمک خود جوانان مستقل شده در سال های 
گذشته مجامعی حمایتی شکل گیرد تا در کنار هم بتوانند 
مسائل خود را با حمایت سازمان حل کنند. در حال حاضر 

یکی از این تشکل ها در دست راه اندازی است.
بابایی در پاسخ به این که فرزندان سازمان بهزیستی تا چه 
سنی )دختر و پسر( می توانند در مراکز شبه خانواده بمانند؟ 
اظهار کرد: بنای سازمان بر این است که فرزندان تا زمانی 

که به استقلال نرسیده اند در مراکز از آنها نگهداری شود.

افزایش جان باختگان تب کریمه کنگو
 به 6 نفر

چرا تمایل خانواده های متقاضی »فرزندخواندگی« برای 
سرپرستی نوجوانان کم است؟

تیمهایسحردرحوادثوبلایاچهمیکنند؟

امدادگران روان

ورود ۷۵ هزار معلم جدید به 
کلاس های درس

خبر

خبر
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کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

تبدیل وضعیت 57 هزار ایثارگر در دستگاه 
های اجرایی، همکاری در ساخت فیلم و سریال 
درباره شخصیت های حوزه ایثار و شهادت از 
هر استان، کاهش مشکل بیمه درمان تکمیلی 
ایثارگران با کمک دولت، شفاف سازی و اصلاح 
نظام مالی حاکم بر شرکت های زیر مجموعه 
بنیاد شهید از جمله دستاوردهای یکساله 
این حوزه بوده اســت.  به گزارش خبرنگار 
حوزه فرهنگ ایرنا، یکسال از سپردن سکان 
اداره کشــور به دولت ســیزدهم می گذرد، 
دولتی که به ریاســت آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی و با شعار »دولت مردمی، ایران قوی« 
کار خود را آغاز کرد و به اذعان بســیاری از 
کارشناسان و ناظران، در تاریخ دولت های پس 
از انقلاب، هیچ دولتی به اندازه دولت سیزدهم 
و آیت الله رئیسی میراث دار مشکلات، ضعف ها 
و کاستی های برجای مانده از دولت پیش از 
خود نبوده.  وضعیت بد شاخص های کلان 
اقتصادی، کسری بودجه، کاهش ارزش پول 
ملی، تورم بالا و بسیاری دیگر از چالش ها که 
ماحصل سیاست گذاری ها و اقدامات نادرست  
سال های پیش از 1400 بود شرایطی را رقم زد 
که به گفته آیت الله رئیسی در اولین حضور وی 
در جلسه هیات دولت که با وزرای دولت قبل 
برگزار شد، نخستین چالش پرداخت حقوق 
مردادماه بود!  با این حال گرچه چالش ها بسیار 
زیاد بوده و هست، اما با همت مسئولان دولت 
ســیزدهم اعم از رئیس جمهور، وزرا و سایر 
ارکان دستگاه اجرایی، طی یکسال گذشته 
علاوه بر رفع بسیاری از چالش های گذشته و 
تلاش برای ریل گذاری صحیح برای حرکت به 
سوی شرایط بهتر، اقدامات ارزشمندی نیز در 
حوزه های مختلف عملکردی صورت گرفته 
است که به نظر می رسد با گذشت یک سال 
از استقرار دولت اکنون نوبت به بازخوانی آن 

رسیده است.
بنیاد شهید و امور ایثارگران بر اساس ماموریت 
ذاتی خود، وظیفه توسعه و ترویج فرهنگ ایثار، 
جهاد، شهادت و خدمت به جامعه ایثارگران 
را بر عهــده دارد و مســئول تامین خدمات 
معیشــتی، فرهنگی، درمانی و آموزشی به 
بیش از سه میلیون و 600 هزار نفر از خانواده 

معظم شهدا و ایثارگران است.

۱0 فیلم ایرانی در 
چهل و چهارمین 
جشنواره مسکو 

حضور دارد
مدیرکل دفتر امور جشنواره ها و همکاری های 
بین الملل سازمان سینمایی گفت: سینمای 
ایران بــا بخش ویژه »نقش های پارســی« و 
نمایش 10 فیلم در چهل و چهارمین جشنواره 

بین المللی فیلم مسکو حضور دارد.
به گزارش ایرنا از اداره کل روابط عمومی سازمان 
سینمایی، سیدصادق موسوی با اعلام این خبر 
اظهار داشت: با هماهنگی های صورت گرفته 
توسط رایزنی فرهنگی ســفارت جمهوری 
اسلامی ایران و مساعدت سازمان سینمایی 10 
اثر از سینماگران ایران در بخش های مختلف 
چهل و چهارمین جشنواره بین المللی فیلم 
مسکو به نمایش گذاشته می شود. وی گفت: 
این جشنواره از چهارم تا دهم شهریورماه در 
مسکو برگزار می شود. این در حالی است که فیلم 
بدون قرار قبلی ساخته بهروز شعیبی از تولیدات 
بنیاد سینمایی فارابی در بخش مسابقه اصلی و 
فیلم هجده هزار پا ساخته مهدی شاه محمدی 
از تولیدات مرکز گسترش سینمای مستند 
و تجربی در بخش مسابقه مستند جشنواره 
مسکو با دیگر آثار به رقابت خواهند پرداخت. 
موسوی افزود: با توجه به سفر رئیس سازمان 
سینمایی برای نخستین بار در چهل و چهارمین 
جشنواره بین المللی فیلم مسکو، بخش ویژه ای 
با نام نقش های پارســی به ســینمای ایران 
اختصاص داده شده و فیلم های مسیر معکوس 
ساخته ابوالفضل جلیلی، پسران دریا ساخته 
حسین قاسمی جامی و افشین هاشمی و بچه 
گرگ های دره سیب ساخته فریدون نجفی 
هر سه از تولیدات بنیاد فارابی و فیلم های کوتاه 
فشن ساخته فردین انصاری، دو آل پا ساخته 
محمدرضا مرادی، دکل ساخته بابک مصطفوی 
و جان داد ساخته سهیلا پورمحمدی از تولیدات 
انجمن سینمای جوانان در این بخش ویژه اکران 
خواهند شد. مدیرکل دفتر امور جشنواره ها و 
همکاری های بین الملل سازمان سینمایی با 
معرفی یکی از بخش های غیر رقابتی جشنواره 
امسال با عنوان ردپای روسیه که به تأثیر ادبیات 
و فرهنگ روسیه در آثار سینمایی اختصاص 
دارد، اظهارداشــت: فیلم رمانتیسم عماد و 
طوبی ساخته کاوه صباغ زاده از تولیدات بنیاد 
سینمایی فارابی در این بخش از جشنواره حضور 
دارد.  وی گفت: رسول صدر عاملی کارگردان 
نام آشنای ایرانی نیز در ترکیب هیات داوران 
بخش اصلی جشنواره بین المللی فیلم مسکو 
حضور داشته و در کنار داورانی از کشورهای 
آفریقای جنوبی، ترکیه و روسیه آثار پذیرفته 

شده در این بخش را قضاوت خواهد کرد.

محمد دبیرمقدم درحالی که باور دارد امروزه شاهد کاربرد غلط های 
فاحش در رسانه ها هستیم، آسان ترین و کم هزینه ترین راه  برای حفظ 
زبان ها و گویش های محلی را، انتقال آن توسط خانواده ها به فرزندان 
می داند.  محمد دبیرمقدم، زبان شناس، عضو پیوستۀ فرهنگستان زبان و 
ادب فارسی ست و پیش از این نیز در سال های 1367 تا 136۹ مدیر گروه 
زبان انگلیسی و زبان شناسی دانشگاه تربیت مدرس، در سال های 136۹ 
تا 1371 مدیر گروه زبان و ادبیات انگلیسی دانشگاه علامه طباطبایی، 
در سال های 137۲ تا 1376 مدیر گروه زبان شناسی دانشگاه علامه 
طباطبایی و همچنین عضو شورای عالی برنامه ریزی رشتهٔ زبان شناسی، 
رئیس گروه واژه گزینی زبان شناسی فرهنگستان زبان و ادب فارسی، 
عضو کارگروه هیئت ممیزهٔ فرهنگستان زبان و ادب فارسی و عضو 
شورای واژه گزینی فرهنگستان زبان و ادب فارسی نیز بوده است. در 
این مجال، به برخی از دیدگاه های نگارندۀ آثاری چون »زبان شناسی 
نظری: پیدایش و تکوین دستور زایشی«، »پژوهش های زبان شناختی 
فارسی«، »رده شناسی زبان های ایرانی« و... که در سخنرانی های او مطرح 

شده، می پردازیم.
آسان ترین راه برای حفظ زبان ها و گویش های محلی

برای حفظ زبان ها و گویش های محلی، آسان ترین و کم هزینه ترین راه آن 
است که خانواده ها آن را به فرزندان خود منتقل کنند و تصور نکنند که 
کودک ممکن است لهجه پیدا کند. در واقع پشت هر لهجه، دانشی وجود 
دارد. افرادی که به دو یا چند زبان صحبت می کنند به لحاظ رشد شناختی 

بهتر هستند و در زندگی نیز قدرت تحلیل مسائل در آن ها بهتر است. 
چرا در مدارس درسی به نام فارسی خوانی نداریم؟

در شیوۀ آموزش زبان فارسی باید سعی کنیم تا کودکان، نوجوانان و 
جوانان کشورمان با بن مایه های فارسی آشنا شوند، خوب بیاموزند و به 
این که فارسی را خوب می دانند افتخار کنند. درزمینۀ ترجمه نیز باید افراد 
توانمندی تربیت شوند که با روح دو زبان آشنا باشند. جامعه ای که خود 
را زبان شناس و ادیب می داند، در کمک به تحقق این امور رسالتی دارد. 
امروزه شاهد کاربرد غلط های فاحش در رسانه ها هستیم، از آن جا که 
مخاطبان رسانه ها قشرهای مختلفی هستند، تاثیر آنها انکارناپذیر است.

دلواپسی های محمد دبیرمقدم 
برای زبان فارسی

از تبدیل وضعیت 
استخدامی ۵۷ هزار 

ایثارگر تا همکاری در 
ساخت فیلم و سریال

معاون امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به آموزش 
رایگان 50 رشته هنری در ۲0 استان به 38 هزار و ۲50 نفر گفت: 
معتقدم حوزه آموزش عمومی هنر در کشور با آسیب مواجه است. 
وقتی می بینم با وجود امکانات هنرمندان جوان هیچ بهره ای از امکانات 

نمی برند حسرت می خورم!
به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا؛ تردیدی در این مسئله وجود ندارد 
که در میان معاونت ها و بخش های زیرمجموعه وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی؛ معاونت امور هنری این وزارت خانه پردامنه ترین و پرنوسان ترین 
معاونت ذیل فعالیت های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به شمار می رود.

آموزش رایگان ۵0 رشته هنری
 در 20 استان

تولید 6 فیلم سینمایی با موضوع سرداران شهید در حالی 
این روزهـا در دسـتورکار نهادها قـرار دارد کـه رونمایی از 
تنها نیمـی از ایـن آثـار هـم می توانـد ویترین جشـنواره 
فجر امسـال را تحت الشـعاع خود قـرار دهـد. خبرگزاری 
مهـر - گـروه هنـر- زهـرا منصـوری: حـالا پنـج مـاه بـه 
برگـزاری چهل و یکمین جشـنواره فیلم فجر زمـان باقی 
مانـده اسـت، جشـنواره ای که صفـر تا صـدش محصول 
دیدگاه و مدیریت مدیران فعلی سـازمان سینمایی است. 
ایـن همان گـزاره ای اسـت که سـال گذشـته و در جریان 
برگزاری چهلمیـن دوره این رویداد، متولیان جشـنواره با 
ساقط کردن مسـئولیتش از عهده خود، کیفیت برگزاری 
و محصـولات را بـه سیاسـتگذاری و خط مشـی مدیران 
پیشـین معطـوف می کردنـد، هـر آنچه حـالا قرار اسـت 
در بسـتر این جشـنواره شـاهد باشـیم تمامـاً برگرفته از 
نگاه ها و سـلایق مدیران جدید سازمان سـینمایی است. 
سخن از جشـنواره فجر اسـت و آنچه بیشـتر از هرچیزی 
خودنمایی می کند رصد محصولاتی اسـت که قرار اسـت 
در ایـن رویـداد رونمایـی شـوند. بـا آنکـه در ابتـدای این 
گـزارش به فرصـت باقـی مانده بـه برگـزاری ایـن رویداد 
اشـاره کردیم ولی تاکنـون به صـورت جسـته و گریخته 
خبرهایی رسـمی از سـاخت فیلم ها به منظـور حضور در 
جشنواره منتشـر شـده اسـت، پروژه هایی که تعدادشان 
از اندازه انگشـتان یک دسـت هم تجاوز نمی کند، بخشی 
از این امر البته ناشـی از این اسـت که صاحبان آثار چه در 
بخش خصوصـی و چه در بخش دولتـی ترجیح می دهند 
در سـکوت خبری کارهای خـود را پیش ببرند ایـن روند 
اما یک سـوال بـزرگ در ذهن ها شـکل داده اسـت؛ اینکه 
اصلا قرار اسـت بـا پروژه های بـزرگ و مهمی کـه بتوانند 
در جشـنواره اتفاقـی را رقم بزننـد، مواجه شـویم یا خیر؟ 
بـا همـه این هـا آنچـه ایـن روزهـا در محافل سـینمایی 
مـورد بحـث اسـت، صحبـت از سـاخت فیلم هایـی بـا 
محوریـت شهداسـت، همـان موضوعی کـه وزیر ارشـاد 
همزمـان بـا برگـزاری دوره چهلـم بـر لـزوم تولیـد چند 
فیلم دفاع مقدسـی و پرتره شـهدا تاکید و توصیـه کرد در 
دوره آتی ایـن رویـداد حداقل شـاهد پنج فیلـم با همین 
موضوعـات باشـیم. از رهگـذر همیـن امر بود کـه محمد 
خزاعـی رئیس سـازمان نیز در سـفرهای متعـدد خود به 
اسـتان های مختلف ایران وعـده تولید فیلم بـا محوریت 
شـهید آن اسـتان را مـی داد، یـا در دیـدارش بـا مدیـران 
مراکز و نهادهای مختلف گاه از نگارش فیلمنامه 10 فیلم 
سینمایی، گاه از ساخت سـه فیلم و گاه از تولید چند فیلم 
غیر سـینمایی با ایـن موضوعات سـخن می گفـت. حالا 
شـنیده ها حاکـی از این اسـت که تولیـد حداقـل 6 فیلم 
سـینمایی مرتبـط بـا 6 شـهید شـاخص دفاع مقـدس و 
جریان مقاومت در دستور کار نهادها قرار دارد که این خود 

آمار قابل توجهـی اسـت. در ادامه همین گـزارش مروری 
بر وضعیـت ایـن پروژه هـا خواهیم داشـت.

سهم شهدای شاخص
از ویترین سینمای ایران

جای خالی »قهرمـان« همواره در سـینمای ایـران محل 
نقـد بـوده و اتفاقـاً از همیـن منظـر اسـت کـه می تـوان 
بی توجهـی نسـبت بـه ظرفیـت بـالای تاریخ معاصـر در 
بازنمایـی تصویر قهرمانـان واقعی کشـور بر پـرده نقره ای 
سـینما را محـل انتقـاد دانسـت. واقعیـت این اسـت که 
طـی 4 دهـه گذشـته، قهرمانـان ملـی و به طـور خـاص 
شـهدای شـاخص دوران دفاع مقـدس، سـهمی ناچیز از 
چرخه تولیدات سـینمای ایـران داشـته اند. در یـک نگاه 
کلـی سـینمای ایـران در دهـه 60 و 70 هنـوز بـر روایت 
حماسه های جمعی دوران انقلاب و دفاع مقدس متمرکز 
بـوده و کمتـر سـراغ چهره هـای شـاخص رفتـه اسـت. 
فیلم هایی چون »تیرباران« و »خلبان« نمونه هایی خاص 
در ایـن دو دهه هسـتند که شـاهد روایتـی از مبـارزات و 
قهرمانی های دو شـهید شـاخص انقلاب و دفـاع مقدس 
در قالب آن ها هسـتیم. دهه 80 را هم به اسـتناد آثار ثبت 
شـده در کارنامه سـینمای ایران می توان دهه »افسوس« 
برای شـهدای دفاع مقدس دانسـت؛ دهه ای که فیلم های 
فاقد کیفیـت و کلیشـه ای همچـون »به کبـودی یاس«، 
»شـور شـیرین« و »زیباتر از زندگی« با محوریت شهدای 
شـاخص به سـرانجام رسـیدند اما هیچ توفیقی در زمینه 
بازنمایـی ارزش هـای واقعـی ایـن شـهدا در قالـب یـک 
روایت داسـتانی درسـت، به دسـت نیاوردند. در این میان 
تجربه شـهرام اسـدی در روایت »شـب واقعه« را می توان 
از معدود تلاش های منتهـی به توفیق نسـبی در دهه 80 
قلمداد کرد. در دهه ۹0 اما شـاهد اتفاقاتـی امیدبخش در 
سـینمای ایران بودیم؛ در سـال های ابتدایـی همین دهه 
بود که ابراهیـم حاتمی کیـا »چ«  را درباره شـهید چمران 
به سرانجام رسـاند و محمدحسـین مهدویان با »ایستاده 
در غبار« یاد حاج احمد متوسـلیان را در سینما زنده کرد. 
فیلم هایی چون »منصور« و »تک تیرانداز« را هم می توان 
در جرگه تلاش های امیدآفرین فیلمسـازان نسـل جدید 
برای روایـت قهرمانی شـهدای شـاخص بر پـرده نقره ای 
قلمداد کـرد. »موقعیت مهدی« هادی حجازی فـر را فارغ 
از نقاط قـوت و ضعفی که به لحاظ سـینمایی و داسـتانی 
درباره آن قابل طرح اسـت، می تـوان یک نقطـه اوج برای 
جریان ادای دین سـینمای ایـران به شـهدا توصیف کرد. 
»هناس« بـه کارگردانی حسـین دارابی هـم تلنگری بود 
برای لزوم واکنش سـریع نسـبت بـه شـهدای معاصر که 
در حوزه هایی همچون انرژی هسته ای، همچنان پرچم دار 
و افتخار آفرین هسـتند. در مجموع آنچه را که تـا به امروز 

در سـینمای ایران بـرای یادکـرد قهرمانی های شـهدای 
شـاخص بـه ثبـت رسـیده اسـت، می تـوان در حکم یک 
آزمـون و خطای مداوم دانسـت کـه گاه به شکسـت های 
تلخ منتهـی شـده و گاه توفیقاتـی را رقم زده اسـت. ثمره 
این جریـان در دهه پیـش رو آیا منتهـی به تولیـد آثاری 

جریان سـاز و تأثیرگـذار خواهد شـد؟
 پرتره کدام شهیدان به فجر ۴۱ می رسد؟

همانطور کـه پیش تـر اشـاره کردیـم »سـکوت خبری« 
حالا موضع رسـمی بازوهای اجرایی سـازمان سینمایی و 
مراکز و نهادهایی اسـت که در زمینه ساخت فیلم هایی از 
این دسـت فعال هسـتند، مشخص نیسـت چرا در مقابل 
اطلاع رسـانی دربـاره ایـن آثـار مقاومت می کننـد و همه 
چیـز را در هالـه ای از ابهـام قـرار داده انـد از همیـن منظر 
مشـخص نیسـت کـه کـدام یـک از ایـن پروژه هـا امکان 
رونمایی در فجر را دارند. بنیاد سـینمایی فارابی به عنوان 
مهمترین متولی ساخت آثار محتوا محور و استراتژیک که 
پیش تر وزیر هم ماموریت تولید فیلم های دفاع مقدسـی 
را مسـتقیماً بـه آن واگـذار کـرده بـود، تا کنون خبـری از 
تولیدات خود منتشـر نکرده، ایـن در حالی اسـت که این 
بنیـاد تولید 15 فیلـم سـینمایی را تـا سـال 140۲ برای 

خود تعریف کرده اسـت. تولیـد این فیلم هـا از این جهت 
امکان فعالیـت دارد که هیـات امنـای فارابی را افـرادی از 
کارگروه هـای اقتصـادی و سیاسـی تشـکیل می دهنـد؛ 
افرادی از سـازمان برنامـه و بودجه گرفته تا سـتاد اجرایی 
فرمـان امـام و وزارت نفت که اساسـاً نگاهی اقتصـادی به 
حوزه سینما و فیلمسـازی می توانند داشته باشند. با آنکه 
گاه رسـانه ها و کانال هـای نزدیک به سـازمان سـینمایی 
ادبیاتـی انتقادی نسـبت به عملکـرد این مجموعـه تابعه 
دارند و گویی شـکافی بین سازمان سـینمایی و فارابی در 
جریان اسـت، اما برنامه های اقتصادی سـازمان سینمایی 
که بخشـی از آن ناظر به قطع کردن کمک های تجهیزات 
و بهسـازی سـینماها و احـداث سـالن های جدید اسـت، 
زمینه ای را فراهم کرده تـا بودجه این امور صرف سـاخت 
فیلم در مجموعه هـای تابعه شـود. فارابی از میـان همان 
15 فیلم، در نظر دارد فیلم سـینمایی »دومین روز پاییز« 
بـه کارگردانـی اردلان عاشـوری و تهیه کنندگـی حبیب 
والی نـژاد را با تمرکز بر زندگی شـهید علی اکبر شـیرودی 
بـه جشـنواره چهل و یکـم برسـاند. ایـن فیلـم پـروژه ای 
اسـت کـه در آن گریزی بـه زندگـی شـهید همدانی هم 

زده می شـود.

۶ فیلم در نوبت ساخت
هر

  م
س:

عک

محمـد  وعـده  هفتـه ای  یـک  موعـد 
خزاعـی بـرای شفاف سـازی دربـاره افـراد 
ممنوع الـکار در سـینما در حالی بـه پایان 
رسـید، که هنوز ابهامـات بسـیاری درباره 
ایـن مسـئله در فضـای سـینمای ایـران 

وجـود دارد.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، ۲4 مردادمـاه 
محمـد خزاعی رئیس سـازمان سـینمایی 
در حاشـیه مراسـمی با اشـاره بـه وضعیت 
چهره هـای  از  برخـی  ممنوع الـکاری 
سینمایی و اینکه لیستی از این هنرمندان 
تهیه شـده اسـت، در پاسـخ به اینکه چند 
نفر در این لیسـت قـرار دارند و چـه زمانی 
نـام آنهـا اعـلام خواهد شـد، توضیـح داده 
بود که ایـن لیسـت در جلسـات متعددی 
مطرح شـده و تعـداد آن کـم یا زیاد شـده 
اسـت و قرار اسـت آخرین لیسـت تـا آخر 
هفته آینده در اختیـار ما قرار گیـرد، البته 
ما تـلاش کرده ایـم کـه برخی از دوسـتان 
که اسـامی آنها مطرح شـده از این لیسـت 
کنار گذاشـته شـوند. در مجموع نـام 6 نفر 
اعـلام شـده بـود کـه تعـداد آن تـا امـروز 
کـم شـده اسـت و هفتـه بعـد مشـخص 
می شـود کـه ایـن افـراد در چه شـرایطی 
قـرار می گیرنـد. ایـن در حالـی اسـت، 
محمدمهـدی اسـماعیلی وزیـر فرهنگ و 
ارشـاد اسـلامی نیـز پیش تـر در حاشـیه 
جلسـه هیـات دولت بـه صـورت ضمنی از 
ممنوع الـکاری برخـی از سـینماگران خبر 
داده و البتـه نامی از هیـچ هنرمندی نبرده 
بود. وزیـر ارشـاد تاکید کـرده بود کـه اگر 
کسی ممنوع الکار شـده باشـد عطف به ما 
سـبق نمی شـود و فیلم های گذشته ای که 
بازی کـرده و یـا سـاخته اند دچار مشـکل 

نمی شـود.
در  نیـز  سـینمایی  سـازمان  رئیـس 
مصاحبه ای که به آن اشـاره شـد بـا تاکید 
بـر صحبت هـای وزیـر فرهنـگ و ارشـاد 
اسـلامی بیـان کـرده بـود کسـانی کـه 
نـام آنهـا در لیسـت ممنوع الکارهـا قـرار 
می گیـرد، جدای آثـاری که پیـش از اعلام 
اسـامی، در آن بـازی کرده انـد، آثـاری که 
با اعـلام ممنوع الـکاری در آن حضـور پیدا 
می کنند با مشـکلاتی مواجه خواهد شـد.

واکنش هـای گسـترده  نکتـه جالـب، 
سـینماگران نسـبت بـه اظهـارات رئیـس 
سازمان سـینمایی بود، البته این اظهارات 
زمانـی افزایش پیدا کـرد کـه گمانه زنی ها 
و شـایعاتی دربـاره اسـامی کسـانی کـه 

می توانند در لیسـت ممنوعه ها قرار گیرند 
در برخـی از رسـانه ها و فضـای مجـازی 
افزایـش پیـدا کـرد و برخـی از هنرمندان 
نسـبت به اسـامی که به صورت غیررسمی 
اعلام شـده بود واکنش نشـان دادند. حال 
یک هفته از اعلام رسـمی رئیس سـازمان 
سـینمایی برای بیـان اسـامی هنرمندانی 
کـه قـرار اسـت در گـروه ممنوعه هـا قـرار 
گیرنـد، گذشـته و هنـوز نامـی بـه صورت 
رسمی از سـوی سازمان سـینمایی مطرح 
نشـده اسـت. ایـن در حالـی اسـت کـه با 
توجه بـه نزدیک شـدن بـه چهل و یکمین 
جشـنواره فیلم فجـر، سـینمای ایـران در 
فصـل تولید آثـار قـرار دارد و سـینماگران 
در تـلاش هسـتند تـا بـا انتخـاب عوامـل 
مـورد نظـر فیلـم خـود را جلـوی دوربین 
ببرنـد و با اسـتناد بـه صحبت هـای رئیس 
سـازمان سـینمایی، اگر یکی از هنرمندان 
ممنوع الـکار که هنـوز نام آنها اعلام نشـده 
اسـت در یکـی از پروژه هـای سـینمایی 
حضـور پیـدا کننـد، پـروژه مـورد نظـر 
ممکـن اسـت بـه مرحله اکـران و یـا حتی 

حضـور در جشـنواره نرسـد.
هرچنـد مدتـی اسـت خبرهـای متعددی 
از برخی اسـامی مـورد نظر در رسـانه ها به 
گوش می رسـد اما نامی از ایـن هنرمندان 
کـه در لیسـت قـرار دارنـد، بـه صـورت 
رسـمی اعـلام نشـده و تنهـا بـه تدوینگـر 

فیلم سـینمایی »عنکبوت مقدس« اشاره 
شـده است.

در شـرایط فعلـی لازم اسـت تـا سـازمان 
سـینمایی در صـورت تصمیـم بـه منـع 
فعالیت هر کـدام از سـینماگران، در زمینه 
اعـلام اسـامی ایـن گـروه از هنرمنـدان به 
صـورت رسـمی اطـلاع رسـانی کـرده تـا 
جـای هیـچ شـک و تردیـدی بـرای طیف 
وسـیعی از سـینماگران وجـود نداشـته 
باشـد، چـرا کـه در فضـای پـر از ابهـام، 
بسـیاری از افـراد می تواننـد با اسـتفاده از 
شـایعه ممنوع الکاری، فضا را بـه نفع خود، 

فیلمشـان و عوامـل پیـش ببرنـد.
نکته مهم این است که سـازمان سینمایی 
می توانـد بـا شفاف سـازی به خصـوص در 
ایـن مـورد، شـرایط را بـرای سـینماگران 
مشـخص کرده تـا آنهـا نیـز تکلیـف خود 
را در رابطه بـا چگونگـی فعالیت های خود 
بداننـد. نبایـد این مسـئله را نیـز فراموش 
کرد که مسـاله ممنـوع الـکاری از اهمیت 
بسـیاری برخوردار بوده و به طور مسـتقیم 
به تأمین معاش فـرد نیز مربوط می شـود. 
در واقـع سـازمان سـینمایی می توانـد بـا 
اعـلام چارچوب هـا و مرزهایـی کـه بـرای 
خـود تعییـن کـرده اسـت، بگویـد بـر چه 
اساسـی حکـم بـه ممنوع الـکاری یـک 
هنرمنـد داده و بـر ایـن اسـاس پـای 

تصمیم هـای خـود بایسـتد.

ه و برگزاری مجمع  دو روز تا ۹ شهریور ما
بات هیات مدیره خانه سینما  نتخا عمومی و ا
ین برنامه  یا ا نده و مشخص نیست آ باقی ما
در موعد مقرر و در آرامش انجام می شود؟! 
یا باز هم به خاطر تایید صلاحیت نامزدها یا 
تحت تاثیر برخی حواشی و اختلاف های صنفی 

سرانجام، دیگری پیدا می کند؟!
نه  آستا در  سینما  نه  خا  ، یسنا ا گزارش  به 
دوره  نزدهمین  شا بات  نتخا ا ری  برگزا
هیأت مدیره خود روزهای پرحاشیه ای را پشت 
سر می گذارد که نقطه عطف آن به لغو مجمع 
نتخابات در تاریخ قبلی، بر اساس  عمومی و ا

درخواستی از وزارت ارشاد برمی گردد.
بات  نتخا ا و  عمومی  مجمع  بود  ر  قرا بتدا  ا
هیات مدیره خانه سینما دوم مرداد ماه برگزار 
به شروع  نده  ما تنها چند ساعت  ما  ا شود 
مجمع، نامه ای از وزارت ارشاد به خانه سینما 
ارسال شد که در آن تاکید شده بود نامزدهای 
هیات مدیره باید توسط این وزارتخانه تایید 
صلاحیت شوند. بنابراین با وجود آنکه تاریخ 

انتخابات از مدت ها قبل تعیین و اعلام رسمی 
رییس  که  می شد  گفته  حتی  و  بود  شده 
ینده ی  نما نامه ای  در  سینمایی  سازمان 
نتخابات به خانه  سازمان را برای نظارت بر ا
سینما معرفی کرده بود، این برنامه ریزی لغو و 

به زمانی دیگر موکول شد.

اسامی  هیأت مدیره  ماجرا  ین  ا ز  ا پس 
رشاد برای  رت ا ا به وزا نامزدهای صنوف ر
احراز صلاحیت ارسال کرد در نهایت منجر به 
انصراف توحیدی از نامزدی در انتخابات شد؛ 
همانگونه که پیش تر مجید برزگر هم مجبور 

به انصراف شده بود.

فهرست ممنوع الکارهای از انتخابات خانه سینما چه می دانیم؟
سینما پاک می شود یا مخفی؟

گزارش
ایسنا

هر
  م

س:
عک
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: ای

س
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یکـی از پژوهشـگران موسـیقی ایرانـی از تدویـن مجموعـه قطعـات 
اجرا شـده کنسـرت های گروه »سـازینه« در قالب یـک آلبوم موسـیقی 

خبـر داد.
زنـده موسـیقی نواحـی کـه طـی  پیمـان بزرگ نیـا پژوهشـگر و نوا
سـال های اخیـر بـا گـروه موسـیقی »سـازینه« و ارکسـتر موسـیقی 
نواحی ایـران مجموعـه کنسـرت های متعـددی را پیـش روی مخاطبان 
قـرار داده اسـت، در گفتگـو با خبرنـگار مهـر ضمن اشـاره بـه تازه ترین 
فعالیت هـای موسـیقایی خـود بیـان کـرد: بـا توجـه بـه تلاش هـا و 
زحمـات فراوانـی کـه طـی سـال های گذشـته توسـط اعضـای گـروه 
سـازینه و ارکسـتر موسـیقی نواحی ایران صـورت گرفته اسـت، تصمیم 
دارم قطعـات اجرا شـده هنرمندان نوازنده ایـن دو مجموعه موسـیقایی 
را در اسـتودیو ضبـط و آن ها را در قالـب یک آلبـوم در بهار سـال آینده 

منتشـر کنـم.
وی افـزود: آنچـه بـرای ضبـط ایـن آلبـوم مدنظـر قـرار داده ام، اجرای 
قطعاتی اسـت کـه بـرای بهبود اوضـاع روحی و حسـی مردم کشـورمان 
می توانـد در برگیرنـده اتفاقـات مطلوبـی باشـد، شـرایطی کـه فکـر 
می کنـم بـا گـوش دادن نغمـات فرح بخـش از موسـیقی نواحـی ایـران 
می توانـد حـس و حـال خوبـی را بـه آن هـا در ایـن شـرایط سـخت 
انتقال دهـد. ایـن نغمـات آثاری هسـتند کـه طـی ماه های گذشـته در 

قالـب مجموعـه کنسـرت های گـروه »سـازینه« 
و ارکسـتر موسـیقی نواحـی ایـران بـه صـورت 
زنـده اجرا شـد و حیفـم آمد کـه این آثـار ارزنده 
در قالـب یـک ضبـط اسـتودیوی ثبـت و ضبـط 

نشـوند. به همیـن منظـور تصمیم گرفتـم با هزینـه شـخصی و در حالی 
که بـه مـن وعده هایی بـرای حمایـت از این گـروه داده شـده بـود، آنها 
را در زمـان بندی هـای تکه تکه شـده آن هنگام کـه می توانـم بودجه ای 

را صـرف ضبط کنـم، بـه سـرانجام برسـانم.
فتتـاح  ز ا یـن پژوهشـگر موسـیقی نواحـی گفـت: متاسـفانه پـس ا ا
ارکسـتر موسـیقی نواحـی ایـران کـه بـا اسـتقبال خوبـی هم از سـوی 
مخاطبـان مواجـه شـد، منتظـر بـودم کـه بـه واسـطه ایـن اسـتقبال و 
شـوری کـه در تماشـاگران پدیـد آمـد، شـاهد افزایـش حمایت هـای 
بیشـتر مجموعه هـای مختلـف باشـم، امـا متاسـفانه ماجـرا بـه گونه ای 
دیگر رقم خـورد و ما به فراموشـی سـپرده شـدیم. شـرایطی کـه گویی 
بـا تغییـرات مدیریتی همـواره در فـراز و نشـیب قـرار دارد و نمی توانیم 
بـرای آینده بـا توجـه بـه وعده هـا برنامه ریـزی کنیم. مـن دیگر بـه این 
نتیجـه رسـیدم اگـر قـرار اسـت کاری را بـه واسـطه تـلاش همـه افراد 
دغدغه منـد موسـیقی نواحـی انجـام دهیـم، دیگـر نبایـد امیـدوار بـه 

حمایت هـای آن چنانـی باشـیم.

کنسرت های »سازینه« آلبوم می شود
خبر
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غیر از مهــدی طارمــی، بقیــه مهاجمان 
تیم ملی فوتبال ایران شرایط چندان خوبی 

ندارند.
به گزارش ایســنا، فصل جدیــد رقابت های 
باشــگاهی در فوتبال اروپــا تقریبا یک ماه 
است که شروع شده اســت. این فصل برای 
تمــام بازیکنانی کــه در جام جهانی حضور 
دارنــد اهمیت زیــادی دارد چرا کــه باید 
خودشــان را نشــان دهند تــا بتوانند در 
جام جهانــی که اواخر آبان مــاه برگزار می 

شود حضور داشته باشند.
با این حال مهاجمــان ایرانی غیر از طارمی 
تاکنون شروع خوبی در جام جهانی نداشتند 
و این موضوع به یکی از نگرانی های تیم ملی 

در آستانه جام جهانی تبدیل شده است.
سردار آزمون - ۵ بازی بدون گل

مهاجــم ۲۲ میلیون یورویــی فوتبال ایران 
فصــل جدید را بــا لورکوزن خوب شــروع 
نکرده اســت و در 4 بازی در بوندســلیگا و 
یک بازی در جام حذفی موفق به باز کردن 
دروازه حریفان نشــده اســت. آزمون که از 
زمان حضور در لورکوزن تنها یک گل برای 
ایــن تیم به ثمر رســانده اســت، در دیدار 
این هفته از دقیقه 83 بــه زمین بازی آمد. 
لورکوزن نیز بعد از حذف از جام حذفی در 

بوندسلیگا یک برد و 3 باخت دارد.
کریم انصاری فرد - بدون تیم

کریم انصاری فرد، مهاجــم ایرانی آینده ای 
در تیــم آ.ا.ک آتــن یونان ندارد و ســران 
این تیم بــه بازیکن ایرانی خــود گفتند که 
باید به دنبــال تیم دیگری باشــد. بازیکن 
ایرانی که امیــدوار به حضور در ســومین 
جام جهانی خود اســت، باید بــه زودی تیم 
جدید خــود را معرفی کند. با این شــرایط 
باید دید اســکوچیچ بــرای اردوی تیم ملی 
فوتبــال ایران در مهر و بازی برابر ســنگال 

و اروگوئه انصاری فــرد را به تیم ملی دعوت 
می کند یا خیر.

کاوه رضایی - نامشخص
وضعیت کاوه رضایی بــرای فصل پیش رو 
نامشخص است. او با شــارلوا قرارداد دارد 
ولی با اخــذ مجــوز از باشــگاه بلژیکی در 
تمرینات اســتقلال حضور داشت. پر بودن 
فهرست نفرات اســتقلال ممکن است باعث 
شــود تا او راهی تیم دیگری شود. رضایی 
مدتی است از فوتبال دور بوده و حالا شایعه 
پیوستن او به پرســپولیس شنیده می شود 
و باید دیــد او تــا قبــل از جام جهانی چه 

تصمیمی می گیرد.
الله یار صیادمنش - مصدوم

بازیکن جــوان ایرانی هال ســیتی به دلیل 
مصدومیت احتمالا جام جهانی را از دســت 
بدهد. رســانه های ترکی حتی اعلام کردند 
او قطعا جام جهانی را از دست می دهد ولی 
پروسه درمان این بازیکن شروع شده و باید 
دید او چه وضعیتی پیدا می کند. از دســت 
دادن جام جهانی برای ایــن بازیکن جوان 
ایرانی خبر بدی خواهد بود چرا که با وجود 
ســن کم می توانست یکی از ســتاره های 

جوان ایران در قطر باشد.
علی علیپور - 6 بازی یک گل 

علی علیپور نیز در این فصل تاکنون 6 بار به 
میدان رفته اســت. 3 بازی در انتخابی لیگ 
کنفرانس اروپا و 3 بازی در لیگ پرتغال که 
طی این بازی ها او یک بــار موفق به گلزنی 
شــده اســت. علیپور این فصل با جدایی از 
ماریتیمو راهی ژیل ویســنته شــده و تنها 
گل خود را زمانی به ثمر رساند که به عنوان 

بازیکن تعویضی به زمین بازی آمد.
شهاب زاهدی - ۷ بازی یک گل

مهاجم ایرانی که در لیگ مجارســتان توپ 

می زند در این فصل چنــدان در امر گلزنی 
موفق نبوده و نتوانســته درخشش خود در 
اوکرایــن را تکرار کند. او 5 بــازی در لیگ 
مجارســتان و دو بــازی در انتخابــی لیگ 
کنفرانس انجام داده اســت و در مجموع در 
7 دیدار برای این تیم تنهــا یک گل به ثمر 

رسانده است.
مهدی قایدی - 2 بازی یک گل

قایدی بعــد از تجربه نه چنــدان خوب در 
امارات تصمیم به بازگشــت بــه لیگ ایران 
گرفت و پیراهن اســتقلال را بــار دیگر به 
تن کرد و تاکنــون در ۲ بازی در لیگ ایران 
توانسته اســت یک گل به ثمر برساند. از 8 
مهاجمی که دراگان اســکوچیچ در اردوی 
قبلی به تیم ملــی فوتبال ایران دعوت کرده 

اســت تنها در حال حاضر مهــدی قایدی 
در لیــگ ایران توپ مــی زند و بــه دنبال 
متقاعد کردن اســکوچیچ است تا بتواند در 

جام جهانی حضور داشته باشد.
طارمی تنها امیدواری خط حمله در 

شرایط فعلی
تنها امیدواری فوتبــال ایران در خط حمله 
در شــرایط فعلی مهدی طارمی اســت که 
توانسته اســت در 3 بازی لیگ پرتغال ۲ بار 
گلزنی کند و در ســوپر جام نیــز دو گل به 
ثمر رساند تا با 4 گل زده در 4 بازی شرایط 
خوبی داشته باشــد. طارمی البته در بازی 
قبلی با اسپورتینگ مصدوم شد و حضورش 
در بــازی در دیدار با ریــوآوه در هاله ای از 

ابهام است.

آشفتگی تشکیلات داوری عامل وضعیت نگران کننده مهاجمان ایران قبل از جام جهانی
اصلی بحران در هفته های ابتدایی 

لیگ است
کارشــناس داوری فوتبال ایران گفت: آشفتگی تشکیلات داوری 
باعث بروز اشتباهات فاحش در هفته های ابتدایی لیگ شده اما با 

همه این موارد تیم ها حق اعتراض ندارند.
حسین عسگری در گفت وگو با خبرنگار ایرنا، تصریح کرد: متاسفانه 
در بازی های ابتدایی لیگ شاهد اتفاقاتی هستیم که خوب نبوده 
و عملکرد داوران در رقابت های لیگ برتر به هیچ عنوان قابل دفاع 
نیست اما با همه این شرایط نه بازیکنان و نه کادر فنی تیم ها اجازه 
و حق اعتراض آن هم به این شــکل را ندارند و باید جلوی چنین 

صحنه هایی را گرفت.
وی ادامه داد: آشــفتگی تشــکیلات داوری و فرافکنی مسئولان 
این بخش موجب شده تا در این مدت هیچ برنامه ای برای توسعه 
داوری را شاهد نباشیم. واقعیت این است که هیچ توجهی به مساله 
و موضوع داوری نشده و این قشر از جامعه فوتبال به درستی دیده 

نمی شوند. 
این کارشناس داوری فوتبال کشورمان با اشاره به شرایط موجود 
تأکید کرد: این روزها هیچ کسی کاری با داوری ندارد چرا که همه 
نگاه ها به انتخابات فدراسیون فوتبال و مشخص شدن سکان دار این 
فدراسیون است و این را هم باید به مشکلات اخیر اضافه کرد،  شاید 
بعد از انتخابات بتوانیم شاهد اتفاقات خوبی باشیم به شرط آنکه با 

برنامه عمل کرده و شاهد وعده های توخالی نباشیم.
عسگری یادآور شد: بارها به این موضوع واکنش نشان داده ایم که 
تعداد زیاد داوران نه تنها خوب نیســت بلکه آفت فوتبال و داوری 
است چراکه رقابت بین داوران را از بین می برد. وقتی تعداد داوران 
زیاد باشــد هر 5 یا 6 هفته فرصت قضاوت پیدا مــی کند و با این 

شرایط آمادگی لازم را هم نخواهد داشت. 
او ادامه داد: متاســفانه قول هایی داده شــد و قرار بــود اقداماتی 
صورت بگیرد که هیچ کدام محقق نشد. در همین دو هفته دیدیم 
اشــتباهات داوری به چه صورتی بود اما آیا برای کاهش آن اقدام 
موثری صورت گرفت؟ اگر گرفته چرا باز هم شــاهد این اتفاقات و 

تصمیم های اشتباه هستیم؟
کارشناس داوری فوتبال با اشــاره به اتفاقات اخیر گفت: چرا باید 
به گونه ای رفتار کرد که از همین هفته های ابتدایی شاهد شروع 
اعتراضات باشیم؟ داور باید احساس حمایت و امنیت کند و با همین 
روحیه به میدان برود اما وقتی خلاف این موضوع را ببیند تمرکز 
کافی را نخواهد داشــت. وقتی داور در مرکز اتهام و اعتراض قرار 
می گیرد طبیعی است که نمی تواند به خوبی کار کند و باید همه 

این مسائل را مد نظر قرار داد.
وی به اهمیت کمیته انضباطی هم پرداخت و افزود: باید با اعتراض 
و برخوردهایی که صورت می گیرد برخورد قاطع داشــت،  اینکه 
داور اشتباه می کند یک بحث است اما در قانون آمده که بازیکن و 
کادرفنی و سایر عوامل حق اعتراض ندارند و اگر رفتاری خارج از 
آن صورت گرفت باید طبق قانون برخورد کرد. در گذشــته که ما 
قضاوت می کردیم هم اشــتباهات و اعتراض هایی بود اما به هیچ 
عنوان با شــرایط امروز قابل قیاس نیست و جا دارد با مسببان آن 

برخورد لازم را داشت. 
عسگری به رفتار غلط و اشاعه آن به همه بخش های فوتبال ایران 
اشاره کرد و یادآور شد: در زمانی که تیم ملی با هدایت کی روش به 
مصاف ژاپن رفتیم مدافعان ما به نشانه اعتراض به سوی داور میدان 
رفتند اما بازی ادامه یافت و همان توپ ارسالی وارد دروازه بیرانوند 

و تیم ملی شد تا ما یک شکست تلخ را تجربه کنیم. 

اعضای مجمع کمیته ملی المپیک محمود 
خسروی وفا را به عنوان رئیس چهار سال 
آینــده این کمیتــه انتخــاب کردند. وی 
جانشین ســیدرضا صالحی امیری شــد که چهار سال 

این مسئولیت را برعهده داشت.
به گــزارش خبرنــگار مهــر، پنجاه و یکمیــن مجمع 
عمومی کمیته ملی المپیک از ســاعت 14 یکشنبه 6 
شهریور ماه با حضور ســید حمید سجادی وزیر ورزش 
و با حضــور ســیدرضا صالحی امیری رئیــس کمیته، 
کیکاوس ســعیدی سرپرســت دبیری کمیته و دیگر 
اعضای مجمع در محل آکادمی ملــی المپیک برگزار 

شد.
در رای گیــری مرحله اول طبــق آرای ماخوذه از 53 
عضو محمود خسروی وفا و مهدی علی نژاد هر کدام ۲4 
رای کسب کردند و فضل الله باقرزاده هم 5 رای کسب 
کرد تا انتخابات به دور دوم کشیده شــود. با توجه به 
آرای مساوی خســروی وفا و علی نژاد، رای گیری برای 
انتخاب رئیس به دور دوم و میان این دو نفر کشــیده 

شد.
رای گیری دور دوم بــرای تعیین رئیــس کمیته ملی 
المپیــک میان محمود خســروی وفا و مهدی علی نژاد 
انجام شد. از مجموع آرای ماخوذه در این دور که 55 
رای بود، علی نژاد صاحب ۲7رای شــد و خسروی وفا 
هم ۲8رای گرفت. بدین ترتیب محمود خسروی وفا به 

عنوان رییس کمیته ملی المپیک انتخاب شد.

ســرمربی پارس جنوبی می گویــد 5 هفته 
زمان نیاز دارد تــا ببیند بازیکنانی که جذب 
کرده می توانند کمک کنند تا او و تیمش به 

لیگ برتر صعود کنند یا خیر.
ایمان رزاقی راد، ســرمربی تیم فوتبال پارس جنوبی جم 
در گفت وگو با ایسنا در خصوص تساوی بدون گل تیمش 
در هفته نخســت برابر خیبر خرم آباد در لرســتان اظهار 
کرد: بــازی خوبی بود و تا حدود دقیقــه 75 بازی برابر و 
پایاپایی را شاهد بودیم اما در 15 دقیقه پایانی فشار خیبر 
بیشــتر بود که آن هم مقصر خودمان بودیم زیرا در دفع 

توپ ها دقت نداشتیم و فرصت را به حریف می دادیم.
وی ادامه داد: البته دفاع خوبی کردیم و گرفتن یک امتیاز 
از تیمی که چند بازیکن لیگ برتــری به خدمت گرفته و 
تغییرات زیادی نسبت به سال گذشته کرده، خوب بود. ما 
هم چند فرصت گل داشتیم که رضایی، قنبری و آقاخان 
از آن استفاده نکردند و حتی می توانستیم دروازه حریف 

را باز کنیم.
سرمربی پارس جنوبی در خصوص اعتراض ش به داوری 
عنوان کرد: مــن اعتراضی نــدارم و داور عادلانه قضاوت 
کرد. در صحنه پنالتی که به ســود خیبر گرفت، من ابتدا 
فکر کردم که توپ به دســت بازیکن ما نخورده است اما 
بعد از نشست خبری متوجه شــدم داور تصمیم درستی 

گرفته است.

محمود خسروی وفا رئیس کمیته 
ملی المپیک شد

تعیین تکلیف لیگ برتری شدن 
پارس جنوبی در ۵ هفته ابتدایی

خبر

خبر

خبر

سنا
  ای

س:
عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - شهر ارگ، صدای كلفت - اهلی، 
مطیع - مورچه - اگردوتاشوندبازهم 
غصه،  اندوه،   - نمیرسند2  هم  به 
فقید  طنزپرداز   - غصه  و  اندوه 
بیماری  اگر،  مخفف   - معاصر3 
دالاس  تیم  شهرت   - جرب، کچل 
مهره  NBA - میخ4 - صورت،  در 
چابك   - زرد  سوسن   - شطرنج 
 - آذربایجانی5  نام  ترکی،  نام   -
هزارو صدو یازده - چپاول - مادر 

 - هیزم6  پشته  رسول،  حضرت 
فارسی   - حرارت  پر  گرم،  بسیار 
متر  صد   - كبك  نوعی  باستان، 
فاعلی,  پسوند  سطح،  واحد  مربع، 
عدد  اعداد،  طلیعه   - اگر  مخفف 
 - بم   - پیشتاز7  عدد  نخستین، 
بعثت  غار   - تواضع8   - وارونه  عر 
روشنایی،  مایه  حیات،  مایه   -
رونق9  بی  و  ساکت   - پاكی  مظهر 
- محکم  هیوز  برادران  از  فیلمی   -
نوعی   - خوشی10  طریق،  جاده،   -
اقیانوس  خاموش،   - ترشی 

و  پایه  بنیاد،  و  شالوده   - كبیر11 
هیتلری،  آسیاب،حرف  سنگ  مبنا، 
 - فرنگی  كلاه   - ها  نازی  حرف 
چوپان گله را به آنجا می برد، كلمه 
ماهی  بدن،  كیلو،  هزار   - پرسشی 
كنسروی12 - اثری از سعیدنفیسی 
پت  همبازی   - فراق13  دوری،   -
- جماعت  نیست  ناپسند، خوب   -
نوعی رنگ مو، رنگ موی  بسیار - 
تیم  اسبق  بازیکنان  از   - فوری14 
نوعی کلاه که   - ایران  فوتبال  ملی 
مردم مصر از آن استفاده می کنند، 
شکوه،   - مصری15  مردمان  کلاه 
اجاق کیک پزی، نوعی اجاق گاز - 
تاتار  مغول،  قوم   - عرب  نه  هرگز 

همت ها  -

عمودی
گراتس  اشتروم  فوتبال  تیم   -  1
سلاح   - دارد  قرار  شهر  این  در 
و  سستي   - بینی2  آب   - ارش 
روز  آخرین  زیر -  پایین،   - نرمي 
زرتشتی  پیشوای   - دوستی3  ماه 
 - طریقه4  و  روش   - ها  اداره   -
یار  دو  یازده،   - حرف  یك  تكرار 
 - فیل  سپاه  فرمانده   - قد  هم 
پهلوان5 - ضمیر غائب، وی، ضمیر 
سوم شخص مفرد - بی تجربه  - 
بهتر   - ناراست  و  - کج  ساربان6 
7 - گذر  نیکو  و  از خوب - خوب 
گاه - خود رأی، فردای تازی - از 
نام   - پوستین8   - باغبانی  ابزار 
انگلستان  پادشاهان  از  تن  چند 
قدیم  نام   -  9 تمدن  از  دوری   -

ومقام  جاه   - بخشنده10   - اهواز 
راننده   - کوشیدن  از  امر   -
بالا   - دزد  و  سارق   - اتومبیل11 
خالی12   - پیشرفت، صعود  رفتن، 
فیلم  المللی  بین  جشنواره   -

همسر  عریان،  برهنه،   - سوئیس 
جواب  منفی،  عدد   - اسكارلت 
 - سینمایی  برش   - بالا13  سر 
یارغم،  از سعیدسلطانی -  سریالی 
 - بدهی   - یكتایی   - دو14  هر 

نزدیک،  بانگ   - معروف15  جام 
 - عربی  ضمیر  چوپان،  بانگ 
هدایت   - افتاده   دور  روستای 
شعبده  برای  لقبی  راهنما،  کننده، 

گیر معرکه  و  باز 

جدول شماره ۱306

دارنده مدال طلای آسیا پس از انجام موفقیت 
آمیز عمــل جراحی، با اعلام اینکــه با قدرت 
تمریناتش را دنبال می کنــد، گفت: از انگیزه 
زیادی برای بازگشــت به تیم ملی و حضور در 

المپیک برخوردارم.
محمدجواد ابراهیمی در گفتگو با ایسنا، درباره 
شرایط خود پس از انجام عمل جراحی، اظهار 
کرد: خدا را شــکر با پیگیری و کمک علیرضا 
دبیر رئیس فدراسیون کشتی و محسن کاوه، 
شــرایط برای انجام عمل جراحــی در تهران 

مهیا شد و توسط دکتر کیهانی جراحی شدم 
که جا دارد از همه این عزیزان تشکر و قدردانی 
کنم. امیدوارم با کسب نتایج خوب پاسخ این 
زحمات را بدهم. خوشبختانه دوران درمان را 
خیلی خوب سپری کردم و در حال حاضر نیز 
مدتی است تمریناتم را بدون مشکل پیگیری 

می کنم.
ابراهیمــی درباره تــلاش برای بازگشــت به 
تیم ملی، گفت: انگیزه زیادی دارم تا به دوبنده 
تیم ملی برسم. قصد دارم از مسابقات قهرمانی 

کشور کارم را شروع کنم تا به امید خدا با ارائه 
بهترین عملکــرد در نهایت صاحــب دوبنده 
تیم ملی شــوم. فعلا قصدم ادامه کشــتی در 
وزن ۹۲ کیلوگرم اســت و برای رســیدن به 
المپیک تغییــر وزن خواهم داد. ســال های 
زیادی زحمت می کشــم و باید یک روز مزد 
زحماتم را بگیــرم. از نظر بدنــی و روحی در 
شرایط خوبی هســتم و به مرور آماده حضور 
پرقدرت در میادین می شوم. اگر قصدم حضور 
در وزن ۹7 کیلوگرم باشــد قطعا به شکلی به 

این وزن می آیم که به المپیک برسم.
آزادکار وزن ۹۲ کیلوگرم ایران، درباره پیش 
بینی خــود از نتایج تیم ملی کشــتی آزاد در 
رقابت های قهرمانی جهــان، اظهار کرد: همه 
بچه ها زحمت زیادی کشــیده اند و همه آن ها 
لایق رسیدن به خوشرنگ ترین مدال و عنوان 
قهرمانی تیمی در جهان هستند. برای تمامی 
نفرات تیم و کادر فنی دعا می کنم تا تیم ایران 
به بهتریــن نتیجه و قهرمانــی در رقابت های 
جهانی برســد. امســال در غیاب روسیه نیز 
شــرایط برای قهرمانی تیم ایــران مهیا تر از 
همیشه است و به امید خدا پرچم ایران در این 

رقابت ها برافراشته خواهد شد.

برای المپیک پاریس انگیزه زیادی دارم
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خبرخبر

وزیر دادگستری با بیان اینکه برخی قوانین و 
مقررات در کشور ایراد دارد و از طرفی دیگر 
برخی مدیران نیز ریسک پذیر نیستند، گفت: 
هیچ مدیری نباید خلاف کند و اگر قانون 

مشکل دارد باید قانون اصلاح شود.
به گزارش ایســنا، امین حســین رحیمی  
با تاکید بر اینکــه نباید به بهانــه تولید و 
سرمایه گذاری خلاف صورت گیرد، اظهار 
کرد: اگر قانونی مشــکل دارد و مانع تولید 
اســت، باید از طریق مجلس و مجوزهای 

دولت برطرف شود.
او با تاکید بر اینکه دولت سیزدهم با همه توان 
و جدیت به دنبال توسعه سرمایه گذاری و 
ایجاد اشتغال در کشور است، تصریح  کرد: 
نگاه دولــت مبتنی بر رفع موانــع تولید و 
ســرمایه گذاری است و در کشــور قوانین 
و مقررات دســت و پاگیر در حــوزه تولید 
وجود دارد و این باعث شده روند تولید دچار 

مشکلات متعدد شود.
رحیمی تصریح کرد: بایــد موانع تولید در 
کشور برطرف شــود، نه اینکه خودمان در 
مسیر تولید مانع تراشی کنیم. برخی قوانین 
و مقررات تولید در کشور ایراد دارد. قوانین 
و مقررات دســت و پاگیر در حــوزه تولید 
وجود دارد و این باعث شده روند تولید دچار 

مشکل شود.
او افزود: در دولت سیزدهم هیچ مدیری حق 
ندارد با استناد به قوانین دست و پا گیر کار 
را معطل کند، بلکه باید راه های قانونی برای 
رفع این قوانین پیچیده پیــدا کرده و روند 

تولید را تسریع بخشد.
وزیر دادگستری عنوان کرد: مدیران استان 
زنجان نسبت به احصای مشکلات واحدهای 
تولید اقدام کرده و در داخل استان مشکلات 
و موانــع را برطرف کنند و اگــر برای رفع 
موانع نیاز به دریافت مجــوز بود، از طریق 

وزارتخانه های مربوطه موانع برطرف شود.
رحیمی با بیان اینکه کالای قاچاق، تولید 
داخلی را نابود می کند، ادامــه داد: قاچاق 
کالا مانع از فروش تولید داخلی می شود و 
متاسفانه کشفیات کالای قاچاق کم است 
و باید همه روزنه های ورود کالای قاچاق به 

کشور رصد و مسدود شوند.

اتمام حجت دستگاه قضا 
با مجرمان جرایم خشن

در پی دســتور رئیس قوه قضایی مبنی 
بر راه اندازی ســتادی ویژه برای مقابله با 
سرقت های خشن و زورگیری ها با کمک 
ضابطین، کمیته ای در این رابطه تشکیل 
و اقدامــات عملی قضایــی در خصوص 
برقراری و افزایش امنیت در جامعه آغاز 

شد.
به گزارش ایسنا،  طی روزهای اخیر اخبار 
و تصاویر نگران کننــده ای از زورگیری، 
خفت گیری و سرقت مسلحانه در رسانه ها 

و فضای مجازی منتشر شده است.
در پی افزایش انتشــار فیلم ها و تصاویر 
مربوط به جرایم خشن در فضای مجازی 
که در جامعه رخ داده است، حجت الاسلام 
و المسلمین غلامحسین محسنی اژه ای 
رئیس قوه قضاییه دستور فوری شناسایی 
و برخورد با مجرمان حوزه جرایم خشن 
را صادر کرد. رئیس قــوه قضاییه در این 
رابطه به دادســتان کل کشور دستور داد 
تا ستادی ویژه برای مقابله با سرقت های 
خشــن و زورگیری ها با کمک ضابطین، 
تشکیل شود. حجت الاسلام و المسلمین 
غلامحســین محســنی اژه ای رئیــس 
قوه قضاییه در جلسه بررسی راهکارهای 
مقابله ســریع و قاطعانه با افــراد مخل 
امنیت و آرامش مردم از جمله سرقت های 
خشن، با اشــاره به مقوله جرم سرقت به 
عنف و غیرقابل تحمل بــودن این قبیل 
جرایم برای جامعه بیان کرد: به واســطه 
سرقت های خشــن و زورگیری هایی که 
در سطح شــهرها رخ می دهد؛ در جامعه 
ناامنــی روانی ایجــاد می شــود و این 
موضوعی است که نه برای شهروندان و نه 
برای ما به عنوان مسئولان حکومتی قابل 

قبول و قابل تحمل نیست.
رئیس عدلیه به دادستان کل کشور دستور 
داد با مســاعدت و همــکاری ضابطین و 
نیروی انتظامی و در صــورت نیاز کمک 
گرفتن از بسیج، در اســرع وقت ستادی 
را برای مقابله با ســرقت های خشــن و 
زورگیری هایی که در ســطح شهرها رخ 
می دهد تشکیل دهند و در هر دادسرا نیز 
شعبه ای ویژه برای رسیدگی سریع و قاطع 

به این قبیل سرقت ها ایجاد شود.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
با اشاره به ضرورت ســرعت عمل بیشتر 
نیروی انتظامی در دستگیری زورگیران 
و سارقان به عنف، گفت: قوه قضاییه این 
آمادگی را دارد تا در راستای دستگیری 
هرچه سریع تر سارقان خشن، به نیروی 
انتظامی کمــک کند؛ همچنیــن فراجا 
می تواند در انجام این مهــم از نیروهای 

بسیج نیز کمک بگیرد.

یک نماینده مجلس گفت: در کجای دنیا 
فروش خودرو از طریق مزایده است؟ 
این یک شارلاتانیزم جدید در حوزه 
خودروسازی برای ارتقاء قیمت خودرو 
نند در چارچوب  است؛ چراکه نمی توا
قانون قیمت خودرو را افزایش دهند آن 

را در بورس عرضه می کنند.
با  گفت وگو  در  سیاهکلی  لطف الله 
خبرنگار ایلنا، درباره بحث تفکیک وزارت 
بازرگانی از وزارت صمت که بین دولت و 
مجلس مطرح می شود، گفت: این بحثی 
است که در مجلس وجود دارد و امیدوارم 
در چند روز آینده تعیین تکلیف شود. در 
هر صورت یک سری فعالیت ها در وزارت 
بازرگانی جزو وظایف این وزارت خانه 
است که در وزارت صنعت نیست و 
یکسری وظایف در صنعت است که 
ربطی به بازرگانی ندارد، جدا شدن این ها 
به نظر من خوب است البته رأی مجلس 
را نمی دانم که با نظر من موافق یا مخالف 

باشد، آن نظر نمایندگان است.
شورای  مجلس  در  قزوین  نماینده 
اسلامی با بیان این که نظارت و تنظیم 
بازار جزو وظایف اصلی دولت است اما 
آن را ضعیف مشاهده می کنیم، افزود: 
این امر در واقع وزیر صنعت را هم از 
صنعت می اندازد و هم از تجارت  زیرا 
آنقدر حجم کار زیاد است و گرفتاری 

روزمره در حوزه بازار وجود دارد که کار 
را سخت می کند. در حوزه صنعت کارها 
بلندمدت، کنترل کیفی و تولید کمی و 
کیفی است و سیاست گذاری و استراتژی 
بلندمدت تری دارد. در حوزه بازار گاهی 
وقات تصمیمات باید به لحظه گرفته  ا
براین اشراف کامل و تسلط  بنا شود 
می خواهد و تنظیم بازار باید بلد باشند 
که من فکر می کنم امروز این گونه نیست 

و کار سخت است. 
نمایندگان  برخی  این که  درباره  و  ا
عنوان می کنند یکبار برای ادغام این 
وزارت خانه هزینه های بسیاری شد حال 
باز هم برای تفکیک باید هزینه بسیاری 
شود، بیان کرد: یک تجربه ای بود که به 
نظر من ناموفق هم بود که ما  نباید یک 
تجربه به صرف این که ناموفق بوده و  
ممکن است هزینه داشته باشد، ادامه 
دهیم. هنگامی که اقدامی ناموفق است 
باید اصلاحش کنیم هر وقت برسیم به 
این که اشتباه کرده ایم همان لحظه کار 
را اصلاح کنیم بسیار بهتر از این است 
که اشتباه را ادامه دهیم. معتقدم یک 
اشتباهی است که صورت گرفته و امروز 
آن را ما مشاهده می کنیم و اظهر و من 

الشمس است دیگر.
او با اشاره به این که ما ابتدا باید مسئله 
راده برای حل مسئله  را بفهمیم بعد ا

داشته باشیم و آن را حل کنیم و چون 
نمی توانیم مسئله را بفهمیمبا آن بازی 
می کنیم، اظهار داشت: بورس محل 
یده  یده است، مگر می شود با مزا مزا
خودرو فروخت؟ در کجای دنیا فروش 
خودرو مزایده است این یک شارلاتانیزم 
جدید در حوزه خودروسازی برای ارتقاء 
قیمت خودرو است، چراکه نمی توانند در 
چارچوب قانون قیمت خودرو را افزایش 
دهند آن را در بورس عرضه می کنند 
و چون مردم نیاز دارند از سر اضطرار 
می خرند و قیمت در آنجا تعیین می شود 
و قیمت را در آنجا بالا می برند این یک 
بیماری کهنه ای است که در صنعت 
خودروی ما وجود دارد و متاسفانه وزیر 

هم این را متوجه نمی شود.
سیاهکلی درباره نظارت مجلس بر عرضه 
خودرو در بورس گفت: بارها گفتیم 
علت این که با این وزیر در این حوزه 
ند  مخالف هستیم و می گوییم نمی توا
این وزارت خانه را اداره کند همین است 
که ما سر تعاریف با ایشان مشکل داریم. 
آقای وزیر تعاریف را متوجه نمی شود، او 
یک چیز دیگر می فهمد ما یک چیز دیگر 
می فهمیم مسیر ما دوتا است مشکل ما 
با آقای وزیر  این است که مباحث را غلط 
می فهمد و غلط هم تصمیم می گیرد و 

یکی هم همین بازار بورس است.

سخنگوی اقتصادی دولت گفت: فهرست 315 ابر 
بدهکار بانکی منتشر شده است و صورت مالی 165 

شرکت دولتی در روزهای آینده منتشر می شود.
به گزارش خبرنگار ایلنا، احسان خاندوزی در نشست 
خبری خود با اشاره به عملکرد اقتصادی دولت در 
یک سال گذشته گفت: در سوم شهریور سال 1400 
دولت سیزدهم زمانی شروع به کار کرد که اثرات 
اقتصادی ناشی از بیماری کرونا و گره خوردن بسیاری 
از موضوعات به برجام باعث شده بود فعالان اقتصادی 
تکلیف خودشان را ندانند. سخنگوی اقتصادی دولت 
افزود: نقشه راه اقتصادی در ماه های اول دولت به تصویب 
رسید و با سفر به استان های مختلف سعی کردیم 

موضوع عدالت اقتصادی و جغرافیایی را به کار بگیریم.
او ادامه داد: تورم ماهانه امروزه توسط بانک مرکزی 
تحت رصد قرار می گیرد و با تخلفات برخورد می شود. 
در محور حمایت از تولید و مسئله رفع مجوزها 1500 
شرط دست و پا گیر که امکان اعمال سلیقه را به 
ماموران اجرایی می داد، گرفته شد که از این طریق 
۲700 مجوز صادر شد و بیش از 75 هزار فعال اقتصادی 
در 5 ماه گذشته توانستند مجوز خودشان را دریافت 
کنند.  حذف رانت ارز 4 هزار و ۲00 تومانی برای 
عدالت اقتصادی صورت گرفت و نزدیک به 600 هزار 
نفر توانستند از تسهیلات بدون زمان استفاده کنند.  
وزیر اقتصاد و دارایی بیان کرد: در محور هوشمندسازی 
اقتصادی، بخش زیادی از سامانه های هوشمندسازی 
اقتصادی سامانه های وزارتخانه های صمت و جهاد 
اقتصادی، آرد و مودیان مالیاتی احداث شد. او افزود: 
رصد بسترهایی برای تخلفات فراهم شده است تا 

موردی مانند فولاد مبارکه رخ ندهد. فهرست 315 
ابر بدهکار بانکی منتشر شده است و صورت مالی 
165 شرکت دولتی در روزهای آینده منتشر می شود. 
خاندوزی اظهار داشت: مجموعه شاخص های عملکرد 
1400 به عنوان دستاورد دولت مطرح نیست چرا که 
نیمی از سال را دولت فرصت داشت مسائل را برطرف 
کند و رشد اقتصادی ما از یک درصد به 5/4 رسیده 
است. درآمد صادرات نفت در سال 1400 نسبت 
به سال قبلش به یازده برابر رسید و سال 1401 این 
عدد به 5 برابر خود نسبت به سال قبلش رسیده است. 
سرمایه گذاری خارجی همچنان در شرایط وجود 
تحریم تقریبا از شهریور 1400 تا پایان خرداد 1401 
دو برابر شده که این رقم به 5 میلیارد رسیده است. نرخ 

بیکاری از ۹ درصد به 1/۲ در بهار 1401 رسیده است.
او گفت: نرخ تورم در تیر امسال نسبت به سال قبل 

خودش که ۲/44 بوده است امسال به 5/40 رسیده 
است.

  تورم زندگی مردم را دچار مشکل کرده 
خاندوزی تاکید کرد: در دولت مردمی قرار نیست از 
تک تک اقدامات و موفقیت های دولت دفاع کنم، بله؛ 
تورم زندگی مردم را دچار مشکل کرده است و آقای 
رئیس جمهور دستور به ایجاد بسته کوتاه مدت مهار 
تورم دادند که در حال انجام است و امیدواریم فشار از 
این ناحیه کاهش پیدا کند. حجم تجارت خارج از کشور 
از شهریور 1400 تا پایان بهار 1401، 6/۹۲ میلیارد دلار 
است. سیاست دیپلماسی همسایگی باعث شده است 
۲6 میلیارد دلار کالا به کشورهای همسایه صادر کنیم.

خاندوزی یادآور شد: اجرای آزمایشی کالابرگ نان در 3 
شهرستان صورت گرفت که بعد از بررسی در دولت اگر 

مورد تایید قرار گرفت، اجرایی خواهد شد.

صورت مالی 1۶۵ شرکت دولتی 
در روزهای آینده منتشر می شود

ادغام وزارت صمت اشتباهی بود 
که نباید آن را  ادامه دهیم

معاون سیاسی وزیر کشور، دغدغه مندی نسبت به دینداری جامعه را 
ویژگی استاندار طراز انقلاب اسلامی برشمرد و گفت: رویکرد دولت 
سیزدهم توجه به تقویت ارتباط دولت با مردم و تعمیق مردمی سازی 
امور است. به گزارش ایسنا به نقل از وزارت کشور، محمدرضا غلامرضا 
با اشاره به وظایف معاونت سیاسی وزارت کشور اظهار کرد: کسی 
که می خواهد فضای سیاسی کشور را مدیریت کند، خودش نباید 
کار سیاسی انجام دهد؛ بنابراین ما تلاش می کنیم که معاونت را به 
مسیر واقعی آن بازگردانیم. او با بیان اینکه ما مجری سیاست های 
نظام هستیم، ادامه داد: معاونت سیاسی وزارت کشور متولی سیاست 
های داخلی است. در حوزه تقسیمات کشوری اگر چه که برای ما 
اجرای قانون مهم است ولی توجه به مناطق محروم هم اهمیت دارد. 
تقسیمات کشوری به گونه ای انجام خواهد شد که توازن در توزیع 
ظرفیت ها و امکانات برقرار شود. معاون سیاسی وزیر کشور همچنین 
با اشاره نقش حلقه های میانی در تقویت ارتباط مردم با دولت، گفت: 
نخبگان و حلقه های میانی در سطوح و مناطق مختلف از مهمترین 
ارکان مردمی سازی دولت هستند. غلامرضا یادآور شد: وزارت 
کشور در راستای مردمی سازی دولت و جوان گرایی، اهتمام جدی 
به تدوین نظامات جدید برای انتصاب مدیران و نظارت بر عملکرد 
دستگاه های دولتی دارد. معاون سیاسی وزیر کشور تاکید کرد: از نظر 
وزیر کشور استاندار تراز انقلاب اسلامی، استانداری است که علاوه بر 
مسائل اجتماعی، اقتصادی، فرهنگی و سیاسی ، نسبت به دین مردم 
دغدغه مندانه با بهره گیری از ظرفیت های حوزه علمیه، برنامه ریزی 
دقیق و مسئولانه داشته  باشد. غلامرضا تاکید کرد: دین  اسلام برای 
ابعاد مختلف زندگی انسان ها برنامه دارد. یعنی به غیر از بعُد فردی، 

برای مسائل اجتماعی و حکمرانی نیز دستورالعمل دارد .
او یادآور شد : اسلام به عنوان کامل ترین دین برای امور سیاسی، 
اجتماعی، اقتصادی، فرهنگی و مدیریتی برنامه دارد، پس باید این 
مبانی را به عنوان پایه های برنامه ریزی کلان تا خرد کشور مورد 

توجه قرار دهیم.

دغدغه مندی نسبت به دینداری 
جامعه ویژگی استاندار طراز انقلاب 

اسلامی است

به بهانه سرمایه گذاری 
خلاف نشود

رنا
: ای

س
عک

وزیر کشور، اقدامات انجام شده در حوزه زیر ساخت برای تسهیل 
تردد زائران اربعین را مناسب ارزیابی کرد و گفت: در هماهنگی با 

دولت عراق، برگه ویژه اربعین صادر می شود.
احمد وحیدی روز یکشنبه در حاشیه نشست بیست و چهارمین 
گردهمایی معاونان اجتماعی و فرهنگی فراجا در جمع خبرنگاران 

از قدرت و سرعت عمل فراجا در دستگیری سارقان قدردانی کرد.
وزیر کشور در خصوص آخرین تمهیدات انجام شده برای برگزاری 
مراسم معنوی اربعین حسینی )ع( اظهار کرد:  مراسم امسال با 
توجه به مدیریت بیماری کرونا، رنگ و بوی جدیدی دارد و با توجه 
به لغو روادید انجام شده با دولت عراق، پیش بینی می شود شاهد 

عزیمت تعداد زیادی از عاشقان حسینی به عتبات عالیات باشیم.

برگه ویژه اربعین صادر می شود

عزت الله ضرغامی بـه نقدهایی که دربـاره انتصاب هایش 
در وزارت میـراث فرهنگی،  گردشـگری و صنایع دسـتی 
وارد شـده که به اعتقـاد برخـی، آن را به شـعبه دوم صدا 
و سـیما تبدیل کرده اسـت پاسـخ داد و دربـاره راه اندازی 
سـفرهای ارزان در آینده نزدیـک وعده هایـی داد و درباره 
مقابله با دسـتگاه هایی که در محوطه هـای تاریخی برای 
یافتن دفینه قـرق و حفـاری می کردند، توضیحاتـی داد.

بـه گـزارش ایسـنا، وزیـر میـراث فرهنگی، گردشـگری 
و صنایـع دسـتی کـه در یـک برنامـه  تلویزیونی سـخن 
می گفـت، دربـاره راه انـدازی سـفرهای ارزان توضیـح 
داد: گردشـگری حـق همه مـردم اسـت. همه باید سـفر 
کنند. همه مـردم حتـی از طبقه فرودسـت بایـد کفی از 
سـفر داشـته باشـند، به همین دلیـل از همـان اول روی 

گردشـگری ارزان قیمـت برنامه ریـزی کردیـم.
وزیـر میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایع دسـتی با 
اشـاره به تقاطع کاری سـایر دسـتگاه ها با این وزارتخانه، 
افـزود: ما برای نصـب تابلو در جاده ها با سـایر دسـتگاه ها 
دچار مشـکل هسـتیم، مثلا نمی توانیم در مسیر قزوین 
تابلوی قلعـه الموت را نصـب کنیم، باور می کنیـد!؟ البته 
بعد از چند مـاه پیگیری و صحبت بـا وزیر راه این مسـاله 
را حل کردیم. علیه دسـتگاه دیگری صحبـت نمی کنم، 
 اما طبق قانون جـاده در اختیـار بخش دیگری اسـت که 
ما نمی توانیم پابرهنه وسـط بپریم و تابلـو بزنیم که مثلا 
به فـلان جاذبه گردشـگری نزدیک می شـوید. برای حل 

این مشـکل آیین نامـه ای را در دولت تصویـب کردیم.
وزیـر میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایـع دسـتی 
سـپس به دفـاع از معاون میـراث فرهنگی که بیشـترین 
نقدها بـه انتصـاب او وارد شـده اسـت، پرداخـت و گفت: 
آقـای دارابی یکـی از بهتریـن و موفق ترین مدیـران صدا 
و سـیما بـوده و بـه گفتـه بسـیاری از کارشناسـان، یکی 
از موفق تریـن معاونـان میـراث فرهنگـی اسـت. تردیـد 
نکنید. اگر کسـی ضعیف باشـد بعـد از مدتـی او را عوض 
می کنم، اصـلا تعارف ندارم. کارنامه ایشـان )علـی دارابی 
ـ معاون میراث فرهنگی( را بررسـی کنیـد و ببینید کدام 
یک از کارهایـی که آقـای دارابی انجـام داده در گذشـته 

صـورت گرفته اسـت.
ضرغامـی در پاسـخ بـه ایـن پرسـش کـه در یـک سـال 
گذشـته آیا افراد شایسـته ای در داخـل وزارتخانه نبودند 
کـه انتصابـات را از بیـرون و صدا و سـیما انجـام ندهید؟ 

تصریح کـرد: تا اینجـا من چنین فـردی را پیدا نکـرده ام.
  جریان مافیا دو ایراد به انتصاب مدیر موزه فرش 

وارد کرد؛ کشیدن پیپ و چلمن سیزدهم
در ادامـه ایـن گفت وگـو دربـاره ماجـرای انتصـاب مدیر 
موزه فـرش کـه در شـبکه های اجتماعی به نـام »چلمن 
سیزدهم« معروف بوده، سوال پرسـیده شد که ضرغامی 
به مجـری آن برنامه تلویزیونی نخسـت تذکـر داد وقتی 
برنامه ای از تلویزیون زنده پخش می شـود، مطالعه کنید 
که راجع به چه کسـی چـه می گوییـد و در ادامـه، گفت: 
موزه فرش یـک فعالیت تخصص دارد که سـالیان سـال 
بـا یـک روال مدیریـت می شـد، درحالی کـه مـوزه بایـد 
به قـدری زنـده و فعـال باشـند که وقتـی کسـی وارد آن 
می شـود احسـاس لذت کند. از طرفی برنامه های متعدد 
و مرتبط بـا موضوع موزه داشـته باشـد. ضمن احتـرام به 
مدیـر قبلـی، وقتـی وارد مـوزه فرش شـدم، دیـدم اصلا 
نمی توانـم چنین مدیریتـی را قبـول کنم، دنبـال فردی 
گشـتم کـه بتوانـد ویژگی هایـی کـه دنبالش هسـتم را 
اجرا کند. مـوزه فرش تـا اینجا خیلـی موفق بوده اسـت، 
شـاید سـه چهار ماه دیگر برنامه های آن را بررسی کنید، 

متوجه تفـاوت آن از زمین تا آسـمان بشـوید.
وزیـر میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایـع دسـتی 
افـزود:  دربـاره مدیـر مـوزه فـرش دو ایـراد گرفتـه بودند 
که از سـوی جریـان چـپ و مافیای ایـن وزارتخانـه بود و 
بایـد بـا آن هـا برخـورد می کردیـم. ما هـر کجا زیـر میز 
زدیم صـدای یـک عده بلنـد شـد، انتصـاب مدیـر موزه 
فرش هم یکـی از همان زیـر میـز زدن ها اسـت؛ مدیری 
که از نظر من نمی توانسـت منویات مـا را بـرای رونق کار 
اجرا کنـد، عـوض کردیم. بعـد یک عـده گفتند ایشـان 
در صفحـات اینسـتاگرامش پیپ کشـیده و بـه پیپ هم 
علاقه دارد. یکسـری هم گفتند ایشـان شـخصیت طنز 
»چلمن سـیزدهم« بـوده اسـت. اولا پیپ کشـیدن چه 
اشـکالی دارد،  بزرگان ما در کشـور یک دوره ای اهل پیپ 
بـودن،   بعدها کنـار گذاشـتند. هیچ اشـکالی هم نـدارد. 
خیلـی از روشـنفکرها و همان هایـی کـه ایـراد گرفتند، 
پیپ می کشـند و عکـس هـم می گیرنـد کـه بگویند ما 
روشـنفکریم، به ایـن که رسـیدند گیـر پیپ داشـتند؟

او اضافه کرد: اگر آدم فرهنگی آنقدر سـلیقه داشـته باشد 
کـه مخاطـب را بشناسـد، شـخصیت طنز تعریـف کند 
و حرف هـای فرهنگـی و سیاسـی را بـه طنز بیـان کند، 

خیلی خوب اسـت که، یک توانمندی مضاعف اسـت. ما 
»گل آقـا« را داریم، »گل آقا« آدم سـبکی بـود؟ خود من 
هم یک کانال خمیـازه راه اندازی کرده بـودم که ظاهرش 
طنز بـود و جدی ترین حرف هـای سیاسـی و فرهنگی را 
آنجا مطرح می کردم. آقـای نوروزیان )مدیر مـوزه فرش( 
فردی با مطالعه، فرهنگی، ادیب و شـناخته شـده اسـت، 
اگر شـخصیت طنز چلمن سـیزدهم را خلق کرده اسـت 
و در صفحاتش حرف هـای جدی می زنـد، جزو فضائلش 

است. مسـخره نکنید.
مدیر محافظه کار به درد نمی خورد

وزیر میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایع دسـتی در 
ادامـه دربـاره زیر میـز زدن هایـش گفت:  اولین چالشـی 
که ما در کشـور بـا آن مواجهیم و سال هاسـت از اصطلاح 
زیر میـز زدن برای حـل آن اسـتفاده می کنم، این اسـت 
کـه بـا روش هـای محافظه کارانـه و کارمنـدی کـه البته 
صفت بـدی هم نیسـت، خیلـی از کارهـا جلو نمـی رود. 
مـا وارث یـک نظـام اداری ناکارآمد و پوسـیده هسـتیم 
که مثل بختـک روی کشـور افتـاده و هـر اقـدام تحولی 
را مانـع می شـود و فکـر می کنم یکـی از خطـرات دولت 
آقـای رییسـی می توانـد همین باشـد. ایـن نظـام اداری 
فسـادآفرین اجـازه نمی دهـد کارهـای درسـت تحولـی 

انجام شـود.
او افـزود: بسـیاری از مجوزها کـه بـه خیابـان آزادی و به 
وزارت میراث فرهنگی برمی گشـت، موجب فسـاد اداری 
و امضـای طلایـی می شـد. اگر شـخصی بـرای فعالیتی 

مجـوز نیاز داشـت بایـد بـه وزارتخانـه مراجعـه می کرد. 
اولین کاری که کردم نشسـتی با عنـوان نهضت تفویض 
اختیـار برگـزار کردیـم تـا ماموریت هـا را بـه بخش های 
صنفی در سراسـر کشـور منتقل کنیم. هفت جلسه افق 
تحول در وزارتخانه برگـزار کردیم که بـرای تمام مدیران 
تازگی دارد. نـگاه آن ها را عوض کردیم و شـجاعت تزریق 
کردیم. مدیـر محافظه کار بـه درد سیسـتم و کار انقلابی 
نمی خورد. اگـر می گویم بزنیم زیر میز منظـورم دور زدن 
قانون نیسـت، بلکه روش اجرایی قانونی است. مدیران ما 

باید شـجاعت داشـته باشند.  
 قرق های گنج یابی و پرونده سازی برای مخالفان

ضرغامـی در ادامه ایـن بحث با یـادآوری این کـه وظیفه 
کاوش، تحقیق و بیرون آوردن اشیاء تاریخی فقط متعلق 
بـه وزارت میراث فرهنگی، گردشـگری و صنایع دسـتی 
اسـت، گفت: هیچ کسـی نبایـد در این باره دخالـت کند. 
داشـتیم دسـتگاه نظارتی و اطلاعاتـی که به خـود اجازه 
مـی داد، حکـم قضایـی می گرفته یـا نمی گرفتـه، جایی 
را قُرق می کـرده و ایـن کار را انجـام می داده اسـت. بعضا 
اگـر مدیر مـا می خواسـته دخالت کنـد بـرای آن پرونده 
درسـت می کردند. مـن وقتی آمـدم با صدای بلنـد اعلام 
کردم، جز میـراث فرهنگی دیگران حق ندارند نسـبت به 
یک منطقـه میراثـی کـه آدرسـش را می دهند کـه آنجا 
می تواند دفینه ارزشمند داشته باشـد، اقدام کنند. آنقدر 
با صـدای بلنـد ایـن موضـوع را گفتم کـه دسـتگاه های 
دیگر مطلـع شـدند و مدیران ما شـجاعت پیـدا کرده اند.
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آگهیمزایدهنوبتاول

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اختلاف  حل  هیات  صادره  آرا  برابر 
ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان زرند تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا بشرح ذیل به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 

آگهی به مدت دو ماه اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.
املاک واقع در بخش 13 کرمان شهرستان زرند

 شرکت گاز استان کرمان)به نمایندگی محمد رضا ترکزاده ماهانی(به شناسه ملی 10860247698 
در ششدانگ ایستگاه تاسیسات فشار قوی گاز به مساحت 108 مترمربع از پلاک 7551 اصلی 

واقع در زرند بلوار طوطی خریداری از مالک رسمی آقای غلامعباس نظریان
شرکت گاز استان کرمان)به نمایندگی محمد رضا ترکزاده ماهانی(به شناسه ملی 10860247698 
در ششدانگ ایستگاه تاسیسات فشار قوی گاز به مساحت 415 مترمربع مفروز و مجزی شده 
از پلاک 2 فرعی از 7566 اصلی واقع در زرند شهرک امام سجاد خریداری از مالک رسمی آقای 

محمد باقر بهرام زاده ابراهیمی

برابر آرا صادره هیات حل اختلاف موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
تصرفات  زرند  شهرستان  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهاي  و 
مالکانه بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و املاک 
مورد تقاضا بشرح ذیل به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
متقاضیان  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتی که  در  شود  می  آگهی 
ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 

اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.
املاک واقع در بخش 13 کرمان شهرستان زرند

پور  تهامی  مهدیه  خانم   6225 شناسنامه  شماره  به  پورزرندی  تهامی  مرضیه  خانم 
شناسنامه  شماره  به  پور  تهامی  زهرا  خانم  و   635 شناسنامه  شماره  به  زرندی 
به مساحت  بالسویه شش دانگ خانه  از زرند  715 فرزندان حسین همگی صادره 
زرند  آدرس  به  13 کرمان  بخش  در  واقع  اصلی   7561 پلاک  از  مترمربع   524.40

خیابان شهید یزدانی خریداری از مالک رسمی آقای غلامعباس نظریان

به موجب اجرائیه کلاسه 970071 از اجراي احكام شعبه حقوقی شهرستان رودبار  
جنوب له خانم فاطمه بیگ مرادی،خانم مهسا مهیمی و آقای محمد مهدي مهيمي 
عليه بانك ملي شهرستان رودبار جنوب مبني بر فروش ملک که توسط کارشناسی دادگستری به شرح 

ذیل ارزیابی و توقف گردیده است.
مورد بازدید: فروش دو و نیم دانگ عرصه و اعیان ملک مورد ارزیابی از پلاک 30 فرعي ار 188 اصلي 
بخش 46 کرمان با مالکیت بانک ملی)عرصه به مساحت 301.6متر مربع( واقع در بخش مرکزی 
شهرستان رودبار در تاریخ 1401/05/08 از طریق اداره ثبت و اسناد شهرستان رودبار بازداشت و با توجه 
به قیمت روز به مبلغ 24.128.000.000 ارزیابی گردیده است مقرر گردید ملک موصوف در روز یکشنبه 
مورخ 1401/06/27 از ساعت 9 تا 11 صبح از طریق مزایده در دفتر اجرای احکام مدنی دادگستری 
رودبار واقع در بلوار پردیس به فروش برسد قيمت پایه از بهاي ارزيابي شدن شروع به کسانی که 
بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید فروخته خواهد شد 10 درصد مبلغ پيشنهادي في المجلس از شرکت 
کننده دریافت و نامبرده مکلف است حداکثر تا یک ماه نسبت به پرداخت باقیمانده ثمن معامله 
اقدام نماید در غیر این صورت 10 درصد اولیه بنفع صندوق دولت ضبط و مزایده تجدید می گردد. 
ضمنا ملک مذکور مفروز بوده و پرداخت بدهي هاي مربوط به آب برق و گاز اعم از ) حق انشعاب و 
یا حق اشتراک و مصرف در صورتي که مورد مزایده دارای آن ها  باشد و نیز بدهی مالیاتی و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعي آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده 
مزایده است متقاضیان در صورت تمایل می توانند پنج روز قبل از موعد مزایده به این اجرا مراجعه تا 

ترتیب بازديد آنان از ملک موثر مزایده داده شود.

اجرایاحکامشعبهاولدادگاهعمومی)حقوقی(شهرستانرودبارجنوب
تاریخانتشارنوبتاول:1۴۰1/6/۰7-تاریخانتشارنوبتدوم:1۴۰1/6/۲۲

حسينتوحيدينيا-رئيسثبتاسنادواملاك
شناسهآگهی:137۰3۵۰

تاریخانتشارنوبتاول:1۴۰1/6/۰7-تاریخانتشارنوبتدوم:1۴۰1/6/۲۲
حسينتوحيدينيا-رئيسثبتاسنادواملاك

شناسهآگهی:137۰3۵1

آگهیحصروراثت
سکینه  وراثت  حصر  رونوشت  خواهان 
شرح  به  حسین  فرزند  چمنی   
دادخواست تقدیمی ثبت شده به کلاسه  
گواهی  درخواست  دادگاه  این  از   140121920001550955
شادروان  داده که  توضیح  چنین  و  نموده  وراثت  حصر 
مسعود محبی فرزند عوض  در اقامتگاه دائمی خود بدرود 

حیات گفته و ورثه حین الفوت ان منحصر است به :
1- سکینه چمنی فرزند حسین ش م 6089834351 ت 

ت 1324/07/10)مادر متوفی(
2- عوض محبی فرزند دادخدا ش م 6089592358 ت 

ت 1328/08/03)پدر متوفی(
م  ش  غلامرضا  فرزند  نودز  محمودی  مهدیه   -3

46901655858 ت ت 1373/04/27)همسر متوفی(
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور یک 
نوبت آگهی می گردد تا چنانچه شخصی اعتراضی دارد و 
یا وصیت نامه ای از متوفی نزد او می باشد از تاریخ نشر 
آگهی ظرف مدت یکماه به این دادگاه تقدیم دارد والا گواهی 
صادر خواهد شد .مسئول دفتر شعبه  شورای حل اختلاف 
شعبه شورای حل اختلاف شهرک شهید بهشتی شهرستان 

منوجان – حمیده محمودی نودز.م الف:23

ضرغامی پاسخ داد:

از انتصابات صداوسیمایی ها و "چلمن سیزدهم" 
تا قُرق های گنج یابی



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

 دوشــنبه 07 شــهریور مــاه 1401    ســال پنجــم    شــماره پیاپــی 1306

خبر

عکسنوشت

پروژه آبرسانی به روستای مهدی آباد بلورد سیرجان با اعتباری بالغ بر ۹000 میلیون 
ریال به بهره برداری رسید. به گزارش روابط عمومی شرکت آبفا استان کرمان همزمان با 
چهارمین روز از هفته دولت با حضور فرماندار،امام جمعه،اعضای شورای اسلامی شهر و 
سایر مسئولین محلی،پروژه آبرسانی به روستای مهدی آباد بلورد به بهره برداری رسید. 
مجید میرشاهی رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت آبفا شهرستان سیرجان با اعلام 
این خبر گفت: پروژه آبرسانی به مهدی آباد بلورد شامل اجرای 5۲00 متر خط انتقال ،۹00 
متر اجرای شبکه و احداث 7 باب حوضچه محافظ شیر آلات می باشد. وی اعتبار اجرای 
این طرح را بالغ بر ۹00 میلیون ریال از محل اعتبارات داخلی و روستاهای فاقد دهیاری 
اعلام کرد و افزود: با اجرای این طرح 40 خانوار با جمعیتی بیش از 150 نفر از نعمت آب 

آشامیدنی سالم برخوردار شدند.

خانه تاریخی حاج آقا علی رفسنجان از اداره اوقاف به شرکت همگامان مس واگذار 
شد. در چهارمین روز از گرامیداشت هفته دولت رضایی فرماندار به همراه حسینی 
رئیس اداره میراث فرهنگی و شاکری مدیر شرکت همگامان مس از بزرگ ترین خانه 

خشتی جهان خانه حاج آقا علی بازدید کردند.
در این بازدید طرح های پیشنهادی از سوی شاکری مدیر شرکت همگامان مس مطرح 
شد و پس از رایزنی های اخیر مسئولان استانی و شهرستان خانه تاریخی حاج آقا علی 

رفسنجان از اداره اوقاف به شرکت همگامان مس واگذار شد.
در ادامه این بازدید برنامه های شرکت همگامان در خصوص آینده و تحولات این 
خانه تاریخی مورد بحث و بررسی قرار گرفت و در پایان بنا به پیشنهادات مطرح 
شده مشاورانی در حوزه میراث فرهنگی، گردشگری و اقتصادی در حال تهیه سند 
راهبردی برای استفاده بهینه از این حوزه بزرگ گردشگری رفسنجان در نظر گرفته 

شود.

آب رسانی سیار
به روستاهای خراسان جنوبی 

کم آبـی مهم تریـن مشـکل و پیامـد خشکسـالی 
در اسـتان خراسـان جنوبـی اسـت و بـه همیـن 
دلیـل آب رسـانی بـه روسـتاها سال هاسـت کـه 
در این اسـتان بـه طور متنـاوب انجام  می شـود. 
آب رسـانی بـه ۴۰۱ روسـتا در خراسـان جنوبی 

بـا ۲۷ تانکـر آب رسـانی سـیار انجام می شـود.
هـم اکنـون عملیـات آب رسـانی به روسـتاهای 
فاقـد تاسیسـات آبرسـانی در قالـب طرح هـای 
محرومیـت زدایی از سـوی قـرارگاه امام حسـن 

مجتبـی)ع( در دسـت اجرا اسـت

پروژه آبرسانی به روستای مهدی آباد بلورد سیرجان 
به بهره برداری رسید

خانه تاریخی حاج آقا علی رفسنجان واگذار شد

زمین خواری 300 میلیاردی در کرمان
فرمانده انتظامی استان کرمان از تصرف اراضی دولتی به ارزش 300 
میلیارد ریال در محدوده شهر کرمان خبر داد.  سردار ناظری گفت: 
ماموران پلیس امنیت اقتصادی استان با انجام کار های اطلاعاتی و 
تحقیقات میدانی از تصرف گستره اراضی دولتی در روستای سعادت 
آباد شهرستان کرمان مطلع و با تکمیل تحقیقات متوجه شدند 
فردی با سوء استفاده از موقعیت اجتماعی خود اقدام به تصاحب 
50 هزار متر مربع زمین در این منطقه کرده است. او بیان داشت: 
در این رابطه ماموران با همراهی کارشناسان اداره راه و شهرسازی 
به موقعیت زمین های مورد نظر اعزام و بنا به بررسی های کارشناسی 
مشخص شد دو قطعه زمین به متراژ های ۲0 و 30 هزار متر مربع 
به ارزش 300 میلیارد ریال به صورت غیر قانونی تصرف شده اند که 
در این رابطه پرونده تشکیل و جهت ادامه روند رسیدگی به دادسرا 

ارسال شد.

معاونبنیادمسکن:
روستاییان یک روز دیگر برای  وام مسکن صبر کنند
در پی اعلام گزارش هایی مبنی بر آغاز نشدن پرداخت وام ۲00 میلیون تومانی مسکن 
روستایی که قرار بود امروز محقق شود، معاون بازسازی و مسکن روستایی بنیاد مسکن 
گفت که انشاءالله تا فردا مصوبه هیات دولت به بانک ها ابلاغ و پرداخت این تسهیلات شروع 
خواهد شد.  روز چهارشنبه سخنگوی دولت و رئیس سازمان برنامه از موافقت با پرداخت 
تسهیلات ۲00 میلیون تومانی ساخت مسکن روستایی با نرخ 5 درصد خبر دادند و اعلام 
کردند که پرداخت این وام از روز شنبه پنجم شهریورماه شروع می شود.  به دنبال اعلام این 
موضوع برخی روستاییان به بانک مسکن و بنیاد مسکن مراجعه کرده و می گویند به آنها 
گفته شده که هنوز بخشنامه ای در این زمینه به دستشان نرسیده است. در این خصوص 
 ـمعاون بازسازی و مسکن روستایی بنیاد مسکن، گفت: معمولا موضوعاتی  مجید جودی 
که روزهای چهارشنبه در هیات دولت به تصویب می رسد روز یکشنبه ابلاغ می شود. 
مشکلی در زمینه پرداخت وام ۲00 میلیون تومانی ساخت مسکن روستایی وجود ندارد. 
هماهنگی های لازم انجام شده و انشاءالله تا فردا این مصوبه به بانک های عامل اعلام خواهد 
شد. او افزود: با توجه به این که وام مسکن روستایی در دولت به تصویب رسیده، نیازی به 
ضمانت نامه سازمان برنامه و بودجه نیست.  جودی ضمن عذرخواهی از روستاییان  بابت 
تاخیر در پرداخت این تسهیلات گفت: با توجه عدم تحقق اعلام های قبلی در زمینه وام 
مسکن روستایی، مقداری بی اعتمادی در این زمینه ایجاد شده اما قطعا وام به تایید رسیده 
و مصوبه تا به دست بانک مرکزی برسد مقداری زمان می برد. امیدواریم از فردا شاهد تحقق 

پرداخت وام ها به روستاییان باشیم.

صرفهجوییکردندرمصرفحاملهایانرژی
تنهامختصبهشعاردادننیست،رعایتکردنالگوی

مصرفوعملکردنبدانضروریاست.

روابط عمومی شرکت گاز استان کرمان

۲۲طرحدرشهرستانجیرفتافتتاحویکطرحکلنگزنیشد
سرپرست فرمانداری جیرفت اعلام کرد که ۲1 طرح 
همزمان با هفته دولت در این شهرستان افتتاح و 

عملیات اجرایی یک طرح دیگر نیز شروع شد.
احمدبلندنظر در حاشیه اجرای برنامه های هفته 
دولت افزود: طرح های افتتاح شده شامل 14 طرح 
سنگ فرش و روشنایی معابر روستاهای جبالبارز، 
روشنایی معابر شهر جبالبارز، بهره برداری از چهار 
طرح آبخیزداری، بهبود ولتاژ شهرک بنیادمسکن 
جبالبارز، سنگ فرش روستای آبدنبال مسکون و 

روکش آسفالت سه راهی جیرفت به بم است.
او اظهار داشت: تنها طرح کلنگ زنی شامل طرح 
آبرسانی بخش جبالبارز در روستای گاوکان گوران 

بود که عمایت اجرایی این طرح آغاز شد.

سرپرست فرمانداری جیرفت از بهره برداری 14 طرح 
سنگفرش و روشنایی معابر روستاهای بخش جبالبارز 
خبر داد و تصریح کرد: این طرح با اعتبار۲ میلیارد 
تومان از محل اعتبارات عمرانی دهیاری ها اجرا شد و 
400 خانوار از مزایای این طرح ها بهره مند می شوند.

او به بهره برداری از طرح روشنایی معابر شهر 
جبالبارز اشاره و تصریح کرد: این طرح با اعتبار 430 
میلیون تومان با نصب 60 پایه چراغ توسط شهرداری 

جبالبارز اجرا شده و به بهره برداری رسیده است.
بلندنظر از بهره برداری چهار طرح حوزه آبخیزداری 
خبر داد و افزود: این طرح ها با اعتبار ۲0 میلیارد 
تومان در حجم 60 هزار مترمکعب به بهره برداری 

رسید.

او به طرح بهبود ولتاژ شهرک بنیاد مسکن جبالبارز 
اشاره کرد و گفت: این طرح با اعتبار ۲60 میلیون 
تومان شامل 80 متر شبکه فشار متوسط و ۲70 
متر شبکه فشار ضعیف با یک دستگاه ترانس 100 
ولت به منظور بهبود ولتاژ مشترکین برق به بهره 

برداری رسید.
سرپرست فرمانداری جیرفت از بهره برداری طرح 
سنگ فرش آبدنبال مسکون خبر داد و گفت: این 
طرح با اعتبار 750 میلیون تومان به مساحت یک 
هزار و ۲50 متر مربع توسط بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی شهرستان اجرا و اعتبار این طرح از محل 

اعتبارات فاقد دهیاری تامین شد.
او به بهره برداری از طرح روکش آسفالت سه راهی 

جیرفت - بم به مناسبت هفته دولت اشاره کرد و 
گفت: این طرح با اعتبار ۲5 میلیارد تومان به طول 

۲5 کیلومتر به بهره برداری رسید.
بلندنظر از آغاز عملیات اجرایی طرح آبرسانی بخش 
جبالبارز در روستای گاوکان گوران خبر داد و این 
طرح را شامل 110 کیلومتر شبکه و خط انتقال، 

10 حلقه چاه، ۲۲ مخزن بتنی و اجرای شبکه خط 
برق برشمرد.

او افزود: با اجرای این طرح 35 روستا از نعمت آب 
آشامیدنی بهداشتی بهره مند می شوند.

بلندنظر ادامه داد: این طرح طبق توافقنامه توسط 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا )ص( اجرا می شود.

دستگاه مزایده گزار: مدیریت آموزش و پرورش عنبرآباد
موضوع: اجاره دو باب مغازه طبق جدول ذیل

با  پرورش  و  آموزش  ورودی  درب  کنار  عدالت  خیابان  در  واقع  مغازه  باب  ۱-یک 
مساحت ۱2 متر مربع

2- یک باب مغازه چهار دهانه با مساحت ۱08 متر مربع واقع در خیابان امام روبروی 
بانک تجارت

به مدت ده  انتشار آگهی  تاریخ  از  اسناد مزایده:  مهلت دریافت، تکمیل و تحویل 
setadiran. ir روز کاری از طریق سامانه ستاد ایران به آدرس

مدیریتآموزشوپرورششهرستانعنبرآباد شناسه آگهی: 13717۲1

آگهی مزایده)اجاره( 1401-۲
آمــوزش و پرورش عنبرآبــاد

شرکتآبوفاصلاباستانکرمان

وزارتنیـرو
شرکتمهندسیآبوفاصلاب

کشور
)مادرتخصصی( آگهی مناقصه 

شماره : 179/الف/۶-1401 م
شرکتآبوفاضلاباستانکرماندرنظرداردمناقصهعمومیموضوع:خدماتپشتیبانیودبیرخانهشرکت

آبوفاضلاباستانکرمان)مجتمعستادوبرخیازشهرستانهایاستان(بهشمارهستادایران:۲۰۰1۰۰۵۹63۰۰۰۲3۵
رابابرآورد167.۲38.۲76.۵۵6ریالومبلغتضمینفرایندارجاعکار8.36۲.۰۰۰.۰۰۰ریالازمحلاعتباراتداخلیبا

حداقلتعدادمناقصهگران:۲شرکتبهپیمانکارانواجدشرایطواگذارنماید.

لذاازکلیهشرکتهاییکهدارایگواهیصلاحیتمعتبردررشتهامورخدمات
عمومیبامجوزازادارهکلتعاون،کارورفاهاجتماعیوصلاحیتایمنیمعتبردارای

مجوزازادارهکلتعاون،کارورفاهاجتماعیمیباشند،دعوتمیشود.
ضمنابنابرالزامقانونی،ارائهصورتهایمالیحسابرسیشدهرسمیتاییدشدهاز

مراجعذیصلاحدرزمانارائهپیشنهادقیمتالزامیمیباشد.
کلیهمراحلبرگزاریمناقصهازدریافتاسنادمناقصاتتاارائهپیشنهادمناقصهگرانو
بازگشاییپاکتهاازطریقدرگاهسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(بهآدرس
انجامخواهدشدولازماستمناقصهگراندرصورتعدم www.setadiran.ir
عضویتقبلی،مراحلثبتنامدرسایتمذکورودریافتگواهیامضایالکترونیکیرا

جهتشرکتدرمناقصهمحققسازند.
برنامهزمانیمناقصه:

-مهلتخریداسنادمناقصه:ازروزدوشنبهمورخ1۴۰1.۰6.۰7لغایتدوشنبه
مورخ:1۴۰1.۰6.1۴

-مهلتزمانیارائهپیشنهاددرسامانهستادساعت1۹روزپنجشنبه
مورخ:1۴۰1.۰6.۲۴

-تاریختحویلضمانتنامهبهدبیرخانهشرکتساعت1۲:۰۰روزپنجشنبه
مورخ:1۴۰1.۰6.۲۴

-زمانبرگزاریمناقصه:ساعت۰۹:1۵روزیکشنبهمورخ:1۴۰1.۰6.۲7

لازمبهذکراست:
-درجلسهیگشایشپاکاتمناقصه،یکنفرنمایندازهرکدامازشرکتکنندگان

میتواندحضورداشتهباشد.
-ضمانتنامهمیتواندبهیکیازروشهایزیرارائهشود:

الف:1-ضمانتنامهبانکی:جهتشرکتدرمناقصه،لازماستشرکتکنندگان
نسبتبهارائه»ضمانتنامهفرایندارجاعکار«منطبقبرآخریننسخهآییننامهتضمین
معاملاتدولتیاقدامنمایند.)بدیهیاستارائهیهرگونهضمانتنامهخارجازفرمت
آئیننامهازجملهضمانتنامه"شرکتدرمناقصه"قابلپذیرشنمیباشدوشرکت

کنندهازادامهروندمناقصهحذفخواهدشد(.
-ضمانتنامهمربوطبهموضوعمناقصهبایدبهمدت3ماهاعتبارداشتهباشدوبرای

سهماهنیزقابلتمدیدباشد.
الف-۲فیشواریزی:

-ارائهفیشواریزوجهنقدبهحساببانکیسپردهحسابزیر:
-مناقصههایداخلی:بهحساببانکملتبهشماره186۰81۹۵77باشناسهواریز

۲6۵7۴8۰3۰۲316۴بنامشرکتآبوفاضلابکرمان.
آدرس:کرمان–بلوار۲۲بهمن-نبشبلوارساوه،شرکتآبوفاضلاباستانکرمان-

دفترقراردادهاوتلفن۰3۴33۲۲۲۲8۲

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

صرفه جویي در مصرف ، اداي دین به نعمت هاي الهي است

ت اول
نوب

خبر

مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان از افتتاح پروژه 
گازرسانی به 7 شهر و 134 روستا همزمان با هفته 
دولت خبر داد. مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان 
افزود: پروژه نام برده در حوزه گازرسانی بزرگترین 
پروژه در صنعت گاز کشور است و گفتنی است در 
حال حاضر گازرسانی در استان کرمان با رشدی 
برابر 6 درصد در حال انجام می باشد و این در صورتی 
است که رشد گازرسانی در کشور برابر ۲ درصد می 
باشد. منوچهر فلاح گفت: استان کرمان دارای 84 
شهر است که در حال حاضر 76 شهر آن گازدار 
هستند و گفتنی است ۲5 شهر آن در چهار ساله 
اخیر، با رشد قابل توجهی نسبت به سال های گذشته 
گازدار گردیده اند. مدیرعامل شرکت گاز استان 
کرمان بیان کرد: با اقدامات ویژه جهادی در بازه 
چهارساله ۹7 تا 1400 پوشش شهری با دستیابی 

به عدد ۹8 درصد به میانگین کشوری دست یافت.
به گفته فلاح با تمرکز بر مناطق محروم استان به 
خصوص شهر های جنوبی، در حال حاضر 6 شهر 

در دست اجرا و ۲ شهر در دست طراحی هستند.
با اجرای این پروژه های گازرسانی و فراهم آوردن 
شرایط جهت بهره مندی خانوارهای کرمانی، 
تاکنون 144 هزار خانوار، از دریافت سالیانه قریب به 

7 میلیون کپسول LPG بی نیاز گردیده اند.
او افزود: در سال 1400 به ازای هر روز 1۲5 ظرفیت 
پذیرش اشتراک جدید در استان ایجاد شده و اکنون 
تعداد 74۲ هزار مشترک از نعمت گاز طبیعی در 
استان برخوردارند که از این تعداد، بیش از 44 هزار 

مشترک در طول دولت سیزدهم به جمع مشترکین 
شرکت گاز استان پیوسته اند.

کارنامه شرکت گاز استان 
کرمان  در سال ۱۴00

مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان گفت: در یکسال 
گذشته به ازای هر روز کاری 750 متر مکعب در 
ساعت ظرفیت گازرسانی به صنایع ایجاد شده و از 
کل 11۹4 صنعت گازدار استان کرمان، 47۲ صنعت 
جزء و عمده )40%( تنها ظرف مدت چهار سال اخیر 
به شبکه سراسری گاز متصل گردیده اند. فلاح افزود: 
میزان سرمایه گذاری روزانه در راستای عملیات 
اجرایی گازرسانی در سطح استان، برابر با ۲7 میلیارد 
ریال می باشد. او با اشاره به اینکه ایجاد ظرفیت 
استفاده از گاز طبیعی به لحاظ محیط زیستی از 
اهمیت بالایی برخوردار است، بیان کرد: شرکت گاز 
استان کرمان توانسته است در سال گذشته، میزان 
سوخت مایع صرفه جویی شده را در هر فصل 6 
میلیون لیتر کاهش داده و بطور کل در مدت یکسال 

۲4 میلیون لیتر در استفاده از سوخت مایع صرفه 
جویی شده است. به گفته مدیرعامل شرکت گاز 
استان کرمان در یکسال گذشته و در طول دولت 
سیزدهم قریب به 1500 کیلومتر خطوط لوله اجرا 
شده، این یعنی در هر هفته حدود 30 کیلومتر لوله 
گذاری توسط شرکت گاز اجرا گردیده است. قابل 
ذکر است که از ۲4 هزار کیلومتر خط لوله موجود 
در استان کرمان قریب به 8100 کیلومتر آن تنها 
ظرف مدت چهار سال اخیر احداث گردیده است. 
فلاح در پایان این گزارش با بیان اینکه در حال حاضر 
توزیع مصرف گاز در استان کرمان برابر با 18 درصد 
مصرف در بخش خانگی و تجاری، 35 درصد در 
بخش صنایع عمده و 47 درصد شامل نیروگاه ها 
می باشد،گفت:افتتاح پروژه گازرسانی به 7 شهر 
و 174 روستا در استان کرمان یکی از مهمترین 
افتتاحیه های ما در طول دوره کاری است و امیدواریم 
در آینده بتوانیم با برنامه ریزی های صورت گرفته 
گام های موثری در راه خدمت به مردم شریف استان 

کرمان برداریم.

مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان خبر داد:

افتتاح بزرگترین پروژه گازرسانی کشور در استان کرمان

خبر

نماینده مردم  جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای 
اسلامی خطاب به وزیر نفت گفت: اجرای طرح کدینگ 
مشکلاتی برای مردم به خصوص کشاورزان این منطقه 
ایجاد کرده است و خواستار دستور حل این موضوع هستیم.

 ذبیح الله اعظمی در مراسم افتتاح پروژه گازرسانی استان 
کرمان در شهر درب بهشت شهرستان جیرفت، پیشرفت و 
گسترش عملیات گازرسانی را محور توسعه و توزیع عادلانه 
امکانات دانست و افزود: علاوه بر توسعه زیرساخت، وجود گاز 
در هر روستا یا منطقه امنیت غذایی را به دنبال دارد و در پی 
آن از مهاجرت روستاییان و کشاورزان جلوگیری می کند. 

اعظمی خطاب به وزیر نفت اظهارداشت: این  منطقه بر 
محور کشاورزی است و با توجه به وجود ظرفیت گلخانه  ای 
این منطقه عملیات گازرسانی به  3 هزار هکتار گلخانه لازم و 
ضروری است.  او تسهیل در امر گاز رسانی به گلخانه ها و نظر 
مساعدت وزیر را در ارایه تسهیلات واجب دانست و افزود: 
گسترش گازرسانی در سازه های گلخانه باعث کاهش 
قاچاق سوخت می شود. نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد 
در مجلس شورای اسلامی به دستور قبلی وزیر مبنی 
بر توسعه گازرسانی به بخش اسفندقه  گفت: با توجه به 
ظرفیت کشاورزی و معدنی منطقه گازرسانی به این بخش 

را در دستور کار قرار دهید.

نماینده جیرفت و عنبرآباد خطاب 
به وزیر نفت:

طرح کدینگ  برای کشاورزان 
جنوب مشکل ساز شده است

بحران کم آبی را جدی بگیریم


